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فرماندار بندرعباس هشدار داد

 بازگشایی 4معبر 
 در محلات اسلام آباد

 و تپه ا... اکبر بندرعباس
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میدان جدید میوه وتره بار 
بندرعباس باز هم افتتاح نشد 
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 گروه خبر // بازگشــایی دو معبر در محله اسلام 
آبــاد و دومعبر در محله تپه ا... اکبر در جلســه 
 بررسی مشکلات و چالش های محلات حاشیه ای و 
بافت های فرســوده بندرعبــاس  در فرمانداری 

بندرعباس مطرح و مورد موافقت قرار گرفت.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این جلسه که به ریاست 
فرماندار بندرعباس برگزار شــد، گــزارش های دفاتر 
تسهیلگری محلات اسلام آباد وگل کنی، بهشت زهرا، 
 تپه ا... اکبر و کوی ملت، نخل ناخدا، طلابند، قریشی ها، 
سنگ کن شرقی وغربی، آیت ا... غفاری و فرودگاه قدیم 
در خصوص وضعیت آماده ســازی و ترغیب ساکنان 

محلات شان برای بازگشایی معابر اعلام شد و مصوباتی 
را به همراه داشــت. فرمانــدار بندرعباس گفت: برای 
بازگشایی دو معبر 24متری شمالی جنوبی و16متری 
شرقی غربی در محله اسلام آباد با مشارکت ساکنان و 
همراهی شهرداری و... موافقت شد.  عزیزاله کناری افزود: 
برای بازگشایی معابر در محلات، مددجویان بهزیستی و 
کمیته امداد بایستی مورد حمایت دستگاه های حمایتی 
قرار گیرند و ســپاه نیز از طریق گروهای جهادی و... 
در این بازگشایی ها مشارکت می کنند.کناری تصریح 
 کرد: دفاتر تسهیلگری بایستی ساکنان را برای مشارکت 
 در اصــلاح و بازگشــایی معابــر ترغیــب کنند و 

شــهرداری های مناطــق نیر با فوریــت پروانه های 
ساختمانی را صادر نموده و در گام بعدی برای صدور 
سند املاک در این مناطق اقدام نمایند. وی خاطرنشان 
کرد: در محله تپه ا... اکبر نیز یک مجتمع فرهنگی و دو 
معبر  احداث می شــود تا خواسته اهالی برای ارتقای 
امنیت و خدمترسانی در این محله محقق شود. فرماندار 
بندرعباس بر صدور سریعتر پروانه های ساختمانی در 

محله آیت ا... غفاری بندرعباس، تعیین تکلیف زمین 
جهت احداث مدرسه در تپه ا... اکبر وانجام  گذربندی 
محله نخــل ناخدا و... تاکید کرد. بــه گفته کناری در 
 محلات حاشــیه ای و بافت های فرســوده، ساکنان 
می توانند با استفاده از تســهیلات نوسازی نسبت به 
انجام اصلاحات و نوسازی املاک فرسوده شان با هدف 

بازگشایی معابر اقدام نمایند.

گروه گزارش// سرپرست شرکت توزیع برق هرمزگان گفت: امسال سرانه مصرف برق خانگی ما بیش از سال های 
گذشته است و یکی از دلایل آن شیوع ویروس کرونا است که سفرها را نیز کاهش داده است و ماندگاری مردم در 

منازل موجب شده تا مصرف برق در حوزه خانگی تداوم داشته و افزایش یابد.
     به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ علیرضا رنجبر افزود: اوج مصرف برق در هرمزگان از ساعت 13 تا 17 است و 
همکاری مردم در این زمینه می تواند به تداوم خدمت به مردم کمک فراوانی کند.رنجبر در خصوص افزایش بهای برق 
اظهارداشت: گزارشی برای افزایش قیمت برق نداریم و دستورالعملی در این زمینه وجود ندارد. البته این تصمیم در حوزه 
مسؤولیت ما نیست که بتوانیم ما در این زمینه تصمیم گیری کنیم. وی خاطرنشان کرد: تمام توان و تلاش  ما معطوف به 
این است که هیچ گونه خاموشی به مشترکان ما تحمیل نشود. حدود 75 درصد از مشترکان ما در بخش خانگی است 
و تقاضای ما این است که تجهیزات سرمایشی منزل را کم کنند چرا که این اقدام می تواند به کاهش مصرف برق کمک 
بزرگی کند تا هیچ خاموشی به هم استانی ها تحمیل نشود.رنجبر به میزان مصرف برق در اول تیر اشاره و عنوان کرد: 

مصرف برق شبکه توزیع هرمزگان 2هزار و 179 مگاوات در اول تیرماه به ثبت رسیده است و در مقایسه با اول تیر 
ماه سال گذشته حدود 4.5 درصد افزایش مصرف داشته ایم و در حال حاضر سقفی که برای پیک مصرف در هرمزگان 
در نظر گرفته شده است را نیز عبور کرده ایم.وی درباره تعداد مشترکین در استان نیز گفت: شرکت توزیع نیروی برق 
هرمزگان بیش از 710 هزار مشترک در سراسر استان دارد که 580 هزار مشترک آنرا مشترکان خانگی تشکیل می دهند. 
سرپرست شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان به حذف قبض کاغذی اشاره و عنوان کرد: صدور ماهانه بیش از 710 هزار 
قبض کاغذی و توزیع آن در سراسر استان کار بسیار سختی بود که خوشبختانه اکنون بیش از 99 درصد از مشترکان، 
شماره تلفن همراه شان در سیستم ثبت است و ما بصورت پیامکی نسبت به صدور قبوض الکترونیکی اقدام می کنیم و 
کار پرداخت انجام می گیرد. همچنین از طریق سایت شرکت توزیع نیز امکان پرداخت قبض برق وجود دارد که فرآیند 
پرداخت قبوض را تسهیل کرده است.وی ادامه داد: در سایت شرکت مشترکان ما حتی می توانند کارنامه 20 ساله مصرف 

خودشان را ببینند و سابقه پرداخت ها را نیز مشاهده نمایند.

در جلسه بررسی مشکلات محلات بندرعباس مطرح شد
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شوراي  عضو  بواشــه  اســماعیل 
از  شــهر بندرعباس در نطق پیش 
دســتور خود در یکصد و هشتاد و 
اسلامی شهر  یکمین جلسه شورای 
بندرعباس گفت: نیازمند تاســیس 
دبیرستان و هنرســتان بهیاری در 

استان هرمزگان هستیم.
   بواشــه ضمن تشکر از کادر درمانی و 
تمام کســانی که در رابطه با جلوگیری 
از شــیوع ویــروس کرونــا و قطع این 
زنجیــره  تلاش مــی کننــد از جمله 
مردم شــهر بندرعباس، کادر درمانی و 
 تمامی عواملی که دســت در دست هم  
می دهند کــه تا بتوانیــم  این ویروس 
منحــوس را از بین ببریــم، اظهار کرد: 
هرمزگان با کمبــود نیروي بهیار مواجه 
اســت  که در ســال هاي اخیر آموزش 

و جذب نیروي بهیار مظلوم واقع شــده 
است و بحران کرونا این نیاز را ضروري 
تر کرده است.وی افزود: نزدیک به 250 
نفر از کادر درمانی  دچار بیماری شدند 
و خستگی نیروهای کادر و پرستاران و 
پزشکان باعث شده که نیاز مبرم به جذب 
نیرو در دانشگاه علوم پزشکی  بیش از 
پیش محسوس شود.بواشه تاکید کرد: با 
تکمیل و افتتاح 5 بیمارســتان دیگر در 
اســتان که  هنوز به بهره بردای نرسیده 
اند، حــدود 1306 تختخواب به تخت 
های درمانی استان افزوده می شود که در 
پی آن نیازمند جذب نیرو نیز هستیم. وی 
ادامه داد: با توجه به آمارهای استاندارد که 
بایدبه ازای هر هزار نفر جمعیت یک تخت 
وجود داشته باشد که این عدد در استان 
هرمزگان حدودیک و نیم تخت است و 
در کشور یک و هشت و در جهان یک و 
سه است. از این رو نیاز است که افزایش 
پیدا کند. بواشه  گفت: در اسفند ماه 98 
استخدام هایي از ســوي دانشگاه علوم 
پزشکي براي جذب بهیار صورت گرفته 

است که به دلیل عدم توجه بعضی ها در 
دانشگاه علوم پزشکی وعدم نیاز سنجی 
در این رابطه با بهیاری، وضعیت اســتان 
هرمزگان خوب نیســت، در حال حاظر 
نیروهایي از استان هاي همجوار جذب 
 مي شــود که عموما پس از سپری کردن 
دوره ی کار ورزی و کســب تجربــه 
درخواســت جا به جایــی دارند و به 
اســتان خود باز می گردند در نتیجه باز 
هم هرمزگان  با کمبــود کادر درمان رو 
به رو مي شــود.وی با اشــاره به اینکه 
طی  بررســی های انجام شده مشاهده 
شده که در سایر اســتان های همجوار 
دبیرســتان بهیاری وجود دارد، تصریح 
کرد: از اســتاندار،نمایندگان مجلس و 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
تقاضادارم به این مساله توجه کنند و تا 
قبل از شروع سال تحصیلی همانند سایر 
اســتان ها در هرمزگان هم  دبیرستان 
بهیاري تاسیس شــود تا بتوانیم نیروی 
بومی بهیار آموزش دهیم .بواشه اذعان 
نمود: در کشور17 دبیرستان دخترانه و 

پســرانه در رشته بهیاري وجود دارد اما 
متاسفانه در استان هرمزگان که بیکاري 
وجود دارد و کمبود بهیار هم داریم این 
دبیرستان هنوز احداث نشده است و در 
حالیکه ادعا می کنیم که استان جوانان 
بیکار دارد اما همچنان برای جذب بهیار  
از سایر استانها نیرو جذب می کنیم.وی 
تصریح کرد:آموزش و پرورش هم اعلام 
آماگی کرده است و از طرفی هم سال 96 
مصوبه شورای آموزش و پرورش برای 
تاسیس این دبیرستان گرفته شده است 
اما دانشگاه علوم پزشکی وقت زیر بار 
نرفته و این عدم همکاری را چه کســی 
پاسخگوست؟ اگر در سال 96 این اتفاق 
می افتاد، امســال برای جذب کادر از 
همین استان نیرو جذب می کردیم.بواشه 
ادامه داد: در حالی که آموزش و پرورش 
آمادگی لازم در این زمینه را دارد امیدوارم 
که دانشگاه علوم پزشکی هم  همکاری 
لازم را داشته باشد و امکانات در اختیار 
قرار داده شود.وی اظهار داشت: در بحث 
مدرس هم که مشکلی نداریم و می توانیم 

از نیروهای دانشگاه علوم پزشکی استفاده 
نماییم و  در دروس عمومی هم آموزش 
و پرورش این آمادگی را دارد که مدرس 
در اختیار بگذارد که در نهایت بتوانیم بعد 
از 3 سال افرادی با دیپلم فارغ التحصیل 
نماییم که بتوان جذب کادر درمانی استان 
 شوند و با تایید آموزش و پرورش هم در 
آزمون های دانشگاه علوم پزشکی جذب 
شوند و یا حتی در کنکورهای سراسری 
در رشــته های پزشکی شرکت نمایند.
بواشه گفت: از 26 تا 29 خرداد 99 نیز 
همچنان آگهی هایی برای جذب بهیار  
در استان منتشر شده است که متاسفانه 
بیشتر جذب نیروها بدلیل غافل ماندن از 
پرورش نیروي بهیار در استان، از سایر 
استانها خواهد بود که با تاسیس این مرکز 
می توانیم نیروهای بومی و ماندگار جذب 
نماییم و دیگر مشــکلاتی در این زمینه 
نداشته باشیم.وی در پایان خاطر نشان 
نمود: اگر ایــن اتفاق نیفتد ظلم بزرگی 
به شهر بندرعباس و به جامعه پزشکی 
 است چراکه حتی کارورزهای ما هم از

اســتان های همجوار می آیند در اینجا 
 تجربه کســب می کننــد و در نهایت 
 می روند در اســتان خودشان خدمت 

می کنند.

گروه خبر // رییس کل دادگســتری استان 
هرمزگان اعلام کرد: طی مراســمی با حضور 
ریاست محترم قوه قضاییه و به صورت ویدیو 
کنفرانس، ساختمان اداره کل پزشکی قانونی 
هرمزگان در بندرعباس به بهره برداری رسید.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی صالحی رییس کل 
دادگستری استان هرمزگان اعلام کرد: طی مراسمی با 

حضور ریاست محترم قوه قضاییه و به صورت ویدیو 
کنفرانس، ساختمان اداره کل پزشکی قانونی هرمزگان 
در بندرعباس به بهره برداری رسید.وی اظهار داشت: 
این ســاختمان در مســاحت 3 هزار مترمربع و در 
زیربنای 2 هزار و 400 متر مربع در سه طبقه ساخته 
شده است.صالحی با اشاره به این مطلب که این پروژه 
عمرانی در راســتای اجرای مصوبات سفر پرخیر و 

برکت ریاست محترم قوه قضاییه به هرمزگان تکمیل 
و افتتاح شده است افزود: 11 میلیارد و 300 میلیون 
تومان اعتبار  برای این ســاختمان هزینه شده است.

رئیس شورای قضایی استان هرمزگان ضمن تشکر 
از عنایات ویژه ریاست محترم قوه قضاییه به توسعه 
زیرساخت ها در استان یادآور شد: علاوه بر فضای 
از مهمترین بخش های این ساختمان است.اداری ، سالن معاینات، سم شناسی و تشخیص الکل 

ادامه از تیتر یک
  رنجبر اظهارداشــت: علاوه بر این، سایر خدمات شرکت 
توزیع برق را نیز در سایت شرکت قرار داده ایم که هم استانی ها 
می توانند 25 خدمت را بــه صورت الکترونیکی دریافت و 
هزینه های خود را نیز مدیریت کننــد و نیازی به حضور و 
مراجعه فیزیکی نیســت.این مســوول در خصوص کاهش 
مصرف در ساعات پیک گفت: ما طبق مصوبه کمیته مدیریت 
بحران استانداری، شاهد کاهش ساعات کاری ادارات بوده ایم 
به همین دلیل ما موظفیم که پس از ســاعت 13.30 نسبت 
به مدیریت مصرف این ســازمان ها اقدام کنیم تا فشاری به 
مصارف خانگی ما وارد نشود.وی افزود: میزان مصرف ادارات 
و سازمان ها را پس از ساعت 13.30 را رصد می کنیم و اگر 
مصرف آنها کاهش نیافته باشد، نسبت به قطع برق تا ساعت 
17 اقدام و پــس از آن دوباره برق را وصل می کنیم.رنجبر 
با اشاره به اینکه 75درصد از مشترکین را مشترکین خانگی 
تشکیل می دهند خاطرنشــان کرد: بیش از 68 درصد از کل 
مصرف برق اســتان را بخش خانگی دارند.وی عنوان کرد: 
قابلیت اطمینان شــبکه متأثر از مصرف، تأمین کننده، میزان 
مصرف و دما و شرایط جوی است. هرچقدر مصرف بار شبکه 
بالا برود، احتمال خاموشی بیشتر است و در زمان پیک شرایط 
ما به گونه ای است که احتمال بروز مشکل در شبکه افزایش 
می یابد به همین دلیل از مردم می خواهیم که نسبت به مدیریت 
مصرف بخصوص در ســاعات پیک که از 13 تا 17 است 
اقدام کنند.این مســوول به راه های ارتباطی مردم برای اعلام 
مشکلات اشاره و خاطرنشان کرد: سامانه تلفنی 121 در مورد 
مسائل مختلف حوزه برق پاسخگوی مردم است. همچنین 
ســامانه پیامکی 30009121 بــرای دریافت گزارش های 

مردمی در نظر گرفته شده است.سرپرســت شــرکت توزیع 
نیروی برق هرمزگان ادامه داد:  حتی یک لامپ نیز می تواند 
بر مصرف کلی استان اثر گذار باشد و تقویت حس حساسیت 
نسبت به مصرف برق در خانواده تأثیر بسیار بالایی بر کاهش 
مصرف دارد.وی اظهارداشت: نوسانات برق عمدتا در ساعات 
پیک رخ می دهد که بیشــتر ناشی از افت ولتاژ است و برای 
رفع این افت در نظر داریم 150 ترانس جدید را نیز در شبکه 
به کار بگیریم که نوسانات کمتری داشته باشیم.رنجبر درباره 
خسارت هایی که به مشترکین در نوسانات برق وارد می شود 
عنوان کرد: خسارت ها به مشترکان دو نوع است که یک سری 
خسارات پیش از کنتور و نوع دیگر بعد از کنتور است. وی 
اضافه کرد: شــرکت توانیر به صورت کلی، تمامی مشترکان 
خانگی و تجاری را بیمه کرده است و هر اتفاق و حادثه ای که 
بعد از کنتور برای مشترکان رخ دهد، تمام خسارات ناشی از 
حادثه حاصل از نوسانات را از طریق شرکت بیمه گر پرداخت 
می شود اما هنوز شرکت بیمه جدید برای سال 99 تعیین نشده 
است و سامانه ای را بزودی معرفی می کنیم تا مردم خساراتی 
که به آنها ناشی از نوســانات برق وارد شده است را در این 
ســامانه وارد کنند.رنجبر درباره نصب کنتور هوشمند گفت: 
هزینه نصب کنتور هوشمند بر عهده مشترک است و در حال 
حاضر  12هزار کنتور هوشمند در کل استان نصب است که 
عمدتا شامل ادارات، صنایع، اپراتورهای تلفن همراه و چاه های 
کشاورزی است.وی خاطرنشان کرد: در سال 98 تعداد 4700 
مشــترک جدید را برق دار کردیم و برنامه داریم که 6 هزار 
اشــتراک جدید را نیز امسال برق دار کنیم.وی درباره برق دار 
کردن روستاهای بالای ده خانوار نیز عنوان کرد: در نیمه اول 
امسال هفت روستا و در نیمه دوم سال جاری نیز دو روستای 

بالای 10خانوار برق دار می شوند تا دیگر هیچ روستای بالای 
10خانوار در استان بدون برق نباشند. این مسوول در بخش 
دیگری از سخنان خود اظهارداشت: تأمین برق مردم زاج و 
داربست نیز در طول یک ماه اخیر خیلی در این باره صحبت 
شد که بخشی از ساکنان در منازل شان هستند و برق هم دارند. 
سال گذشته سیلی در این منطقه رخ داد که برق این منطقه قطع 
شــده بود که بلافاصله وصل شد. همچنین در اردیبهشت ماه 
امسال نیز بر اساس مصوبه کمیته بحران استان به ما ابلاغ شد 
که یک فقره انشعاب برای کمپ به آنان داده شود و یک فقره 
انشعاب موقت به نام دهیاری زاج و داربست به طور موقت 
تحویل شد تا زمانی که مجوزهای لازم از مراجع ذیربط به ما 
داده شود.رنجبر به برنامه های این شرکت نیز اشاره کرد و گفت: 
هرمزگان دارای شرایطی است که مردم بعد از غروب آفتاب 
از منزل خارج می شوند و ما وظیفه داریم که روشنایی را برای 
زیبایی شهرها بهبود ببخشیم. وی ادامه داد: اگر جایی دیدید 
که مشکل روشنایی دارد، حتما با سامانه 121 تماس بگیرید. 
همین طور ما در دستور کار داریم که اکیپ های روشنایی مان 
را تقویت نماییم. سامانه پیامکی 30009121 نیز در اختیار 
مردم است.وی در خصوص انتقال املاک نیز به مردم توصیه 
کرد: مردم در جابجایی اسناد و املاک خود به تسویه قبض 
بسنده نکنند بلکه از مراکز خدمات برق که با مراجعه سایت 
شرکت برق نیز می توانید درخواست آن را ارائه کنید، حتما از 
سلامت کنتور برق نیز اطمینان حاصل نمایند. رنجبر در پایان 
گفت: هزینه محاسبه قبض برق برای خوش حساب ها به ازای 
هر 10 درصد کاهش مصرف برق، 20 درصد کاهش هزینه 
به دنبال خواهد داشت. از میان 710 هزار مشترک ما اگر فقط 
10 درصد در مصرف برق صرفه جویی داشــته باشند، دیگر 

هیچ مشکلی در بحث خاموشی ها نخواهیم داشت. 

اسماعيل بواشه عضو شوراي شهر بندرعباس مطرح کرد 

هرمزگان نیازمند تاسیس دبیرستان بهیاري

سرپرست شرکت توزیع برق هرمزگان هشدار داد 

ادارات رعایت نکنند، برق آنها قطع می شود

گزارشی برای افزایش قیمت برق نداریم و دستورالعملی در این زمینه وجود ندارد

ریا
/ د

ی  
صر

ر نا
ناد

س: 
عک
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دکتر احمد مرادی نائب رئیس کمیسیون انرژی

 دکتر منصور آرامی نائب رئیس کمیسیون عمران 
 بدینوسیله انتصاب شما را به عنوان عضو هیئت رئیسه 

کمیسیون های انرژی و عمران مجلس شورای اسلامی تبریک 
عرض نموده و از خداوند منان برای شما آرزوی توفیق خدمتگزاری 

به مردم در این مسئولیت خطیر می نمایم .
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امام جمعه بندرعباس در دیدار با رئیس کل دادگستری : 
 کاهش تراکم پرونده های قضایی 
در هرمزگان  امیدوار کننده است 

  گروه خبر // رئیس کل دادگستری استان هرمزگان ، مدیران سازمانهای 
تابعه قوه قضاییه در اســتان و جمعی از مسئولان قضایی با حجت الاسلام 
والمسلمین عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بندرعباس 
دیدار نمودند.   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی صالحی رئیس کل دادگستری 
هرمزگان به همراه اعضای شــورای قضایی استان پس از حضور در گلزار 
شهدای بندرعباس و تجدید میثاق با شهدا به دیدار نماینده محترم ولی فقیه در 
استان رفتند.حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده در این دیدارضمن قدردانی 
از تلاش های مسئولان دستگاه قضایی استان هرمزگان گفت: با تلاش های 
رئیس و کارکنان دستگاه قضایی استان روز به روز به نقطه مطلوب نزدیک 
می شویم.امام جمعه بندرعباس کاهش تراکم پرونده ها در استان را خوشحال 
کننده، امیدوار کننده و نشان دهنده تلاش مضاعف متولیان دانست.رییس کل 
دادگستری هرمزگان نیز در این دیدار به تشریح برنامه های دادگستری کل 
اســتان هرمزگان در هفته قوه قضاییه پرداخت.علی صالحی گفت: ملاقات 
ویدئو کنفرانس با مردم شهرستان های استان، افتتاح سالن جلسات و دادرسی 
الکترونیک در دادسرای عمومی و انقلاب بندرعباس، عملیاتی شدن ارتباط 
مکانیزه دادسرای بندرعباس با ناجا، قدردانی از قضات و کارکنان دادگستری 
استان و همچنین قدردانی از خانواده شهدا و ایثارگران از مهم ترین برنامه های 
دادگستری کل هرمزگان در این هفته است.وی با اعلام این مطلب که مهمترین 
اولویت دستگاه قضائی اســتان؛ تکریم ارباب رجوع است، تصریح کرد: از 
تمامی حوزه های قضائی استان خواسته شده یک روز در هفته را به صورت 
ویژه به دیدار چهره با چهره مراجعین با مســئولان اختصاص دهند.رییس 
شورای قضایی استان هرمزگان، مبارزه نظام مند و پایدار با مظاهر فساد را 
ضرورتی اجتناب ناپذیر در جهت ارتقای عملکرد دستگاه قضائی قلمداد کرد 
و اظهار داشت: قطعاً یکی از اصلی ترین وظایف قوه قضاییه برخورد و مبارزه 
قاطع و مستمر با مفاسد است و همانگونه که مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
این موضوع را از دستگاه قضائی و تمامی دستگاه ها مطالبه نموده اند، در همین 
راســتا علاوه بر برخورد و مقابله و به موازات آن؛ استفاده از ساز و کارهای 
مناســب، تقویت اهرم های نظارتی، ترویج فرهنگ وظیفه شناسی، تشدید 
نظارت های درون سازمانی و برون سازمانی و احیای حس مسئولیت پذیری 

در مجموعه دستگاه قضائی استان مورد توجه ویژه قرار دارد.

تاکید معاون سیاسی فرماندار بندرعباس 
بر رفع مشكلات جامع کارگری

  گروه خبر // معاون سیاســی فرماندار بندرعباس گفت: باید به کارگران 
نگاه ویژه ای داشته باشیم. به گزارش خبرنگار دریا، جلسه کمیسیون کارگری 
شهرستان بندرعباس به ریاســت فرزاد ابراهیمی معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی فرمانداری در محل ســالن کنفرانس فرمانداری تشکیل شد.فرزاد 
ابراهیمی معاون سیاسی فرماندار بندرعباس در این جلسه ضمن تبریک ایام 
دهه کرامت اظهار داشت: باید حمایت از کارگران در اولویت قرار گیرد و همه 
دستگاههای متولی تمام تلاش خود را بکار گیرند تا مشکلات حوزه کارگری 
برطرف شود.فرزاد ابراهیمی با تاکید بر رصد و رسیدگی مسائل و مشکلات 
کارگران زحمتکش، بیان داشت: هدف از برگزاری جلسات فقط رفع مشکلات 
نبوده بلکه باید بیشتر در حوزه برنامه ریزی تلاش کرد و دستگاههایی که به 
نوعی مرتبط با مسائل کارگری هستند و تعداد قابل توجهی از نیروی کارگری 
در اختیارشان است باید بیشتر به این امر توجه داشته باشند که تلفیق و ترکیبی 
از حضور کارگران نیاز به مدیریت هماهنگ و دلسوزانه در این حوزه دارد.این 
مقام مسئول عنوان کرد: باید مسئولان دستگاههای اجرایی با نگاه دلسوزانه ای 
که دارند مسائل و مشکلات حوزه کارگری را پیگیری و برطرف نمایند .فرزاد 
ابراهیمی در پایان تصریح کرد: شهرداری بندرعباس نظارت بیشتری بر پرداخت 

بموقع حقوق های نیروهای شرکتی خود از سوی پیمانکار داشته باشد.
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سرمقاله

   صدور سند وبازسازی املاک فرسوده به عنوان دو چالش اساسی در محلات 
حاشیه ای و بافت های فرسوده هرمزگان و بندرعباس است و در سال های گذشته 
کمتر برای رفع آن اقدام اساســی صورت گرفته و ســاکنان این مناطق همواره با 
مشکلاتی در این بخش ها مواجه بوده و هستند. اول تیر ماه خبری از طریق روابط 
عمومی اســتانداری هرمزگان مبنی بر رفع مشکل صدور سند املاک در  محلات 
اسلام آباد، گل کنی و چاهستانی ها بندرعباس  در ستاد ملی بازآفرینی شهری ایران  
باحضور وزیر راه وشهرســازی، استاندار هرمزگان و... منتشر شد که این خبر موج 
امید را در بین شهروندان بندرعباسي ایجاد کرد وآنها امیدوار شدندبا پیگیری های 
استاندار هرمزگان، این مشکل در سایر محلات و شهرهای استان نیز برطرف شود 
و ســند املاک شان را بتوانند دریافت کنند. متاسفانه در سال های گذشته که بحث 
بازسازی املاک فرســوده با استفاده از تسهیلات نوسازی داغ داغ بود، بسیاری از 
املاک فرسوده استان وبخصوص شهر بندرعباس به دلیل نداشتن سند نتوانستند از 
این تسهیلات استفاده نمایند و بر تعداد املاک فرسوده افزوده شد و گهگاهی اخباری 
از تخریب ســقف و دیوار این خانه های فرسوده بخصوص در بارندگی ها و زمین 
لرزه ها منتشر شده و همچنان هزاران خانواده هرمزگاني با ترس و لرز در زیر این 
سقف های لرزان زندگی می کنند وبرخی در زمان بارندگی، از ترس ریزش سقف و 
دیوار خانه های فرسوده بر سرشان ومدفون شدن در زیر آوار خانه تخریب شده، در 
کوچه شب را به صبح می گذرانند واین نگرانی ها همچنان وجود دارد ونیازمند اتخاذ 
تدابیری در این حوزه می باشد. از طرفی دیگر از ماه گذشته نیز فرماندار بندرعباس 
در جلســات هفتگی با حضور برخی از معتمدین و دفاتر تســهیلگری محلات و 
 برخی ادارات وســازمان ها به بررسی چالش ها ومشکلات محلات حاشیه ای و 
 بافت های فرســوده در حوزه های می پردازد وتصمیمات مناســبی را نیز اتخاذ

 کرده اند. یکی از سیاســت های آقای فرماندار این اســت که با مشارکت مردم و 
ساکنان این محلات، اصلاح و بازگشایی معابر و  بازسازی املاک فرسوده با استفاده 
از تســهیلات بازسازی بافت های فرسوده انجام شود تا ارتقای خدمات رسانی در 
 این مناطق را به همراه داشته باشد.یکی از مشکلات این محلات، املاک بی سند و 
فرســوده ای هستند که در این سال ها، صاحبان شان نتوانسته اند سند بگیرند و از 
تسهیلات استفاده کنند واملاک فرسوده را بازسازی کنند وهمچنان در خانه های فرسوده 
و فاقد ایمنی زندگی می کنند. از آن طرف بیشتر کوچه های این محلات تنگ وتاریک 
و مامن سارقان، موادفروشان و مشروب فروشان و... است و این وضعیت باعث ناامنی 
و گلایه ســاکنان شده است و بازگشایی معابر در این محلات باعث ارتقای امنیت و 
افزایش رضایت عمومی می شود که بایستی با ترغیب ساکنان توسط دفاتر تسهیلگری، 
 این روند شــتاب گیرد و پس از اصلاح وبازســازی املاک فرسوده، مقررشد که به 
املاک شان سند داده شود. از طرفی دیگر با تدبیر فرماندار بندرعباس و اعلام آمادگی 
سپاه برای مشارکت در عمران و آبادانی محلات؛ همچنین قرار است نیروی انتظامی 
وســپاه برای ناامن کردن محلات برای هنجار شکنان برنامه ریزی واقدام کنند که در 
 صورت تحقق این مهم، بخشی از دغدغه ها ومشکلات این محلات و ساکنان کاهش

 می یابد و ارتقای خدمات رسانی را در این مناطق شاهد خواهیم بود.بنظر می رسد در 
ماه ها و بخصوص هفته های اخیر استاندار هرمزگان در سطح کلان و فرماندار بندرعباس 
در سطح شهرستان که بندرعباس بیشترین بافت فرسوده وحاشیه ای استان را دارد؛ 
دغدغه مند پیگیر رفع مشکلات مناطق حاشیه ای و بافت های فرسوده در حوزه های 
مختلف از جمله صدور سند، بازگشایی معابر، ارتقای امنیت و... هستند که با تداوم این 
 روند؛ انتظار می رود بخشی از مشکلات اساسی این مناطق برطرف شود که جا دارد از 
 پیگیری های نمایندگان عالی دولت در استان وشهرستان برای رفع مشکلات ساکنان مناطق 

    علی زارعیحاشیه نشین وبافت فرسوده استان وبندرعباس قدردانی شود.

گام های بلند استاندار و فرماندار برای بافت فرسوده

پشت پرده سیاست 

روسای کمیسیون های مجلس مشخص شدند   
بالاخره پس از گذشــت ســه هفته از آغاز به کار مجلس یازدهم، تکلیف روســای 
کمیسیون های مجلس مشخص شد. مجلس یازدهم که در یک روز تعطیل جلسه انتخابات 
هیئت رئیسه خود را برگزار کرد، کار انتخاب روسای کمیسیون هایش نزدیک به 23 روز 
طول کشید. حمیدرضا بابایی رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات شد، کمیسیونی 
که یکی از پرطرفدارترین ها در مجلس بود. نکته جالب این کمیسیون حضور غلامرضا 
تاجگردون نماینده گچساران است که سابقه ریاست این کمیسیون را دارد ولی هنوز تکلیف 
اعتبارنامه اش برای بقا در مجلس مشخص نیست. ریاست کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی هم که متقاضیان زیادی داشــت، به مجتبی ذوالنور رسید. ذوالنور در سال آخر 
مجلس دهم نیز رئیس این کمیسیون بود. در حالی که مجلس یازدهم چهره های جدیدی 
را در حوزه اقتصادی به خود می بیند، محمدرضا پورابراهیمی که چندین سال سابقه ریاست 
کمیسیون اقتصادی را دارد ، توانست دوباره بر کرسی ریاست این کمیسیون بنشیند. فریدون 
عباسی یکی از کاندیداهای ریاست مجلس یازدهم به ریاست کمیسیون انرژی رسید. با 
توجه به رویکردهای عباسی و زنگنه وزیر نفت پیش بینی می شود شاهد روزهای داغی 
در کمیسیون انرژی باشیم. همچنین محمدرضا رضایی کوچی رئیس کمیسیون عمران، 
حسینعلی شــهریاری رئیس کمیسیون بهداشت و درمان، علیرضا منادی سفیدان رئیس 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری، عزت ا... اکبری تالارپشتی رئیس کمیسیون صنایع 
و معادن، عیســی زاده رئیس کمیسیون اجتماعی، سیدجواد ساداتی نژاد رئیس کمیسیون 
کشاورزی، آب و منابع طبیعی و محمدصالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس شد. گفتنی است انتخابات هیئت رئیسه کمیسیون های فرهنگی، اصل نود، 
قضایی و حقوقی نیز یک هفته پس از سرکشی نمایندگان به حوزه انتخابیه برگزار می شود.

وزارت خارجه آمریکا: فشار حداکثری برای تغییر سیاست ایران ادامه خواهد یافت 
یکی از سخنگویان وزارت خارجه آمریکا با اشاره به دلایل اعطای معافیت از تحریم های 
محدود به بندر چابهار، بر تداوم فشار حداکثری بر ایران برای آنچه که تغییر سیاست های 
تهران در منطقه خواند، اشــاره کرد. یک مقام وزارت خارجه آمریکا در گفت وگو با یک 
شبکه خبری قطری ضمن اشاره به اعطای معافیت ازتحریم ها به بندر چابهار برای کمک به 
هند در تقابل با  نفوذ چین در منطقه و تداوم فشار بر ایران برای آنچه که او تغییر سیاست  
تهران خواند، تاکید کرد. این سخنگوی وزارت خارجه آمریکا که به نام وی اشاره ای نشده 
در گفت وگوی اختصاصی با شبکه خبری »الجزیره« درباره معافیت از تحریم ها بر »بندر 
چابهار گفت، پس از ملاحظات گسترده  در نوامبر سال 2018 دولت آمریکا با معافیت از 
تحریم های جزیی برای امکان شمار محدودی فعالیت که از بازسازی و توسعه افغانستان 
حمایت می کند، موافقت کرد.به گفته این ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا، با این اقدام 
افغانستان در اقدامی حیاتی و  بشردوستانه نه تنها قادر به واردات نفت و کالاهای ساخت 
ایران  اســت، بلکه  این بندر در خدمت منافع دیگر آمریکا در منطقه قرار می گیرد.این 
دیپلمات آمریکایی در بخش دیگر گفت  وگوی خود به ادامه تداوم همکاری واشنگتن با 
هند و افغانستان  و همزمان تداوم فشار حداکثری بر ایران برای آنچه که تغییر سیاست های 
بی ثبــات کننده رژیم ایران در منطقه و ورای آن خواند، تاکید کرد.الجزیره در تحلیلی در 
این زمینه نوشت که هدف آمریکا در اعطای معافیت از تحریم ها به بندر چابهار کمک به 
هند برای مقابله با نفوذ پاکستان و چین در منطقه بوده است. بندر چابهار مسیر امن دیگر 

جایگزین با بندر »گواتر« در پاکستان است که از سوی چینی ها اداره می شود.

دور مذاکرات دیپلماتیک و امنیتی ایران و افغانستان در تهران 
براســاس گزارش های منتشر شده از دیدارهای حنیف اتمر با ظریف و شمخانی 2 
کشــور به دنبال تدوین سند جامع همکاری ها طی 3 ماه آینده هستند .درحالی که 
روابط افغانســتان و ایران در هفته های اخیر به دلیل فضاسازی رسانه های غربی 
درباره چند حادثه تلخ، شرایط ویژه ای به خود گرفته، سرپرست وزارت خارجه این 
کشور در رأس هیئتی 45 نفره از جمله وزیر کار و تعدادی از معاونان و مدیران ارشد 
دســتگاه های اطلاعاتی و امنیتی افغانستان در سفر به ایران با وزیر خارجه و دبیر 
شورای عالی امنیت ملی کشورمان ملاقات کرد. محمد حنیف اتمر سه دور با ظریف 
گفت و گو کرد و ســپس به دیدار علی شمخانی رفت. به گزارش نورنیوز، دریابان 
شــمخانی در دیدار با محمد حنیف اتمر با تاکید بر ضرورت نهایی سازی و امضای 
هر چه سریع تر سند جامع همکاری ایران و افغانستان تصریح کرد، امضای این سند 
راهبردی، ضمن ایجاد جهش و تحولی اساسی در روابط دو کشور و فعال سازی کلیه 
ظرفیت های قابل تبادل، استحکام مناســبات تاریخی دو کشور را به دنبال خواهد 
داشــت. در ادامه، شمخانی با اظهار تاسف از جان باختن گروهی از اتباع افغانی که 
غیرقانونی وارد ایران شدند، تاکید کرد: در حالی که نیروهای انتظامی ایران هیچ گونه 
نقشی در شــکل گیری این رخدادها نداشته اند، فضای خبری سنگین و غیر مستند 
ایجاد شــده از سوی برخی مسئولان و رســانه های افغانستان مایه تعجب و تاسف 
است. او افزود: مســتندات غیرقابل تردیدی در رد ادعاهای مطرح شده علیه ایران 
وجود دارد که در صورت اراده طرف افغانســتانی می تواند فارغ از فضاسازی های 
غیرسازنده بررسی شود. محمد حنیف اتمر نیز با قدردانی از همراهی و حمایت های 
 مســتمر، موثر و همه جانبه جمهوری اســلامی از دولت و ملت افغانستان در طول 
ســال های متمادی، بر  اراده دولت و ملت افغانستان برای گسترش روابط بین دو 
کشــور تاکید کرد. وی با اظهار تاســف از برخی اقدامات غیر قابل قبول از سوی 
بدخواهان دو کشور که با سوء اســتفاده از جریحه دار شدن احساسات پاک مردم 
افغانستان در وقایعی که به جان باختن گروهی از اتباع این کشور منجر شد، خاطر 
نشــان کرد: بر حل موضوعات بین دو کشــور از طریق گفت وگو و مدارا تاکید و 
هرگونه اظهار و اقدام سوء علیه جمهوری اسلامی ایران را محکوم می کنیم. همچنین 
به گزارش ایسنا، پیش از این دیدار، اتمر و  وزیرخارجه کشورمان در سه دور گفت و 
گو درباره آخرین تحولات روابط دو جانبه از جمله همکاری های سیاسی، اقتصادی، 
امنیتــی، فرهنگی، مرزی، اتباع و پناهجویان، حمل و نقل و دیگر موضوعات مورد 
علاقه  بحث و تبادل نظر کردند. بر اســاس این گزارش، سند همکاری های جامع 
دو کشور از جمله محورهای این گفت وگو بود که مقرر شد حداکثر تا سه ماه آینده 
نهایی شود. پس از آن، سرپرست وزارت خارجه افغانستان در ادامه برنامه های خود 

با نماینده مقام معظم رهبری دیدار و گفت وگو کرد.
کرونا اجازه ریاست به یک نماینده نداد!

ایســنا- محمدمهدی زاهدی، نماینده کرمان در مجلس  به دلیل ابتلا به کرونا چند 
روز گذشته در یکی از بیمارستان های تهران بستری شده که حال او رو به بهبودی 
است. زاهدی یکی از کاندیداهای ریاست کمیسیون آموزش بود که به دلیل بیماری و 
بستری شدن در بیمارستان نتوانست در انتخابات هیئت رئیسه این کمیسیون شرکت 

کند.

  
انعکاس

عصرایران نوشت: به نظر می رسد اجباری کردن ماسک بهترین روش برای مقابله  و 
مبارزه با کروناست. امروز بسیاری از کارشناسان بهداشتی در داخل و خارج از ایران 
بر این نکته تاکید می کنند که استفاده همه از ماسک می تواند راه نفوذ کرونا را ببندد. 
به راحتی می شود با اجباری کردن استفاده از ماسک در معابر و مکان های عمومی، 

شهرهای ایران را از حالت قرمز به زرد و سفید نزدیک کرد.
انتخاب نوشــت: روزنامه الخلیج الجدید چاپ قطر نوشت: ایران، یکی از مهم ترین 
برندگان موفقیت بایدن در انتخابات ریاست جمهوری آمریکاست، به ویژه پس از 
آن که بایدن به تازگی به سیاست ترامپ درباره مهار ایران حمله و آن را فاجعه بار 
توصیف کرده است. بایدن همچنین خواستار کاهش تحریم ها علیه تهران در بحبوحه 
مقابله با ویروس کرونا شده و گفته است: »منطقی نیست که در جریان بحران جهانی 

کرونا، با قساوت مانع از دست یابی ایران به کمک های انسانی شویم«.
جهان نیوز مدعی شــد: در حالی که این روزها احمدی نژاد در حال تئوری پردازی 
برای مذاکره با آمریکا و گفت وگو با افرادی همانند ترامپ است، تعدادی از فعالان 
سیاســی و رســانه ای از ارتباط برخی اطرافیان او با اکبر طبری، چهره مفسد قوه 
قضاییه سخن گفته و ادعاهای قابل تاملی را بیان کرده اند. یک روزنامه نگار به نام 
محمد مهاجری مدعی شــده که یکی از مدیران احمدی نژاد با شروع دادگاه طبری 
قصد خروج از کشور را داشته که به علت کرونا ناکام مانده است. او همچنین خبر از 

وام های کلانی داده که  از سوی طبری به تیم احمدی نژاد داده شده است. 
سایت مدارا نوشت: نعمت احمدی، حقوقدان درباره قاضی منصوری گفت: این متهم 
در صورت بازگشت به کشور باید در دادگاه ویژه روحانیت حاضر و به تخلفات او 
رسیدگی می شد و به نظر نمی رسد با توجه به همین موارد اتهامی که در دادگاه ذکر 
شده بیشتر از سه سال حبس به او تعلق می گرفت مگر آن که شاکی های جدیدی 

هم به پرونده او وارد می شدند.
 ترجیح می دهیم نامزد اصلاح طلب داشته باشیم

جواد امام، دبیرکل حزب مجمع ایثارگران انقلاب اســلامی با بیان این که »شورای 
عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان بعد از انتخابات مجلس یازدهم جلسه ای نداشته 
و درباره هیچ نامزدی صحبتی نکرده اســت« اســامی را که به  عنوان نامزدهای 
اصلاح طلبان مطرح شده، گمانه زنی رقبا »با هدف تخریب اصلاح طلبان« دانست. 
جواد امام همچنین گفت که ما اصلاح طلبان از »انتخاب خود در ســال 92 و 96 
پشیمان نیستیم ولی این بار ترجیح می دهیم که نامزد جریان خود را داشته باشیم و 

هزینه آن را هم می پردازیم«. 
ضرب الاجل یک ماهه به مسئولان برای تهیه کارنامه بدهی

یک مقام مســئول در ابلاغیه روزهای اخیر خود با اشاره به الزامات قانونی در نظر 
گرفته شــده برای تعیین و تایید بدهی های سازمان ها و ادارات دولتی، از مدیران 
دستگاه های اجرایی خواسته است تا پایان تیرماه امسال برای ارسال گزارش نهایی 
بدهی های سال 98 مجموعه خود از طریق سامانه متمرکز در نظر گرفته شده اقدام 
کنند تا این ارقام پس از بررســی و تایید، به همراه لایحه بودجه سال آینده تقدیم 

مجلس شورای اسلامی شود.

تازه های مطبوعات
شــرق- این روزنامه در گزارشی به بررسی ارتباط چند نفر از نزدیکان احمدی نژاد به 

پرونده طبری پرداخت.
 کیهان- این روزنامه با انتشــار عکس صفحات اول روزنامه های اعتماد، آفتاب یزد 
و سازندگی در مهرماه سال 96  که از حمایت اروپا از ایران در برابر آمریکا تیتر زده 
بودند، در واکنش به قطعنامه شورای حکام نوشت: »لگدپرانی اروپا نتیجه بی توجهی 

به هشدارها«.
آرمان ملی- حســین بهشتی پور تحلیل گر مســائل بین المللی درباره خروج ایران 
از NPT نوشــت: »خروج ایران از ان پی تی منجر می شــود که دوستان خودمان را 
هم از دســت بدهیم. اکنون چین و روسیه به این دلیل از ایران حمایت می کنند که در 
چارچوب ان پی تی و نظارت آژانس فعالیت می کند و اگر ایران از ان پی تی خارج شود و 
همکاری هایش را با آژانس قطع کند، عملا حمایت دوستان قدیم را از دست می دهد«.
صبح نو- تغییرات زنجیره ای از رأس »سازمان رسانه های آمریکا« تا آخرین حلقه یعنی 
»VOA فارسی« نشان می دهد که دولت آمریکا بیش از همیشه در عملیات رسانه ای، 
موضع تهاجمی گرفته است. این مدل در وهله اول جوانان را که عموما علاقه ای به اخبار 
و سیاست ندارند، با خبر های نرم )اخبار زرد( و برنامه  های سرگرمی جذب می کند و 
زمانی که مخاطب دایم آن ها در صفحات مجازی  شدند، مطالب سیاسی جهت دار یا 

همان اخبار سخت را به هر نحوی که می خواهد به ذهن مخاطب تزریق می کند.
اعتماد- عباس عبدی در واکنش به صحبت فریدون عباسی رئیس کمیسیون انرژی که 
گفته بود، من حاضرم برای شنود شدن مکالماتم امضا بدهم، نوشت: »مردم باید از طریق 
وجدانشان خود را کنترل کنند نه از طریق شنود و دوربین. استفاده از این ابزار برای فهم 
رفتار پنهانی مردم بسیار بسیار خطرناک است... متاسفانه نگاه مکانیکی و مهندسی که به 
دور از دانش و بینش اجتماعی باشد مثل خوره، سیاست گذاری در کشور را از درون 

پوک کرده و این از نمونه های اولیه آن است.«
دومین نامه قالیباف به روحانی درباره ایراد مصوبات دولت

پس از آن که رئیس مجلس در نامه روزهای اخیر خود، یکی از مصوبات هیئت وزیران 
در خصوص خرید خودرو را مغایر قانون دانست، مشخص شده محمدباقر قالیباف در 
نامه دیگری خطاب به حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور، با اشاره به مصوبه دی 
ماه سال قبل کابینه درباره تعیین مقررات مربوط به پارک ملی و قرق اختصاصی، اعلام 
کرده، با توجه به این که دولت در این مصوبه اختیارات جدیدی را برای شورای عالی 

محیط زیست قائل شده، این موضوع مغایر با قوانین است و باید اصلاح یا لغو شود.
 کار بلد ها به 1400 ورود کنند

محمد خوش چهره، فعال سیاسی اصولگرا با بیان این که باید تلاش ها به سمتی برود 
که »چهره های کاربلد به عرصه انتخابات ریاست جمهوری ورود کنند«، افزود: »در این 
صورت مطمئن باشید مردم به صندوق های رأی اقبال بیشتری نشان می دهند، زیرا این 
دست از سیاسیون با یک برنامه جامع و عملیاتی با آن ها سخن می گویند«. او البته گفت 
که همواره افرادی هستند که »احساس تکلیف می کنند و صحنه را ترک نمی کنند. آن ها 

در سال آینده نیز به هر دری می زنند تا در جریان قدرت باقی بمانند.

گروه خبر // نماینده مردم بندرعباس در مجلس 
گفــت: انتخابات میــان دوره ای مجلس یازدهم 
بهترین فرصت است تا بصورت تمام الکترونیکی 

انتخابات برگزار شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد مرادی، در خصوص 
لزوم برگزاری انتخابات الکترونیکی، اظهار داشت: توقع 
مردم این است که برگزاری انتخابات ها به بهترین شکل 
انجام شود و الکترونیکی شــدن در تمام فرایندهای 
انتخابات مورد انتظار مردم اســت.نماینده مردم مردم 
بندرعباس، قشــم، ابوموســی،حاجی آباد و خمیر در 

مجلس شورای اسلامی بیان کرد: چند فرایند انتخابات 
الکترونیکی شــده و لازم است تا اخذ ، شمارش و 
تجمیع آرا نیز الکترونیکی شود و این موضوع بسیار 
مهم اســت.وی با اشاره به ابهامات و موانع برگزاری 
انتخابات الکترونیکی، افزود: این اشــکال را مطرح 
انتخابات  برگــزاری  می کنند که زیرســاخت های 
الکترونیکی فراهم نیست و همین عدم آمادگی  شاید 
مشکل آفرین شود، در پاسخ به این اشکال می توان 
گفت که این گونه نیست و اگر مشکلی در برگزاری 
انتخابات الکترونیکی رخ دهــد، می  توان به صورت 

دستی انتخابات را برگزار کرد.مرادی با اشاره به وجود 
توان برگزاری انتخابات الکترونیکی در کشور ادامه 
داد: من مســئول برگزاری انتخابات بوده ام و اعتقاد 
دارم که می توان به صورت الکترونیکی انتخابات را 
برگزار کرد.این نماینده مردم در دوره یازدهم مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور و وزیر 
کشور با همکاری شورای نگهبان باید زمینه برگزاری 
انتخابات الکترونیکی را فراهم کنند، گفت: انتخابات 
میان دوره ای مجلس بهترین فرصت است تا انتخابات 

را به صورت تمام الکترونیکی برگزار کنیم.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس خواستار شد

برگزاریانتخاباتمیاندورهایمجلسیازدهمبصورتتمامالکترونیکی

گروه خبر // فرماندار بندرعباس نسبت به عرضه 
ماهی در قایق ها و در خیابان ها ازجمله خیابان 
صیادی  واسکله  فروشــان  ماهی  بازار  روبروی 

بندرعباس هشدار داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عزیزاله کناری در جلسه 
بررسی مشکلات بازار ماهی فروشان عمده بندرعباس 
 افزود: شــیلات هرمزگان بایستی شــرایط استقرار 
قایق های صیادی را در داخل اســکله صیادی پشت 
شهر بندرعباس فراهم نماید و خروج قایق با ماهی از 
اسکله ممنوع شود واز طرفی نیز شهرداری بندرعباس 
درصورت مشاهده قایق هایی که در خیابان اقدام به 

عرضه غیربهداشتی ماهی می کنند، بایستی نسبت به 
توقیف قایق ها اقدام نمایند.کناری تاکید کرد: شیلات 
اجازه صید را به چنیــن قایق هایی که این تخلف را 
مرتکب می شوند، ندهد.کناری  با اشاره به خطراتی 
که شــیوع کرونا، عمده فروشــان و خرده فروشان 
ماهی را تهدید می کند؛ تصریح کرد: باتوجه به انتقال 
بازارماهی فروشان به مکان جدید، عمده فروشان هم 
که از داخل خانه هــا و کوچه ها و... اقدام به عرضه 
ماهــی می کردند؛ بصورت موقــت به داخل یکی از 
سوله های داخل اسکله صیادی بندرعباس منتقل شده 
و اماکن قبلی مســدود می شوند.فرماندار بندرعباس 

افزود: جهت بهره برداری از ســوله مزبور، بهره بردار 
اسکله، فضای سوله را بصورت اجاره در اختیار عمده 
فروشان ماهی قرار می دهد و از محل درآمد مربوطه، 
محیط سوله را با نظر مسئولان بهداشت آماده سازی  
وکاشــی وسرامیک می کنند تا تمامی امکانات عمده 
فروشان، امکان اســتقرار در آنجا را داشته باشند. به 
گفته وی جهت اجرای ســالن پاچال و محل عرضه 
ماهی توسط عمده فروشان اصلی، پیرو مکاتبات قبلی 
باشیلات، مقرر گردید شیلات در پیگیری رفع مشکل 
زمین مزبور تســریع نماید تا عملیات احداث مجتمع 
سریعتر انجام شود.کناری از ممنوعیت ورود افراد فاقد 

ماسک به داخل اسکله صیادی بندرعباس خبرداد و 
خاطرنشان کرد: بایســتی عرضه ماسک در ورودی 

اسکله نیز انجام شود.

فرماندار بندرعباس هشدار داد

عرضه ماهی توسط قایق ها در خیابان ممنوع!

گروه خبر //سرپرست اداره کل شــیلات هرمزگان از کسب رتبه نخست بیمه گذاری آبزیان 
پرورشی توسط پرورش دهندگان آبزیان هرمزگان در کشور خبر داد.

    به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر عبدالرسول دریایی با اشاره به اهمیت موضوع بیمه و جبران 
خســارت به ویژه در پرورش آبزیان که با موجود زنده در گیر است گفت: بدون شک صنعت 
تکثیر و پرورش آبزیان به ویژه میگو با تهدیداتی ازقبیل بیماری، آلودگی و تلفات همراه است که 
بیمه می تواند نقش قابل توجه ای در جبران خسارات وارده به پرورش دهندگان داشته باشد.وی 
تصریح کرد: به همت شیلات هرمزگان و با حمایت سازمان شیلات ایران، استانداری هرمزگان، 
صندوق بیمه کشاورزی و بانک کشاورزی هرمزگان در در راستای اجرای بند ث ماده 33 قانون 
برنامه پنج ســاله ششم توسعه اقتصادی ، اجتماعی و فرهنگی کشور ،استان هرمزگان توانست 
رتبه نخست بیمه آبزیان از ابتدای سال 99 تاکنون به خود اختصاص دهد.دریایی تصریح کرد:  
از ابتدای سال 99 تا کنون حدود  280 فقره قرارداد بیمه آبزیان با پرورش دهندگان این محصول 
منعقد و بالغ بر دو هزار و 180 هکتار از مزارع پرورش میگو و ماهی در قفس موجود در استان 
تحت پوشــش بیمه قرار گرفت.سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان با بیان اینکه  این طرح تا 
پایان مردادماه ادامه دارد  گفت: امید می رود در سال جاری بیش از پنج هزار هکتار از سطوح 
زیر کشت آبزیان استان تحت پوشش بیمه کشاورزی قرار گیرد.گفتنی است استان هرمزگان با 
بهره مندی از ظرفیت های شیلاتی توانسته بالغ بر یک چهارم تولیدات شیلاتی کشور را به خود 

اختصاص دهد.

سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان خبر داد

شیلات هرمزگان پیشرو در بیمه آبزیان پرورشی در کشور 
  

گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت:کارمندان، 
کارگران وحتی مدیرانی که علائم بیماری دارند، 
در محل کار حاضر نشــوند و دو هفته قرنطینه 

خانگی شوند یا تحت درمان قرار گیرند.
   عزیزالــه کناری در گفتگو با خبرنگار دریا  افزود: 
با تاکید اســتاندار هرمزگان، درصورتیکه کارمندان 
وکارگران اعــلام بیماری کردند و یــا علائم کرونا 
داشتند، مدیران با استراحت و قرنطینه ودرمان شان 
موافقت کننــد و حضور این افراد در محل کار جایز 

نیست.
  کناری اظهار داشــت: حتی کارگران وشاغلان در 
 بخــش های غیردولتی وخصوصی نیز بایســتی در
صــورت وجود علائم بیماری و مشــکوک شــدن 
به ابتلای شــان به کرونا، از حضــور در محل کار 

خودداری نمایند تا ســلامت خودشان ودیگران به 
خطر نیفتد.

   وی از شهروندان خواست تا حد امکان از خروج 
از منــزل خودداری کنند ودر صــورت ضرورت به 
خروج از منزل، حتما از ماســک اســتفاده کنند و 
 فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنند و شستشوی 
دســت ها را بطور مرتب مدنظر داشته باشند. وی با 
 اشاره به رفع مشــکلات کارگران مشاغل سخت و

زیان آور برای بازنشستگی با استفاده از قانون مشاغل 
سخت وزیان آور در منطقه ویژه اقتصادی بندرعباس؛ 
اظهارامیــدواری کرد با پیگیری های صورت گرفته، 
مشــکلات کارگران مشاغل ســخت وزیان آور در 
 سایر کارگاه ها برای بازنشستگی نیز بزودی برطرف 

شود.

 حضور افراد با علائم بیماری در محل کار
 جایز نیست
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سال نوزدهم شماره 3346  آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان گفت: در سال 
جاری حــذف نقاط حادثه خیز در همه نقاط اســتان در اولویت 
کارهای مدیران و دستگاه های مربوطه باشد و دفتر فنی استانداری 
بر این کار نظارت لازم داشته باشد و انتظار داریم تا پایان سال ۹۹ 
در درون هیچ شهر و روستای بزرگی از استان نقطه حادثه خیزی 
نداشته باشیم همچنین برای شناســایی نقاط حادثه خیز برون 

شهری برنامه ریزی شود تا در راستای رفع آنها گام برداریم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر "محمدجواد فدایی" در جلسه شورای 
ترافیک استان کرمان گفت: فاصله بین خطوط طولی خیابان ها استاندارد 

نیســت و این باعث عدم حرکت خودروها در بین خطوط شــده است 
که باید با بررســی های لازم این مشکل را حتی الامکان حل کردوی با 
اشاره به نقش دوربین های پایش تصویری در پیشگیری از بروز تصادفات 
عنوان کرد: تا پایان مهرماه مسیر "رفسنجان – سرچشمه" به دوربین پایش 
تصویری مجهز خواهد شد.اســتاندار کرمان گفت: با توجه به بالا بودن 
حجم ترافیک در شهرستان جیرفت اما در سال گذشته تعداد تلفات درون 
شهری و برون شهری این شهرستان کاهش قابل توجه ای داشته به طوری 
که رتبه اول کاهش تلفات حوادث ترافیکی در بین شهرستان های استان 
را اخذ کرده است.وی کاهش تصادفات را از اهداف اصلی استان دانست 

و افزود: در ســال جاری حذف نقاط حادثه خیز در همه نقاط استان در 
اولویت کارهای مدیران و دستگاه های مربوطه باشد و دفتر فنی استانداری 
بر این کار نظارت لازم داشــته باشد و انتظار داریم تا پایان سال 99 در 
درون هیچ شــهر و روستای بزرگی از استان نقطه حادثه خیزی نداشته 
باشیم همچنین برای شناسایی نقاط حادثه خیز برون شهری برنامه ریزی 
شــود تا در راســتای رفع آنها گام برداریم.فدایی با بیان این مطلب که 
برای تحلیل های ترافیکی باید حوادث خسارتی نیز لحاظ شود، بیان کرد: 
باید مشخص شود چند درصد از جاده ها و شهرها تحت پوشش پایش 
تصویری هســتند و چقدر با نرم استاندارد کشوری فاصله داریم.وی با 

اشاره به ارتفاع زیاد پل های عابر پیاده در شهر کرمان خطاب به شهرداری 
گفت: پل های عابر پیاده در شهر کرمان به پله برقی تبدیل شود و تا زمانی 

که این اتفاق رخ ندهد این پل ها بلاستفاده خواهند بود.

مرگنزدشاعران
ازبینواییبهتراست

مرگ نزد شاعران از بی نوایی بهتر است
وضع ما از مردم اتیوپیایی بهتر است

فقر و زن هردو بلا هستند در خانه ولی
بین این هر دو بلاها زن، خدایی بهتر است
بچه آوردن هم آری پول می خواهد داداش
زیر این درمان نازایی بزایی بهتر است

نوشدارویی و بعد از مرگ سهراب آمدی
مرغ بخت من، تو اینطوری نیایی بهتر است

دائما” بین بد و بدتر مخیرّ می شویم
جبر از این اختیارات کذایی بهتر است

فکر کردن بین این مردم خودش 
دیوانگی است

لاجرم افکار مالیخولیایی بهتر است
هر که مشکل دارتر باشد مقرّب تر شود
گاو پیشانی سفید از سرحنایی بهتر است

واژه ها امروز ابعاد جدیدی یافتند
گر به جای رشوه گفتی پول چایی بهتر است

بانکداری گرچه اسلامی است ولی
کاربرد واژه بانک ربایی بهتر است

وقت جنگیدن به درگاه مدیرانِ نترس!
از میان جمله واجب ها، کفایی بهتر است
شاعر خنگ مزخرف گو برو تقلید کن

شعر دزدی گاهی از مهمل سرایی بهتر است!
شعر تو گر بهتر از شعر جناب حافظ است
شعر ایرج میرزا هم از سنایی بهتر است
مادرم پرسید شعر از بهر تو نان می شود؟
گفتمش: خوب شعر گفتن از گدایی بهتر است!
  عباس احمدی

***
وروجکهایشیطان

امان از بچه مهمانهای شیطان
که آوردند بر لبهای من جان
به هرجایی زخانه سر کشیدند

زهر دیوار بالا رفته آسان
به ظرف میوه ونقل وشیرینی
نموده حمله با حرص فراوان
شکستندی ظروف سطح بالا

بلوروچینی وامثال ایشان
بشین، بر جمله آنان بی اثر بود
شلوغیشان مرا می کرد حیران

پدرهاشان همه چون ماست بودند
همه از دست آنها زار ونالان

اگر می خواستم حرفی زنم من
ننرها چشمشان می شد گریان
بسی لبهای خود دندان گزیدم
زدست این وروجکهای شیطان

دلم می خواست گر که بد نبودی
زنم آنها که تا گردند بی جان

  اسماعیل تقوایی

طنز

استاندار کرمان خواستار شد

حذفنقاطحادثهخیزدرونشهریدرکرمان

 امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها //امام 
 جمعه یزد با تاکید بر این که پیشگیری از وقوع جرم و 
آسیب های اجتماعی از اهمیت بسیاری برخوردار 
است گفت: پیشــگیری از آسیب های اجتماعی 

مرتبط با خانواده در اولویت دستگاه قضا باشد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ آیت الله »محمدرضا 
ناصری یزدی« با اشــاره به این که بزرگانی همچون 
مرحوم شهید بهشتی مسئولیت هایی داشتند که بسیار 

خــوب از پس آن برآمدند، اظهار کــرد: این بزرگان 
خدمت هــای بزرگی کردند و پایه هــای انقلاب را 
بالا بردند و آن را به دســت ما دادند.وی با اشاره به 
توصیه های حضرت امیرالمونین)ع( به قضات، افزود: 
همه ما باید فرمایشــات و توصیــه های آن حضرت 
را ســرلوحه امور خود قرار دهیم چرا که بهترین الگو 
برای زندگی ما ائمه معصومین)ع( هستند.نماینده ولی 
فقیه در اســتان یزد گفت: طبق فرمایش آن حضرت 
قاضی باید آنقدر سعه صدر، دانش و صداقت و قدرت 
داشــته باشــد که در رســیدگی به موضوع و صدور 
حکم نماند و سردرگم نشــود.ناصری یزدی به دیگر 
ویژگی  های قاضی از دیدگاه حضرت علی)ع( اشــاره 
 کرد و ادامه داد: ارتباط خوب با مردم یکی از مهمترین 

ویژگی هایی است که در این موارد بیان شده است؛ در 
هر کاری اگر نمی توانیم مشــکلی را از افراد برطرف 
کنیم باید تلاش کنیم بهترین رفتار را داشــته باشیم تا 
بر ناراحتی آنها اضافــه نکنیم.امام جمعه یزد تصریح 
کرد: اگر قاضی بخواهد تابع هوای نفس و جو جامعه 
 باشد نمی تواند به درستی قضاوت کند و ممکن است 
خواسته های نفسانی و یا فشارهای افراد مختلف بر نظر 
وی تاثیرگذار باشد و از طرف دیگر ستایش و تعاریف 
خودبین شود که این آفت بزرگی در تمام امور است.وی 
با بیان این که مرحوم شهید بهشتی نمونه ای در ارتباط 
 با این ویژگی ها بود بیان کرد: ایشان در زندگی خود 
ویژگی های بســیاری داشتند که سبب شد بتوانند در 
تمام امور خود با موفقیت حرکت کنند.نماینده ولی فقیه 

 در استان یزد به بحث کادرسازی انقلابی و متدین در 
 زمینه هــای مختلف تاکیــد کرد و گفــت: باید در 
حــوزه های مختلف به نیروهــای متدین و پرتوان و 
دارای ظرفیت مدیریتی توجه ویژه داشته باشیم و در 
شناســایی این نیروهای پرظرفیت با کوشش فراوان 
حرکت کنیم.نماینده ولی فقیه در اســتان یزد به بحث 
پیشگیری از وقوع جرم و آسیب های اجتماعی تاکید 
کرد و گفت: پیشگیری از آسیب های اجتماعی به ویژه 
موارد مرتبط با خانواده از جمله طلاق و از همه مهمتر 
کاهش جمعیت موضوعی است که باید به صورت ویژه 
مورد توجه قرار گیرد.امام جمعه یزد کاهش جمعیت 
در ایران را بحران بســیار بزرگی دانست و بیان کرد: 
امروز کارشناســان آمریکایی به مسئولان خود بیان 

می کنند که نیازی نیســت به ایران کاری داشته باشند 
 چرا که ایران در 30 ســال آینده به حدی پیر و ناتوان 
می شود که نمی تواند در برابر زورگویان عالم ایستادگی 
کنــد.وی بر ضرورت تدوین برنامه های تشــویقی و 
حمایتی بــرای افزایش جمعیت تاکید کرد و گفت: در 
ارتباط با حل مسئله صنعت و رفع مشکلات آنها هم 
اقدامات خوبی در قوه قضائیه صورت گرفته باید بهتر 
 و بیشــتر در این زمینه فعالیت کرد.نماینده ولی فقیه 
در اســتان یزد یکی از راهکارهای رفع مشــکلات 
کارخانه ها را شــراکت دانست و عنوان کرد: شراکت 
مــی تواند ســرمایه های خرد را بــه عرصه صنعت 
و تولید وارد کند و بســیاری از مشــکلاتی که وجود 
 دارد را برطرف کند.آیت الله ناصری یزدی در پایان از 
گران فروشــی ها انتقاد کرد و گفــت: باید زمینه ای 
فراهم کنیم که جلوی این گران فروشی ها گرفته شود 
 و مسئولان امر از جمله دادگستری و دادستانی به این 
موضوع ورود کنند و مانع گران فروشــی و فشــار به 

مردم شوند.

آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
مس ایران گفت: ۵ معدن جدیــد که موجب رونق اقتصادی در 
مناطق مختلف اســتان کرمان می شود امسال اکتشاف خواهد 
شد و چند دستگاه جدید حفاری، ۴۰ دستگاه جدید تراک، که 
ناوگان تجهیزات در معــادن را ارتقاء می دهند و از نظر فنی با 
 طرح مکانیزاســیون کیفیت کار خود را در ایمنی و فنی بهبود

 می بخشند را خریداری می کنیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ اردشــیر سعد محمدی" در مراسم افتتاح 
هشتمین نمایشگاه بین المللی معدن، صنایع معدنی، فراوری و تجهیزات 
وابسته و ششمین نمایشگاه بین المللی ماشین آلات معدنی و راه سازی 
در کرمان اظهار کرد: شرکت مس در سال 98 در مسیری مناسب قرار 
گرفته و رتبه اول در رشــد فروش کشــور را کسب کرده است و در 
رشد سوددهی نخستین شرکت در کشور است.مدیرعامل شرکت ملی 
صنایــع مس ایران افزود: در حال حاضر 2 هزار و 270 میلیون یورو 
به اضافه 20 هزار میلیارد تومان پروژه جدید در دســت اجرا داریم، 
دراســتان کرمان ظرفیت تولید کاتد به400 هزار تن رسیده است که 
 280 هزار تن در مس سرچشمه و 120 هزار تن هم در 2 هفته پیش با
 افتتاح های رسیاســت جمهوری به ظرفیت کاتد اضافه شــده است.
ســعدمحمدی با بیان اینکه نیازمند توســعه متوازن در معدن و تولید 
کنستانتره هستیم، خاطرنشــان کرد: در معدن دره آلو تا پایان امسال 

کارخانــه 150 هزار تنی و در دره زار هــم کارخانه 120 هزار تنی 
کنسانتره را راه اندازی می کنیم ضمن اینکه در نیمه نخست سال 1400 
فاز 2  میدوک در شهربابک با ظرفیت 150 هزار تن و 200 هزار تنی 
کنســتانتره جدید در سرچشمه و نیز طرح مکانیزاسیون در سرچشمه 
در دست اجرا است.مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران تصریح 
کرد: باید تناژ اســتخراجی را تا 2 برابر افزایش دهیم در حال حاضر 
میزان اســتخراج ماده معدنی در کشور 53 میلیون تن است که باید به 
بیش از  100 میلیون تن ارتقاء دهیم.سعدمحمدی با بیان اینکه در حال 
حاضر یک هشــتم تولید کل معادن کشور در اختیار صنایع مس است 
که یک شــرکت قدیمی و فنی توسط پرسنل خدومش در حال رشد 
است، خاطرنشان کرد: امروز امیدواریم صادرات را گسترش دهیم که 
با توجه به کیفیت تولید منحصر به فرد مس که در دنیا به 5 نوع معروف 

است مس با عیار 99.99 را تولید می کند.
   وی ادامه داد: صادرات مس در ســال 98 حدود 2.5 برابر نسبت به 
سال 97 افزایش داشتیم که امسال سال جهش تولید را داریم امیدواریم 
ارتقاء در این بخش را شــاهد باشــیم و از تولید 117 هزار تن سال 
گذشــته به بالغ بر 150 تن برسد.مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس 

ایران با بیان اینکه امسال پنج معدن جدید در استان کرمان باز می کنیم 
که مطالبه ای اســت و قطعا انجام می شود، گفت: در تولید کنستانتره 
مس کارخانه های بســیاری راه اندازی کردیم و امیدواریم در مسیری 
قرار گیریم که تکنولوژی ثبت طرح تولید کنســتانتره را به نام شرکت 
مــس ایران ثبت کنیم کــه آمادگی اجرا، طراحــی و تولید تجهیزات 
 کارخانه کنســانتره با ظرفیت 150 هزار تــن را داریم.وی افزود: اگر 
بتوانیــم تجهیزات ایجاد کارخانه را فراهم کنیم بومی ســازی معنای 
گسترده تری پیدا می کند امّا تا فراهم شدن شرایط، ساخت تجهیزات 
مورد نیاز صنعت مس را در دستور جدی کار قرار دادیم.سعدمحمدی 
ادامه داد: اولویت اول، دوم و ســوم ما سرمایه گذاری در داخل کشور 
است و اگر بتوانیم در استان کرمان شرایط تولید را بیش از گذشته فراهم 
کنیم نمایشگاه دائمی مس را در رفسنجان ایجاد خواهیم کرد که امکان 
ساخت قطعات بیش از گذشته برای قطعه سازان فراهم باشد.مدیرعامل 
 شــرکت ملی صنایع مس ایران عنوان کرد: طی 3 ماه گذشته فروش 
بی نظیری در تاریخ داشــتیم و در بخش تولید از سال گذشته فزونی 
گرفتیم و امیدواریم امســال رکوردهای جدیــدی برجای بگذاریم.

ســعدمحمدی ادامه داد: امســال 500 نیروی جدید استخدام کردیم 

 و 100 نفر دیگر را در شــهریور با آزمــون جذب می کنیم و تمامی 
نخبه های اســتان را در رشته های مورد نیاز خود به کار می گیریم و 
آنان را پرورش و آموزش می دهیم که در ســال های آینده مدیرانی 
با توانایی بالا در مس باشــند.وی بیان کرد: در بخش مسئولیت های 
اجتماعی در سال گذشته 70 زمین چمن در روستاهای استان کرمان 
احداث کردیم، 13 اردوی جهادی پنج روزه با 25 پزشــک متخصص 
در روستاها درمان رایگان ارائه کردند؛ اردوهای جهادی امسال به 20 
عدد می رسد و سعی کردیم تلاش خود را برای مسئولیت اجتماعی تا 
حد امکان انجام دهیم.وی ادامه داد: ورزشــگاه 30 هزار نفری کرمان 
امســال افتتاح می شود که یکی از مدرنترین ورزشگاه ها خواهد بود 
و ورزشــگاه 15 هزار نفری رفسنجان و 15 هزار نفری در شهربابک 
موجب می شــود که تورنمنت بین المللی در اســتان داشــته باشیم.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در ادامه با اشاره به اینکه سال 
گذشــته 70 هزار متر و امسال 100 هزار متر حفاری اکتشافی انجام 
شد که ذخایر بیش از 70 سال آینده را تامین می کند، اظهار داشت: 5 
معدن جدید که موجب رونق اقتصادی در مناطق مختلف استان کرمان 
می شود امسال اکتشاف خواهد شد و چند دستگاه جدید حفاری، 40 
دستگاه جدید تراک، که ناوگان تجهیزات در معادن را ارتقاء می دهند 
و از نظر فنی با طرح مکانیزاسیون کیفیت کار خود را در ایمنی و فنی 

بهبود می بخشند را خریداری می کنیم.

امام جمعه یزد:

پیشگیری از آسیب های اجتماعی در اولویت دستگاه قضا باشد

اکتشاف ۵ معدن جدید در مناطق مختلف کرمان 

طرح: ساجده مظفری

مهلت ۲۰ روزه استاندار به دستگاه ها؛

ادارات یزد برنامه ای جامع 
برای سازگاری با کرونا تدوین کنند

سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان

 آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای توام 
با ارزیابی کیفی تجدید شده 

نوبت دوم

سازمان جهادكشاورزي استان هرمزگان در نظر دارد اجرای فاز یک عملیات خط انتقال آب روستای تیدر و بخوان شهرستان حاجی آباد 
با برآورد اولیه 9.997.679.846 ريال بر اساس فهرست بهاي مربوطه و پرداختی بصورت نقدی و اسناد خزانه اسلامی را از طريق مناقصه 
به پیمانكاران واجد شــرايط داراي رتبه بندي از سازمان مديريت و برنامه ريزي كشور در رسته مهندسي آب )حداقل پايه 5( واگذار نمايد. 
لذا از شــركت هاي پیمانكاري واجد شرايط كه دارای نیروی انسانی متخصص و ماشین آلات می باشند، دعوت بعمل مي آيد جهت دريافت 
اســناد ارزيابی كیفی و اسناد مناقصه )بصورت همزمان( به شماره فراخوان 2099003757000012 پس از درج آگهی نوبت دوم به سامانه 
تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمايند. تضمین شركت در مناقصه مبلغ 500.000.000 ريال می باشد 
كه بايستی در قالب ضمانتنامه مورد تائید كارفرما كه برای مدت سه ماه از تاريخ آخرين مهلت تسلیم پیشنهادات معتبر و قابل تمديد باشد، 

ارائه گردد و هزينه انتشار آگهی نیز به عهده برنده مناقصه می باشد.

شناسه آگهی: 886910 
امیرحسین حائری زاده ســرویس استان ها //استاندار یزد با بیان اینکه 
از دو هفته پیش شاهد رشــد آمار بیماران بستری کرونایی یزد هستیم، 
به دستگاه های اجرایی و ادارات مهلت ۲۰ روزه داد تا برنامه جامعی برای 

سازگاری با کرونا تدوین کنند.
    به گزارش خبرنگار دریا ، محمدعلی طالبی، در ســتاد اســتانی پیشــگیری 
و مقابله با کرونا اســتان که به منظور بررســی آخرین وضعیت بیماری کرونا و 
اتخاذ تصمیماتی جدید برای مقابله با این بیماری، در سالن کوثر استانداری یزد 
برگزار شد، اظهار داشت: در خصوص درخواست هایی که از سوی استانداران و 
 رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی کشور برای افزایش اختیارات استان ها مطرح 
 شــده بود، مقرر شد هر اســتانی که وضعیت شهرســتان هایش قرمز می شود،

  ســتاد اســتانی پیش بینی ها و محدودیت های لازم را تدوین کنند و به وزارت 
 کشــور و بهداشــت ارســال نمایند تا محدودیت های لازم پس از تأیید رئیس 
جمهور در مناطق مورد نظر اجرا شود.اســتاندار یزد ادامه داد: از این پس مبنای 
اعلام وضعیت قرمز، یک اســتان نیســت بلکه بر اساس شرایط، شهرستان ها به 
 عنــوان منطقه قرمز اعلام خواهند شــد.وی افزود: با توجه به اینکه در اســتان 
 یزد منطقه قرمز نداریم، اعمال محدودیت ها منتفی اســت و به همین دلیل تمرکز
  بر روی تشــدید نظارت ها به منظور اجرای پروتکل های بهداشــتی گذاشــته

 می شود.
   طالبی بیان کرد: ساز و کار جدیدی برای نظارت قوی تر بر اجرای پروتکل های 
بهداشتی در استان اعمال می شــود و آغاز اجرای این ساز و کارها از ادارات و 
دســتگاه های دولتی خواهد بود زیرا برخی عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
در ادارات و دســتگاه های خدمت رسان، حس عادی بودن شرایط را به مردم القا 
می کند و موجب عادی انگاری شــرایط از سوی شهروندان می شود.استاندار یزد 
گفت: با توجه به اینکه زمان اتمام کرونا مشخص نیست، برنامه ای برای سازگاری 
با این بیماری در استان تدوین می شود و دستگاه های دولتی و غیر دولتی مهلت 
دارند ظرف مــدت 20 روز برنامه خود را در این خصوص ارائه کنند.وی ادامه 
داد: با توجه به عادی پنداری شــرایط از ســوی مردم، لازم است فعالیت مجدد 
 و ادبیات جدیدی در زمینه تبلیغات و اطلاع رســانی سامان داده شود، تا شاهد 
اثر گذاری این تبلیغات و اطلاع رسانی ها بر رفتار شهروندان باشیم.طالبی تاکید 
کرد: شــهرداری ها، رسانه ها و صدا و سیما برنامه هایی را برای هشدار به مردم و 
فرهنگ ســازی برای اجرای فاصله گذاری اجتماعی سامان دهند.استاندار یزد 
تصریح کرد: یکی از بزرگترین نگرانی های ما افزایش ســفرها به دلیل ورود به 
فصل تابستان اســت زیرا افزایش آمار مبتلایان به کرونا در استان و کشور طی 
روزهای اخیر نتیجه ســفرهایی است که در نیمه اول خرداد ماه انجام شده و اگر 
جریان ســفر هم استانی ها به نقاط قرمز کشــور عادی و مستمر شود، در طول 
تابســتان اســتان گرفتار این بیماری و تبعات آن خواهد بود.طالبی عنوان کرد: 
نگرانی هایی در خصوص حضور بیمارانی از مناطق قرمز کشــور در یزد وجود 
دارد که به همین منظور باید دانشــگاه علوم پزشکی با همکاری نظام پزشکی، 
تدابیــر لازم برای اجرای فاصله گذاری اجتماعی در مراکز درمانی و مطب ها را 

اتخاذ کنند تا بخشی از نگرانی های جامعه رفع شود.



کارت دانشجویی اینجانب مصعب زیوری خالدینی شماره دانشجویی۹۵۰۱۵۵۵۱۲    کارشناسی علوم ورزشی  
تربیت بدنی  دانشگاه پیام نور واحد بین الملل قشم مفقود و از درجه اعتبارساقط می باشد.  از یابنده تقاضا می گردد 

به آدرس کیلومتر۵ بزرگراه خلیج فارس دانشگاه پیام نور قشم تحویل دهد. 
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اقتصادی

خبری

با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 از سوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛
مصوبه اصلاح دستمزد کارگران ابلاغ شد 

 سرویس اقتصادی //وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اجرای 
بندهای )7( و )8( بخشــنامه مزد سال 1399، مصوبه شورای عالی 
کار را به همه کارفرمایان و کارگاه های مشمول قانون کار ابلاغ کرد. 
متن کامل بخشنامه ابلاغی از سوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
به کارفرمایان و کارگاه های مشــمول قانون کار به این شرح است.

به منظور بهبود وضعیت معیشــتی کارگران در ســال جهش تولید 
و در اجرای بندهای )7( و )8( بخشــنامه مزد شماره 7933 مورخ 
1399.1.26 و مســتند به ماده )41( قانون کار و بهره مندی تمامی 
کارگران اعم از کارگران بدون سابقه و باسابقه از افزایش مزد، شورای 
عالی کار با حضور نمایندگان سه گروه )دولت، کارفرمایان و کارگران( 
در جلسه مورخ 1399.3.17 موارد زیر را به اجماع و اتفاق آرا مورد 
تصویب قرار داد: 1. با جابجایی مبلغ روزانه 25.000 )بیست و پنج 
هزار( ریال از مبلغ پایه ســنواتی و اضافه نمودن آن به حداقل مزد 
روزانه از اول تیرماه سال 1399 موافقت شد.بدین ترتیب حداقل مزد 
از اول تیرماه ســال 1399 روزانه 636809 )ششصد و سی و شش 
هزار و هشتصد و نه( ریال تعیین می گردد. همچنین سایر سطوح مزدی 
از ابتدای تیرماه ســال 1399 به میزان روزانه 15 درصد آخرین مزد 
سال 1398 )ثابت یا مبنا موضوع ماده 36 قانون کار( به اضافه روزانه 
55338 )پنجاه و پنج هزار و ســیصد و سی و هشت( ریال افزایش 
می یابد.تبصره- از اول تیرماه سال 1399 با اعمال افزایش این بند مزد 
شغل کارگران مشمول طرح های طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نیز مزد ثابت سایر کارگران نباید از مبلغ 
روزانه 636.809 )ششصد و سی و شش هزار و هشتصد و نه( ریال 
موضوع بند )1( کمتر شود.2. به کارگرانی که از اول تیرماه سال 1399 
دارای یک ســال سابقه کار شده یا یک سال از دریافت آخرین پایه 
ســنواتی آنان گذشته باشد، روزانه مبلغ 33.333 )سی و سه هزار و 
سیصد و سی و سه( ریال نیز به عنوان پایه )سنوات( پرداخت خواهد 
شد.تبصره 1- از اول تیرماه سال 1399 پرداخت مبلغ مربوط به پایه 
سنواتی کارگران مشمول طرح های طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با در نظر گرفتن رقم فوق الذکر برای گروه 
یک با توجه به دستورالعمل و جدول اعلامی توسط اداره کل روابط 
کار و جبران خدمت صورت می گیرد.تبصره 2 - به کارگران فصلی 
به نسبت مدت کارکردشان در سال 1398، میزان مقرر در این بند یا 
تبصره )1( آن حسب مورد تعلق خواهد گرفت.تبصره 3 - بر اساس 
مصوبه مورخ 1399.1.20 شــورای عالی کار و در راستای تقویت 
مهارت محوری و بهره منــدی تمامی کارگران و در نتیجه رضایت 
مندی کارگران باسابقه، از اول تیرماه سال 1399 همه کارگران دارای 
قرارداد دائم و موقت مشــمول قانون کار که دارای یک سال سابقه 
کار شــده و یا یک ســال از دریافت آخرین پایه )سنوات( آنان در 
همان کارگاه گذشته باشد، اعم از اینکه حق سنوات یا مزایای پایان 
کار خود را تسویه حساب کرده باشند یا خیر، مشمول دریافت پایه 
)سنوات( خواهند بود.3. سایر مفاد بخشنامه مزد شماره 7933 مورخ 

1399.1.26 کماکان به قوت خود باقی است.

گروه گزارش // فروشــنده هرمزگانــی گفت: دولت 
 یک تصمیم روشن برای ما نمی گیرد یک ماه تعطیل

 می کند مجدد بازکرده سپس سه روز تعطیل می کند، 
همچنین قرار بود یک ماهــی که تعطیل بود را اجاره 
مغازه یا پول شارژ ندهیم اما هر دو را از ما دریافت کرد.

کرونا آمد، جان بســیاری از انسان ها را گرفت، برایش پیر 
و جوان و ســالخورده و ورزشکار هم فرقی نداشت، حتی 
شنیدیم جان یک کودک هرمزگانی را نیز گرفته است، در این 

بین اما درسهایی را نیز برای بشریت در پی داشت.
ســالها پیش و ماه ها پیش و قرن ها پیش خداوند در قرآن 
کریم فرمود: » انسان برای چه در برابر پروردگارش مغرور 
شده است، در حالی که اگر مگسی چیزی را از او برباید نمی 

تواند حتی آن را از مگس بازپس بگیرد«
حالا آن مگس به ویروسی تبدیل شده است که علاوه بر جان 

ها، کسب و کار و رزق و روزی را نیز از مردم گرفته است.
رضایی فروشنده پوشاک بانوان در گفتگو با خبرنگار ما اظهار 
کرد: با توجه به شیوع کرونا با کاهش شدید فروش مواجه 
شده ایم مشتری یا نیست یا اگر هم هست جرات اینکه دست 
به کار یا لباس بزند را نداشته است بلاتکلیف هستیم و نمی 
دانیم جنس ســفارش بدهیم به همین دلیل با مشکل مواجه 
هستیم و از پس هزینه های اجاره و شارژ بر نمی آییم. این 
فروشنده افزود: دولت یک تصمیم روشن برای ما نمی گیرد 
یک ماه تعطیل می کند مجدد بازکرده سپس سه روز تعطیل 
می کند، همچنین قرار بود یک ماهی که تعطیل بود را اجاره 

مغازه یا پول شارژ ندهیم اما هر دو را از ما دریافت کرد.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه اجناس گران شده است قدرت 
خرید نیز بسیار کم شده و با وجود اینکه بستر برای فروش 
آنلاین فراهم است اما بیشتر مردم هنوز به آن اعتماد ندارند، 
مشتری می خواهد کار را از نزدیک ببیند و راحت تر انتخاب 
 کند.تعطیلی های چند ماهه و چند روزه، مشــکلی را حل

 نمی کند مســئول تولیدی کیف پارچه ای گیفیر نیز در این 
مورد  اظهار کرد: تولید گیفیر به دست خانم هایی است که 
سرپرست خانوار هستند به همین دلیل این چند ماه را مجبور 
شدیم خودمان هزینه ها را پرداخت کنیم زیرا نمی توانستیم 
حقوق آن ها را قطع کنیم. این کارآفرین افزود: دولت تا طرح 
هایش تصویب و اجرایی شود زمان می برد با این وضعیت 
کرونا و مراکز آلوده نمی شود حضوری پیگیری کرد به همین 
دلیل فعلا نتوانستیم هزینه ها را دریافت کنیم.وی ادامه داد: 
مکان ما مستقر در امامزاده سید مظفر)ع( بود اما با توجه به 
شیوع کرونا آن جا که همچنان قرنطینه است، مجبور شدیم 
جایی دیگر را اجــاره و کارگاه را جابه جا کنیم که هزینه 
بسیاری را متحمل شــدیم. مسئول تولیدی کیف پارچه ای 
گیفیر با بیان اینکه همه چیز به سمت و سوی مجازی رفته 
اســت تصریح کرد: درست است که فروش آنلاین است اما 
باید خط تولید نیز فعال باشد تا فروش انجام شود در حال 
حاضر بسیاری از فروشندگان و تولید کنندگان دخلشان به 

خرجشان نمی رسد.
وی خاطرنشــان کرد: در تولید کوله پشــتی مدارس برای 

داخل و خارج به مشــکل خوردیم، به دلیل بسته شدن راه 
ها نمی توانیم صادر کنیــم و برای تولید داخل نیز با توجه 
به تعطیلی مدارس خط تولید متوقف شده است. این بانوی 
موفــق هرمزگان اضافه کرد: تعطیلی های چند ماهه و چند 
روزه و باز و بسته شدن های مجدد، مشکلی را حل نمی کند 
باتوجه به اینکه تولیدی هستیم قطعا تجمع خانم ها در محل 
خطرناک است با وجود اینکه تمام نکات بهداشتی را رعایت 
می کنیم اما همین رفت و امدها نیزنگران کننده است زیرا از 
وسایل عمومی اســتفاده می کنند و نمی خواهیم اگر کسی 
در تولیدی ما کار می کند دچار مشکل و بیماری شود. این 
کارآفرین گفت: از طرفی امکان تست دادن نیزکم و در این 
مسیر نیزحتی برخی افراد بیمار شده اند باید این امکان فراهم 
شود تا تست گرفتن از اعضای تیم راحت تر انجام شود و با 
این اطمینان که سالم هستند در محل حضور یابند. وی ادامه 
داد: تولیدی کیف پارچه ای گیفیر امکان اینکه افراد خیاط 
بتوانند در محل کار بمانند و رفت و آمد نکنند را داشت اما 
باتوجه به اوج بیماری در اســتان دیگر نمی شود این کار را 
انجام داد.  حسینی که از بازاریان است، گفت: قدرت خرید 
مردم بســتگی به جنس و نوع آن دارد اگر شرایط قسطی 
هم باشــد بیشتر استقبال می کنند آن ها خرید نقدی را نمی 
پسندند. وی ادامه داد: بیشتر مشتریان می خواهند جنس را 
از نزدیک دیده و پس از آن خرید را انجام دهند اما در این 

شرایط سخت کرونایی خرید آنلاین بهتر از سنتی است. 
کشور چاره ای جز قرنطینه دسته جمعی ندارد

سیاحی فرشنده پوشاک بانوان نیز گفت: چهار ماه است که 
مغازه را بسته و در خانه هستم فرزند کوچک دارم و بیماری 

قندی خودم اجازه حضور در مکان های دیگر را نمی دهد.
وی افزود: مسئولین باید بیشتر رسیدگی کنند گفته بودند یک 
ماه شــارژ مغازه ها را صدتومان کم کردند اما از آن طرف 
عیدی از ما گرفته اند، بازاری که در عید تعطیل است برای 

چه باید هزینه پرداخت کند. 
 سلیمی نیز که کســب و کارش بازاری است گفت : کرونا 
همه چیز را تحت تاثیر خود قرار داده اســت قبل از آن در 
یــک روز 15 قلم جنس را می فرختیم اما اکنون فقط یک 
جنس به فروش می رســد، مردم مدام در استرس هستند و 
اگر پس اندازی داشته باشند جرات خرید را ندارند و نگران 
این هســتند که چه اتفاقی در حال رخ دادن است. وی ادامه 
داد: افزایش قیمت دلار همیشه بوده و دیگرعادی شده است 
اما مشکل این است که کرونا بستری برای افراد سودجو شده 
استف زمانی که فروشنده ای جنسی را کانتیری خریده و در 
انبار داشته و قیمت آن 600 تومان است اما اکنون یک میلیون 
و 200 هزار تومان می فروشــد را چه کسی به آن رسیدگی 
می کند.سلیمی افزود: بازار که فروش خود را با خرید آنلاین 
انجام می هد و اجناس را به دست مردم می رساند اما کشور 
چاره ای جز قرنطینه دسته جمعی ندارد و علت اینکه این کار 
را انجام نمی دهد را نمــی دانم، راه ها باز و اداره جات نیز 
کارمندان را ملزم به حضور در محیط کار می کند، یک نفر 
هم نیست که جلوی مسافرین را بگیرد یا از آنان تست بگیرد، 

دولت سرنوشت مردم برایشان مهم نیست.
مهدی بشــیری زاده رئیس سازمان بســیج اصناف تجار 
وفعالان اقتصادی هرمزگان در این مورد گفت : با توجه به 
اینکه بازاریان و صنوف بیشــترین آسیب را در ایام بیماری 
کرونا و قرنطینه ها متحمل شــده اند سازمان بسیج اصناف 
تجار و فعالان اقتصادی هرمزگان در بحث مبارزه با ویروس 
منحوس کرونا با همکاری خیرین و سازماندهی بسیجیان گام 
های موثری برای رفع مشــکلات این قشر و مردم برداشته 
است. رئیس سازمان بسیج اصناف تجار وفعالان اقتصادی 
هرمزگان افزود: در اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی و 
رعایت بهداشــت، بازرسی از 2هزار نفر بازاری انجام شد و 
بیش از 4 هزار متر مربع از سطوح بازار در سطح استان ضد 

عفونی و گندزدایی شد.
بشــیری زاده با اشاره به سرکشی از پاســاژهای تجاری 
سرپوشــیده جهت اجرای پروتکل های بهداشتی، تصریح 
کرد: باتوجه به پیگیری تعویــق قانون مبارزه با قاچاق در 
ایام کرونا، زیرساخت لازم و موانع اجرای قانون جهت رفع 
مشــکلات مردم در لوازم خانگی و جلوگیری از افزایش 
قیمت ایجاد شــد.وی ادامه داد: تجهیز کارگاه تولید ماسک 
و ارائه آن به قیمت مصوب، فرهنگ ســازی در خصوص 
اجرای طرح مودت و همدلی و بخشــش کرایه مغازه ها به 
میزان یک پاساژ 18مغازه ای ، 30 مغازه در سطح بازار و یک 
هتل از کارهایی بود که سازمان بسیج اصناف تجار وفعالان 
اقتصادی  هرمزگان در ایام بحران کرونا انجام داد. به گزارش  
هرمز؛ رئیس سازمان بسیج اصناف تجار وفعالان اقتصادی 
هرمزگان خاطرنشــان کرد: تشکل های مردمی اصناف در 
همه ادوار به عنوان وسیع ترین بخش اقتصادی، نقش موثر و 
تاثیرگذاری در کشور دارد که باید از پتانسیل عظیم آنها برای 
بهبود کسب و کار و اشتغال استفاده کرد.یادمان نرود روزی 

دهنده خلق فقط خداوند است.

سایه شوم کرونا بر رکود بازار؛

گلایهفروشندگانوتولیدکنندگانهرمزگانازعدمحمایتدولت

سرویس اقتصادی // یکی از ظرفیت های 
بسیار ارزشمند برای رشد اقتصادی، بدون 

اتکای به درآمد های نفتی معادن است.
هرمزگان با داشــتن 19 ماده معدنی، یکی از 
مناطق شاخص کشور و بستری جذاب برای 

سرمایه گذاران داخلی و خارجی است.
سنگ گچ، خاک ســرخ، سنگ آهن، آهک، 
مخلوط کوهی، مارن، نمک، کرومیت، سنگ 
لاشه و شن وماسه از مهم ترین مواد معدنی در 

هرمزگان است.
بیشترین ذخایر معدنی استان در شهرستان های 
حاجی آباد، بشــاگرد، بندرعبــاس میناب، 
رودان، بندرخمیــر و بندرلنگه قــرار دارد.
معاون امور معادن و صنایع معدنی ســازمان 
صمت هرمزگان می گوید: با مطالعات پهنه های 
اکتشــافی، 110 میلیون تن ذخیره قطعی مواد 
معدنی در هرمزگان شناســایی شــده است.
ابراهیم سعدینی می افزاید: با تمرکز و توجه در 
حوزه معادن استان، پارسال اکتشاف پهنه های 
معدنی در اســتان 5 برابر بیشتر از دوره های 
قبلی بود.به گفته وی مطالعات گسترده تر برای 
اکتشاف پهنه های معدنی بویژه در مناطق کوشا 
احمدی شهرســتان حاجی آباد و شهرستان 
بشاگرد انجام شده است که نتایج آن تا پایان 

خردادماه سال جاری مشخص می شود.
به گفته محمدرضا صالحی کارشــناس حوزه 
معادن هرمــزگان؛ از ابتدای امســال 5 فقره 
پروانه بهره برداری با ذخیره قطعی 96 میلیون 
و 875 هزار تن مــواد معدنی و ایجاد زمینه 

اشتغال 74 نفر صادر شده است.
ذخایر دست نخورده بشاگرد

به گفته رئیس اداره صمت بشاگرد 17 محدوده 
معدنی ثبت شــده شــامل منگنز، کرومیت و 

سنگ لاشه در این شهرستان وجود دارد.
علــی زارعی می افزاید: از این شــمار تنها 3 
محدوده فعال اســت و چهارده محدوده دیگر 
در مراحل اکتشافی قرار دارد.به گفته وی کار 

اکتشــافی یک محدوده به وســعت 5 هزار و 
767 هکتار نیز در دســت اجراست که زمینه 
اشتغال هزار نفر را فراهم می کند.رئیس اداره 
صمت بشاگرد گفت: اکتشــاف این محدوده 
هفتاد درصد پیشــرفت کاری دارد و با پایان 
کار به بخش خصوصی واگذار می شود.زارعی 
افزود: با فعال سازی معادن بشاگرد ده درصد 

نیاز داخل کشور به منگنز تامین می شود.
 پهنه های معدنی، امید های سرمایه 

گذاری
ســهم معدن در تولید ناخالص ملی می تواند 
تا 50 درصد افزایش یابد.براســاس آمار های 
موجــود، اکنون 97 درصد معادن کشــور در 
اختیار بخش خصوصی و بقیه دردست بخش 
دولتی اســت.رئیس سازمان صمت هرمزگان 
می گوید: از ابتدای ســال تاکنون چهار معدن 
غیرفعال با ســرمایه گذاری 16 میلیارد و 43 

میلیون ریال در هرمزگان فعال شده است.
خلیل قاســمی می افزاید: بیش از 54 معدن 
راکد هرمزگان تا پایان ســال به چرخه تولید 

باز می گردد.
به گفته وی پارســال نیز 25 معدن غیرفعال و 
راکد هرمزگان با ســرمایه گذاری 40 میلیارد 
تومان فعال شــده است.رئیس سازمان صمت 
هرمزگان می گوید: فعال شــدن این واحد ها 
موجب اشــتغالزایی 270 نفر شده است. یک 
 واحــد معدن گچ جدید در اســتان هم آماده 
بهره برداری است. هرمزگان 125 معدن فعال 

دارد.
سهم صادرات

مواد معدنی مزیت مهمــی در صادرات مواد 
غیر نفتی و جایگزین ســوخت های فسیلی و 
نفت و گاز خام دارد.کارشــناس حوزه معادن 

هرمزگان می گوید: امسال 500 هزار تن انواع 
مــواد معدنی به ارزش 2 و نیم میلیون دلار از 

استان صادر شده است.
محمدرضــا صالحی می افزاید: ســنگ گچ، 
سیمان و کلینکر بیشترین صادرات مواد معدنی 

هرمزگان است.
بیــش از 90 درصد ماده معدنــی صادراتی 
هرمزگان ســنگ گچ است.هرمزگان به علت 
مزیت های نسبی مانند دسترسی سریع به بنادر 
و هزینه کمتر حمل بار و معادن فراوان، قطب 

اصلی تولید گچ در کشور است.
مهم ترین کار در این زمینه راه اندازی اســکله 

ویژه مواد معدنی در بندرخمیر است.
در این اســکله امکان پهلوگیری کشتی های 
5 هزار تنــی وجود دارد.کارشــناس حوزه 
معادن هرمزگان می گوید: ساخت این اسکله 
از شــهریور 1397 شروع شده و قرار بود در 
مدت 18 ماه ساخته شود.با توسعه واحد های 
فرآوری نیز امکان ایجاد ارزش افزوده بیش از 
5 برابر فراهم می شــود.به گفته صالحی اکنون 
بیش از صد واحد فرآوری انواع مواد معدنی 
شــامل سنگ گچ، آهن، کنســتانتره و شن و 

ماسه در استان فعال است.
سنگ گچ به محصولات گچ دانه بندی شده، 
انواع پودر، پانل های ساختمانی پیش ساخته، 

سقف کاذب و دیوارپوش فرآوری می شود.
فرآوری سنگ آهن نیز در استان شامل سنگ 
آهن دانه بندی شده، کنستانتره، گندله و فولاد 

است.
وجود مشكلات این بخش

با وجود مزیت های فراوان مواد معدنی و کانی 
در هرمزگان، این حوزه مشکلات زیرساختی 
زیادی در صادرات دارد.مشــکلات خطوط 

کشــتیرانی، انتقال ارز حاصل از صادرات به 
کشور، از دســت دادن بازار های بین المللی، 
وجود مشکلات زیرساختی مانند نبود پایانه 
اختصاصی صادرات مواد معدنی و نبود امکان 
پهلوگیری کشتی های بالای یکصد هزار تنی 
در بنادر از مهمترین مشــکلات بخش معادن 
تامین،  از معدن داران می گوید:  اســت.یکی 
حفــظ و نگهداری ماشــین آلات ســنگین، 

بزرگترین چالش معادن هرمزگان است.
کامرانــی می افزاید: علاوه بــر چالش گرانی 
قطعــات مورد نیــاز ماشــین آلات معدنی، 
کاری، ســختی  معــدن  بالای  هزینه هــای 
راه، صعــب العبور بودن مســیر های حمل و 
نقل جــاده ای، افزایش تعرفه هــای بندری و 
 قیمت پایین ماده معدنی از دیگر مشــکلات 

معدن داران است.
به گفته وی معدن منگنز گوهرکوه بشاگرد، 12 
سال بعلت سختی راه، نبود مدیریت و سرمایه 
راکد مانده بود.کارگران معادن نیز از شــرایط 
کار و دســتمزد های خود ناراضی اند.دهیار 
روستای اسلام آباد گوهرکوه بشاگرد می گوید: 
سهم ما از این معادن فقط گردو خاک، آلودگی 
صوتی و محیط زیســت است.مرادیان افزود: 
کارگران ایــن معادن روزمــزد و بدون هیچ 

مزایای بیمه ای هستند. 
نتیجه:

ایجــاد فرصت هــای برابر ســرمایه گذاری 
و حمایــت از ســرمایه گــذاران راه تبدیل 
اســتعداد ها و اســتفاده از ظرفیت ها است.

بخش معدن به شــرط وجود صنایع تبدیلی 
و ایجاد ازرش افزوده، ظرفیت بســیار خوبی 
در حوزه اشتغال، رونق تولید و توسعه دارد.به 
گزارش خبرگزاری صدا وسیما ؛ خام فروشی 
راحت ترین روش کســب درآمد از معادن و 
منابع است، اما این کسب درآمد بسیار کوتاه و 
بدون پایداری اقتصادی، موجب نابودی منابع 

می شود.

گنجینه های نهفته در زمین

مسکن  معاون   // اقتصادی  ســرویس   
وزیر راه و شهرسازی گفت: وزارت راه و 
شهرسازی درحال استخراج و بارگذاری 
اطلاعات مربوط بــه خانه های خالی در 
ســامانه املاک و اســکان است و تا دو 
ماه آینده سازمان امور مالیاتی می تواند 
بر مبنای این اطلاعات قبض های مالیات 

مسکن خالی را صادر کند. 
محمود محمودزاده در خصوص آخرین وضعیت 
سامانه املاک و اسکان گفت: اطلاعات سازمان 
امور مالیاتی کشــور را به طور کامل گرفته ایم 
و اکنون درحــال پالایش اطلاعات مربوط به 
خانه های کلانشهرها هستیم.وی گفت:استخراج 
اطلاعات مربوط بــه خانه های خالی درحال 
انجام است و بعد از تکمیل اطلاعات که حدود 
دو ماه طول خواهید کشید، سازمان امور مالیاتی 
میتواند اجرای مصوبه اخذ مالیات از خانه های 
خالی را آغاز کند. محمودزاده تصریح کرد: ریز 
اطلاعات مربوط به خانه های خالی تا دو ماه 
آینده قابل برداشــت از سامانه است و بر این 

اساس ســازمان امور مالیاتی میتواند از پایان 
مرداد ماه وظیفه قانونی خود را انجام دهد.

معــاون وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: 
استخراج و ثبت اطلاعات مربوط به خانه های 
خالی کار آسانی نیست و شاید به همین دلیل 
این مصوبه از سال1395 روی زمین مانده بود، 
باید تک تک پلاک هایی که در سطح شهر تهران 
و تک تک واحدهایی که در یک پلاک است 
را شناسایی کنید و این پروسه زمانبری است. 
وی تصریح کرد: این کار زمان بر است و تلاش 
وزارت راه جمع آوری اطلاعات درست و جامع 
است که مبنای اقدام قانونی قرار بگیرد.معاون 
مســکن و ســاختمان وزارت راه اضافه کرد: 
پیش بینی می کنیم صدور قبض های مالیاتی برای 
مالکان احتکارکننده مسکن که خانه های خود 
را خالی نگه داشته اند در تابستان امسال صادر 
شود، ضمن اینکه مالکانی که سریعتر نسبت به 
فروش و اجاره خانه هــای خود اقدام کنند از 

چرخه پرداخت مالیات خارج خواهند شد.

شناسایی خانه های خالی تا دو ماه آینده تمام می شود
 

گــروه خبر // اســتاندار هرمــزگان از 
تصویب اهدای ســند مالکیت به ساکنان 
سکونتگاه های  غیر رسمی و محلات دارای 
بافت فرســوده در بندرعباس، در جلسه 

ستاد ملی بازآفرینی شهری خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، پنجاه و چهارمین جلسه 
ستاد ملی بازآفرینی شهری ، یکم تیرماه با حضور 

مهندس محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی، دکتر 
فریدون همتی اســتاندار هرمزگان، مهندس رضا 
مدرس معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
هرمزگان، اعضای اصلی و روسای کمیته های این 
ستاد ملی در محل وزارت راه و شهرسازی برگزار 

شد.
 استاندار هرمزگان پس از این نشست با بیان اینکه 
یکی از دغدغه هــای اصلی مردم بندرعباس در 

خصوص محلات و بافت های فرسوده این شهر، 
مشکلات صدور سند است، عنوان کرد: در جلسه 
با وزیر راه و شهرســازی موضوع سند دار کردن 
منازل بافت فرســوده در محلات گل کنی، اسلام 
آباد و محله چاهستانی ها پیگیری و مصوب شد، 
طبق فرآیندی با حداقل قیمت و در زمان مناسبی 

انجام شود.
 وی افزود: هرمزگان استانی پیشرو و برتر در بحث 
بازآفرینی شهری شناخته شده که می تواند الگویی 
برای سطح کشــور باشد و به همین دلیل وزارت 
راه و شهرسازی با توجه به اقداماتی که قبل از آن 
انجام شــده است، بندرعباس را به عنوان یکی از 
شهرستان های پایلوت کشور در این زمینه معرفی 
کرد.  همتی ادامه داد: در این نشســت دو موضوع 
تعیین تکلیف و مقرر شد اراضی محله چاهستانی 
ها طبق ضوابطی سند دار شوند و خدمات رسانی 
دولت به بافت فرســوده در این محله و همچنین 
اراضی محله اسلام آباد و  محله گل کنی در اختیار 
شرکت بازآفرینی شهری ایران جهت اجرای طرح 

قرار گیرد.
 استاندار هرمزگان با بیان اینکه تعیین تکلیف پروژه 

شهرک 350 هکتاری بندرعباس نیز در این جلسه 
مطرح و در خصوص آن تصمیم گیری شد، تصریح 
کرد: فرآیند واگذاری و نحوه تحویل سند به صورت 
مطلوب و با ســازگاری مناسب برای شهروندان 
متعاقبــاً از طریق اداره کل راه و شهرســازی به 
شهروندان بندرعباسی اعلام خواهد شد.  وی گفت: 
توانمندسازی بافت های ناکارآمد شهری در دستور 
کار قرار دارد و با اهدای سند شاهد رونق، بهسازی 
و نوسازی ســکونتگاه های غیررسمی خواهیم 
بود.  همتی خاطرنشــان کرد: یکی از اتفاقاتی که 
می توانست به شهروندان این محلات کمک کند، 
استفاده از تسهیلات بانکی و کمک های تبصره ای 
دولت است که به دلیل نداشتن سند در این عرصه ها 
دچار مشکل بوده ایم و با سنددار شدن اراضی این 

تسهیلات اختصاص خواهد یافت.
  اســتاندار هرمزگان بیان داشت: ده ها هکتار از 
این اراضی شناسایی شده است که تحت مالکیت 
سازمان ملی زمین و مسکن قرار دارد و از امروز 
با دستور وزیر راه و شهرسازی، در بندرعباس این 
کار بزرگ شروع می شود و ساکنان این سکونتگاه ها 

صاحب سند می شوند.

اهدا ی سند مالکیت به ساکنان سکونتگاه های  غیر رسمی و بافت فرسوده در بندرعباس

به نظر شما چند درصد از ذخایر آب های زیر 
زمینی باقی مانده ؟ ســهم ما از آب های باقی 
به آب  دیگر  موجودات  است؟آیا  مانده چقدر 
نیاز ندارند؟ تقریبا یک چهارم جمعیت جهان 
در کشور هایی زندگی می کنند که با خطرات 
شدید کم آبی مواجه اند و این نشان دهنده ی 
آن است که کم آبی معضلی است که تمام دنیا 

باآن درگیر است.
افزایش جمعیت و صنعتی شدن جهان از یک سو 
و از سوی دیگر تغییرات در میزان گرمایش دمای 
زمین که موجب خشکســالی شده است، طوفان و 
سیل در اقصی نقاط جهان، به مشکلات مربوط به 

کمبود آب دامن می زند.
بررسی ها نشان می دهد که جغرافیای منطقه، هدر 
رفت آب در کشاورزی، استفاده غیر اصولی از آب 
های زیر زمینی، افزایش مصرف آب در واحد های 
مسکونی و نبود زیرساخت مناسب در لوله کشی، 
پنج عامل مهم کم آبی در ایران اســت.این ها تنها 
بخشــی از عوامل کم آبی است که می توان برای 
برخی از آن هــا راهکارهای اصولی اتخاذ کرد به 
عنوان مثال هدر رفت آب کشــاورزی را می توان 
با بهره گیری از تکنولــوژی حل کرد همچنین با 
آموزش درســت می توان افزایش مصرف آب در 

واحد های مسکونی را کنترل کرد.
حتما می دانید که چمن هــای طبیعی نیاز مداوم 
به آبیاری دارند که این مســأله در کشور ما که با 
بحران کم آبی مواجه است یک مسأله قابل توجه 
است. چمن های مصنوعی شاید بتوانند جایگزین 
خوبی برای چمن های طبیعی باشند چرا که هم از 
نظر زیبایی چیزی از چمن های طبیعی چیزی کم 
ندارند هم در تمامی فصــول ظاهر خود را حفظ 
مــی کنند و از همه مهم تــر در مصرف اب صرفه 

جویی می شود.
بر اســاس بررسی های مؤسسه منابع جهان، ایران 
در کنار قطر، اسرائیل و لبنان در صدر کشور هایی 
است که با یک بحران شدید در زمینه آب روبه رو 
است و در لبه ی روز آخر یعنی روزی که منابع آبی 

در آن به پایان برسد،  قرار دارد.
در دی ماه سال 97 سرپرست مرکز مطالعات آب 
اتاق ایران گفته بود: 50 سال سوء تدبیر باعث شد 
تنها 5 ســال تا بروز فاجعه عمومی کمبود آب در 
ایران فاصله داشــته باشیم.به گفته ی این مؤسسه 
برای مقابله با بحران آب 3 راه در دسترس وجود 
دارد: 1- افزایش ثمردهی کشاورز، یعنی استفاده 
از دانه هایــی که به آب کمتری نیــاز دارند. 2- 
ســرمایه گذاری در زیر ساخت های خاکستری، 
مانند لوله کشــی مناسب و زیر ساخت های سبز، 
مانند تالاب ها و حوضه های آب خیزداری سالم 
که می تواند با کمبود آب و مشــکل ناشی از آب 
آلوده مقابله کند. 3- تغییر نگرش اســتفاده دوباره 
و بازیافت آب.هرمزگان نیز با وجود هم جواری با 
دریا وضعیت بهتری از دیگر شهر های کشور ندارد 
.کمبود آب شرب در هرمزگان فراتر از بحران است 
.روستاهایی درهرمزگان وجود دارند که حتی لوله 
کشــی آب در آن ها صورت نگرفته و به شدت با 
مشــکل آب رو به رو هستند و نیاز به آب رسانی 
دارند.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
گفت: در حالی که کمبــود آب در هرمزگان یک 
بحران جدی محســوب می شود مصرف بی رویه 
از جمله اســتفاده آب شرب برای فضای سبز شهر 

بندرعباس قابل تأمل است.
وی افزود : میزان آب مورد نیاز شــهر ها و جزایر 
اســتان چهار هزار و 100 لیتر در ثانیه اســت در 
حالی که اکنون توان بیشتر از سه هزارو 600 لیتر را 

نداریم و 500 لیتر در ثانیه کمبود داریم .
درصورتی که اســتاندار هرمزگان در سال 98 طی 
بازدیــد از تصفیه خانه آب بندر عباس اظهار کرد: 
مردم هرمزگان کمترین تنش آبی را در تابســتان 
ســال 99 خواهند اشــت اما حال می بینیم که با 
بحران کم آبی رو به رو هستیم و این نشان دهنده ی 
آن است که مردم باید این مسأله جدی بگیرند .به 
خصوص امسال که در کنار بحران کم آبی مردم با 
ویروس کرونا درگیر هستند و مصرف آب به دلیل 
شست و شوی مداوم دست ها و ضد عفونی کردن 
و شستن وسایل خانه و  حضور مداوم همه ی افراد 
خانواده در خانه، بیش از پیش افزایش یافته است.
چند نفر در طول مســواک زدن و شستن دست ها 
آب را  مــی بندند؟چند نفر هــر روز به حمام می 
روند و در حیــن آواز خواندن جلوی آینه آب را 
به حال خود باز گذاشته اند ؟چند نفر عادت دارند 
حین شســتن ظرف ها آب باز باشد؟ مردم باید به 
این موضوع توجه کنند که ذخایر آب کشــور رو 
به پایان اســت و با خشکسالی فاصله ی چندانی 
نداریم و هرمزگان از این موضوع مستثنی نیست . 
باید قبل از این که به خشکسالی مطلق برسیم چاره 
ای برای این موضوع بیاندیشــیم و قدم اول صرفه 
جویی در مصرف روزانه آب است .اگر هر خانوار 
در مصــرف آب روزانه خود صرفــه جویی کند 
 مقدار قابل توجهی از مصرف بی رویه آب کاهش
 می یابد.این یعنی دوام و بقای بیشتر نه تنها برای 
انسان و نسل های آینده بلکه برای تمام موجودات 
زنده ی روی کره ی زمین . قطره قطره آب را لحظه 

لحظه پاس بداریم !

بحران کمبود آب را جدی بگیریم
یادداشت

فاطمه هوشنگی/دریا
 fatemeh.hooshangi        @gmail.com747
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حوادث

  

روزی که برای اولین بار برای استعمال مواد مخدر پای منقل 
نشستم، گذشته ام همچون فیلمی از مقابل چشمانم عبور 
کرد... چرا که همین مواد مخدر بود که زندگی ام را سوزاند 

و نابود کرد...
مرد 37ســاله با مرور خاطره تلخ یک روز ســرد زمستانی به 
کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: پدرم معتاد و بیکار بود و مادرم 
از کارگری در خانه های مردم تنها می توانست شکممان را سیر 
کند. اجاره خانه مان چندین ماه عقب افتاده بود. صاحبخانه دیگر 
نمی توانست صبر کند و تمام وسایل خانه را داخل کوچه ریخت. 
هوا سرد بود و برف می بارید. خواهر و برادرانم گریه می کردند. 
مادرم مستاصل، تنها به صاحبخانه التماس می کرد که فرصتی بدهد 
تا اجاره خانه را بپردازیم. پدرم که با اعتیاد به مواد مخدر ته مانده 
غیرتش را نیز چال کرده بود، مثل همیشه نبود که نبود. مرد خانه 
من بودم، کودکی 11ســاله که فقر و اعتیاد کودکی اش را دزدیده 
بود. برایم ســخت بود که اشک ها و التماس های مادرم را ببینم. 
با جثه کوچکم به ســمت مرد صاحبخانه حمله کردم اما او مرا به 
گوشه ای هل داد و به زمین افتادم. تمام لباس هایم از آب برف و 
باران خیس شده بود. مادرم مرا در آغوش گرفت تا آرامم کند. آن 
شب، من و خواهر و برادرانم سفره غذایمان را بالای سرمان گرفتیم 
تا برف روی سرمان نبارد و اگر زن همسایه دلش نمی سوخت و 
پناهمان نمی داد، باید در برف و سرما شب را به صبح می رساندیم. 
در آن شب زمستانی، با اشک ها و التماس های مادرم و کتکی که 
از مرد صاحبخانه خوردم، کودکی ام دیگر تمام شد. به خودم قول 
دادم که تمام تلاشم را خواهم کرد تا به پول و ثروت دست یابم و 
خانواده ام را از این بدبختی نجات دهم. به خودم قول دادم وقتی 
به پول و ثروت رسیدم، با فقیرترین دختر شهر ازدواج کنم تا او را 

به آرزوهایش برسانم. 
می خواستم آرزوهای دست نیافته دوران کودکی خودم را جبران 
کنم!بدین ترتیب درس و تحصیل را رها کردم و مشــغول به کار 
شــدم. برای خانواده ام خانه ای   اجاره کردم و خرج و مخارج 
زندگی آن ها و حتی هزینه اعتیاد پدرم را نیز پرداخت می کردم. 
در همین بین، مادرم به بیماری ســرطان مبتلا شد و از دنیا رفت. 
از این که نتوانســتم مادرم را به آرزوهایش برسانم ناراحت بودم. 
دوست داشــتم مادرم را در قصر بنشانم و تمام سختی هایش را 
جبران کنم!خلاصه، به 25سالگی که رسیدم دیگر کار و بارم سکه 
شــده بود و تصمیم به ازدواج و تشکیل خانواده گرفتم. یاد قولی 
افتادم که به خودم داده بودم »می خواستم با فقیرترین دختر شهر 

ازدواج کنم«!! ... به ناگاه به یاد اشرف افتادم. آن زمان که در حاشیه 
شهر سکونت داشتیم، در انتهای کوچه بن بستی همسایه مان بودند. 
اشرف چشمان عسلی رنگ بسیار زیبایی داشت و پدرش همانند 
پدر من به مواد مخدر اعتیاد داشــت. او همبازی دوران کودکی ام 
بود. خلاصه، با پرس و جوهای فراوان خانه اشرف را یافتم. هنوز 
در همان محله قدیمی سکونت داشتند. پدرش خانه را ترک کرده 
بود و مادرش موادفروشی می کرد. با خودم گفتم مثل یک قهرمان 
و ناجی می روم و زندگی اشرف را نجات می دهم. بنابراین پدر و 
خواهرم را به خواستگاری اش فرستادم. غریبه و آشنا و دوست و 
فامیل همگی توصیه می کردند که از این تصمیم صرف نظر کنم، اما 
من می خواستم پای قولی بایستم که به خودم داده بودم!! از طرفی، 
چشــمان عسلی رنگ اشرف از کودکی اش زیباتر شده بود و من 
انگار عاشق آن چشم ها شده بودم.  خلاصه، صیغه عقد بین من و 
اشرف جاری شد و شش ماه بعد زندگی مشترکمان را آغاز کردیم. 
از اشرف چیزی نخواستم. خانه ای با تمام امکانات تهیه کردم. تمام 
جهیزیه و وســایل خانه را نیز خودم خریدم. چندماه بعد اشرف 
باردار شد. از این که داشتم پدر می شدم خوشحال بودم اما وقتی 
پسرم زودتر از موعد متولد شد، دکتر معالج در بیمارستان پرده از 
رازی برداشت که تمامی باورها و آرزوهایم فرو ریخت: »اشرف 
به مواد مخدر اعتیاد دارد«. وقتی این موضوع را با اشرف مطرح 
کردم او با گریه گفت که اشتباه کرده و قول می دهد که ترک کند. 
اشــرف را دوست داشتم بنابراین حرفش را باور کردم و خواستم 

که کمکش کنم.
 او را به بهترین مراکــز درمانی ترک اعتیاد بردم اما مدتی بعد از 
ترخیص از بیمارستان دوباره به مصرف مواد مخدر روی می آورد. 
در طول 12سال زندگی مشترکم با اشرف شاید نزدیک به 20بار 
او را تــرک دادم اما مجدد مصرف مــواد مخدر را آغاز می کرد. 
گاهی که خمار می شــد پسر 10ساله ام را آن قدر  کتک می زد 
که چندین بار مجبور شدم او را به بیمارستان ببرم. برخی اوقات 
به ناچار خودم برایش مواد مخدر تهیه می کردم تا این که چندی 
پیش متوجه شدم همسرم با یکی از ساقیان مواد مخدر وارد  رابطه 
شده و به من خیانت می کند. وقتی پیامک های شان را در گوشی 
اشرف دیدم نتوانستم تحمل کنم و او را از خانه بیرون کردم. آن قدر 
فشــار روانی بر من وارد آمد که منقل را به پا کردم تا با استعمال 
مواد مخدر کمی به آرامش دست یابم اما وقتی چشمانم به چشمان 
پسر 10ساله ام افتاد، شرمگین شدم و به یاد آن روز سرد زمستانی 

دوران کودکی ام افتادم که ...

وقتی پای منقل نشستم!
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// ۵ زن و مرد که در جریان سرقت از 
خانه پیرمردی تنها، باعث مرگ او شده بودند در شعبه 

1۰ دادگاه کیفری استان تهران محاکمه شدند.
رسیدگی به این پرونده از ابتدای سال 94 با گزارش مرگ 
پیرمردی در خانه اش آغاز شد و بررسی های اولیه مشخص 
کرد که قاتل یا قاتلان به قصد ســرقت وارد خانه قربانی 
شده اند و پس از بستن دست و پا و دهان صاحبخانه مقدار 
زیــادی دلار، لیر و پول های نقد او را به ســرقت برده اند. 
مأموران پس از بررسی تلفن همراه مقتول و ردیابی آخرین 
تماس ها به زنی به نام مینا رســیدند و او به عنوان نخستین 

مظنون بازداشت شد. وی پس از چند جلسه بازجویی در 
نهایت موضوع سرقت از خانه پیرمرد تنها را با همدستی 
خواهر و 3 مرد دیگر پذیرفت. با اعتراف متهم 4 عضو دیگر 
گروه دستگیر و به سرقت و سوء قصد به جان صاحبخانه 
اعتراف کردند و پرونده هــر 5 نفر به اتهام قتل پیرمرد و 
سرقت پس از تکمیل به دادگاه کیفری استان تهران ارجاع 
شد و متهمان در شعبه 10 محاکمه شدند. در ابتدای جلسه 
دادگاه و پس از قرائت کیفرخواست علیه متهمان برادر مقتول 

به عنوان اولیای دم از دادگاه خواهان قصاص متهمان شد. 
پــس از او رضا متهم ردیف اول در جایگاه قرار گرفت و 
گفت: زمانی که برای پیدا کردن کار به تهران آمدم 20 ساله 
بودم و اعتیاد هم داشتم.  با تشویق یکی از همشهری هایم 
به نام داوود به سراغ حبیب که یکی از دوستانش بود رفتیم. 
در خانه حبیب دو خواهر به نام های میترا و مینا هم زندگی 
می کردند که میترا با حبیب نامزد بود. یک روز بحث سرقت 
از خانه عموی داوود مطرح شــد که من گفتم چون آشنا 

هستیم خیلی زود دستگیر می شویم پس از آن مینا گفت 
من خواســتگاری دارم که مرد پولداری است و می توانیم 
از خانه او ســرقت کنیم و پس از مدتی بحث کردن همه 
موافقت کردیم که نقشه سرقت از خانه خواستگار مینا را که 
پیرمردی تنها بود طراحی و اجرا کنیم. وی افزود: در ابتدا 
مینا و میترا به بهانه صحبت درباره ازدواج به خانه پیرمرد 
رفتند و در ادامه هم من و داوود و حبیب وارد خانه شدیم 
که تا صاحبخانه ما را دید شروع به داد و فریاد کرد به همین 

خاطر ناچار شدیم دست ها و پاهایش را ببندیم و دهانش 
را بگیریم تا مانع کارمان نشود. پس از آن هم پول و دلارها 
را برداشتیم و از آنجا خارج شدیم.پس از او سایر متهمان 
هــم به جایگاه آمدند و با تأیید حرف های رضا گفتند: ما 
سرقت را قبول داریم اما پیرمرد را نکشتیم حتی وقتی رضا 
ضربه ای به شکم پیرمرد زد و او در حال خفه شدن بود با 
تنفــس مصنوعی او را برگرداندیم و در طول مدتی هم که 
آنجا بودیم اصلًا دهانش را نبستیم فقط دهانش را گرفتیم و 
بعد پارچه ای در دهانش گذاشتیم تا سر و صدا نکند. پس از 

اظهارات متهمان دادگاه برای صدور حکم وارد شور شد.

محاکمه5زنومردبهاتهامقتلپیرمردثروتمند

حوادث جهان
 ۵ نظامی مصر در سینا کشته شدند

 منابع نظامی مصری از کشــته و زخمی شدن شماری از نظامیان مصر 
در استان سینای این کشور خبر دادند. از کشته و زخمی شدن شماری از 
نظامیان مصر در اســتان سینا خبر داد.این منابع نظامی اعلام کردند که در 
حمله افراد مسلح به ارتش مصر در استان سینا، پنج نظامی مصری کشته و 
5 نفر دیگر از آنها زخمی شده اند.گفتنی است که منطقه شبه جزیره سیناء 
مصر محل فعالیت گروه های مسلح تروریستی نزدیک به داعش است. یکی 
از این گروه ها گروهک تروریســتی »انصار بیت المَقْدِس« است که بعد از 
اعلام وجود در تابستان 2014، رسما با گروه تروریستی داعش اعلام بیعت 
کرد. ارتش مصر از آن زمان با این گروهک تروریستی اعلان جنگ کرد و 
حتی چندین عملیات گسترده امنیتی انجام داد، ولی عناصر داعش همچنان 
در شبه جزیره سینا گاه و بی گاه علیه نیروهای مصری عملیات تروریستی 

انجام می دهند. 
شمار نظامیان صهیونیست مبتلا به کرونا افزایش یافت

  منابع رسانه ای از افزایش شمار نظامیان صهیونیستی مبتلا به کرونا خبر 
می دهند. شمار نظامیان صهیونیست مبتلا به ویروس کرونا افزایش یافت.
بر اساس این گزارش، طبق آخرین آمار تاکنون 299 نظامی صهیونیست به 
کرونا مبتلا شده اند.این در حالی است که هم اکنون دو هزار و 500 نظامی 
صهیونیســتِ مشکوک به ابتلاء به کرونا در قرنطینه به سَر می برند.گفتنی 
است، در حال حاضر شمار شهرک نشینان صهیونیست مبتلا به کرونا نیز از 

19 هزار نفر فراتر رفته است. 

نقض آتش بس ادعایی سعودی در یمن 
با بمباران ۳ استان

 جنگنده های متجاوز سعودی در ادامه نقض آتش بس ادعایی خود در 
یمن، استان های مأرب، الجوف و البیضاء را هدف حملات خود قرار دادند.
جنگنده های متجاوز سعودی بار دیگر آتش بس ادعایی خود در یمن را 
نقض کردند.بر اساس این گزارش، مناطق مختلف یمن از جمله 3 استان این 
کشور هدف حملات هوایی جنگنده های سعودی قرار گرفتند.طبق اعلام 
رسانه های عربی، مناطق مسکونی در استان های مأرب، الجوف و البیضاء 
هدف سنگین ترین حملات جنگنده های سعودی قرار گرفته است.گفتنی 
است، حملات سعودی ها به غیر نظامیان یمنی در حالی ادامه دارد که آنها 

همچنان بر آتش بس ادعایی و دروغین خود در یمن تأکید می کنند. 

انفجار انبار مهمات در سوریه
 منابع خبری از کشته و زخمی شدن ده ها تن از نیروهای سوریه دموکراتیک 
)قسد( در پی انفجار یک انبار مهمات متعلق به این نیروها خبر دادند. منابع 
محلی اعلام کرد که یــک انفجار بزرگ در انبار مهمات متعلق به نیروهای 
سوریه دموکراتیک در منطقه »الصناعیه« در شهرک »رمیلان« رخ داد.طبق 
این گزارش، پس از انفجار اول چند انفجار دیگر نیز در این انبار مهمات رخ 
داد و منجر به کشته و مجروح شدن ده ها تن از نیروهای قسد شد.منابع مذکور 
در این باره تصریح کردند: نیروهای قسد در شهرک رمیلان ممنوعیت آمد و 
شد کامل اعلام کردند و همزمان با اعلام ممنوعیت آمد و شد جنگنده های 
آمریکایی با پرواز از فرودگاه »خراب الجیر« تا رمیلان به گشــتزنی در این 

منطقه پرداختند.

مسلمین جهان مبارک
روابط عمومی میلاد حضرت فاطمه معصومه )س( بر 

 شیلات هرمزگان 

ســرویس حوادث// ریختن اسید در چاه 
فاضلاب خانه باعث مــرگ زوج جوانی در 

شهرستان مرند شد.
 ســرهنگ کاظم دهقــان، فرمانــده انتظامی 
شهرســتان مرند در تشــریح این خبر گفت: 
خبر مرگ مشــکوک مردی جوان و بی هوشی 

همســرش در خانه شان به پلیس اعلام شد که 
بلافاصلــه مأموران پلیس بــه خانه مورد نظر 
در محله خیام شــهر مرند، رفتند و با شــروع 
تحقیقات مشخص شد این زوج جوان به علت 
استفاده نادرست از اسید و مواد گندزدا در چاه 

فاضلاب خانه خود بیهوش شده اند.

 به گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس آذربایجان 
شــرقی، وی ادامه داد: مرد 38 ساله در همان 
محل فوت شــده بود و زن 35 ســاله  با حال 
وخیم به بیمارستان ســینا تبریز منتقل شد که 
ساعتی بعد در بیمارستان جان خود را از دست 

داد.

  

ســرویس حوادث//بــا ورود دســتگاه 
قضایی راهکارهــای لازم برای جلوگیری 
ازدواج  در  خانوادگــی  مداخــلات  از 

دختر1۲ساله  اندیشیده شد.
معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل اســتان کرمان گفت: با ورود 
این معاونت و دســتور مستقیم  رئیس دادگاه 
عمومــی فهرج موضوع اختــلاف خانوادگی 
از مداخلات غیرمعقول و غیرقانونی  ناشــی 

بستگان دختر 12 ساله برای ازدواج با فردی 
که علاقــه ای به وی ندارد، در دســتور کار 

فوری دادگاه عمومی فهرج قرار گرفت. 
ســید مهدی قویدل افــزود: در این  زمینه  با 
احضار  دو طرف و صدور دستورات قضایی 
لازم بــرای مداخله فــوری مشــاوران  و 
مددکاران معاونــت اجتماعی نیروی انتظامی 
و اداره بهزیســتی راهکارهای لازم برای حل 
موضوع و جلوگیــری از تنش های بعدی و 

خانواده  این  به  آسیب  ورود 
اتخاذ شد.

وی با اشــاره به طرح شــایعات بی اساس 
دربــاره ازدواج اجبــاری دختر 12 ســاله 
کرمانی، خاطرنشان کرد: براساس سنت های 
خانوادگی، برخی اختلافات و مداخلات نا به 
جایی برای ازدواج یک دختر انجام شده بود 
که با پیگیری قضایی این موضوع رفع شــده 

است.

ورود دستگاه قضا به ماجرای ازدواج دختر۱۲ساله در کرمان

افســر  حوادث//  ســرویس 
نگهبان آتش نشــانی شــهر 
عجیب  حادثــه  از  مشــهد 
رانندگی منجر به ۳ تکه شدن 

خودروی پژو پارس در بزرگراه 
امام علی علیه السلام این شهر 
و مجروحیت چهار سرنشــین 

خودرو خبر داد.

به گــزارش روابط عمومی و امور 
فرهنگی ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شــهرداری مشهد، 
آتشــیار محســن فیروزی افسر 
نگهبان آتش نشــانی شهر مشهد 
گفــت : در پی تمــاس با حضور 
نجاتگران آتش نشــانی در محل 
مشــخص شــد، یک دســتگاه 
خــودروی پژو پــارس که جزو 
کاروان بدرقــه عــروس و داماد 
بود به دلیل نامعلومی به شــدت با 
گاردریل میانــی بزرگراه برخورد 
کرد که این حادثه به سه تکه شدن 
خودروی پژو پــارس و مجروح 

شــدن چهار سرنشین این خودرو 
منجر شد  که بلافاصله نجاتگران  
آتش نشانی ضمن رهاسازی افراد 
محبوس شــده از لابه لای آهن 
پاره  های این وســیله نقلیه، چهار 
سرنشین این خودرو را که دو زن 
و دو مــرد بودند و به طرز معجزه 
آسایی زنده مانده بودند برای انتقال 
به بیمارستان تحویل تکنیسین های 
اورژانس حاضــر در محل دادند.

این گزارش می افزاید ؛ علت دقیق 
این سانحه عجیب رانندگی توسط 
کارشناسان پلیس راهور در دست 

بررسی است .

پژو پارس در بدرقه عروس 3 تکه شد !

 مرگ زوج جوان به خاطر ریختن اسید در چاه

  
                          آگهی تغییرات

 انجمن یانش وران مانتره به شماره ثبت 1249 و شناسه ملی 10840450276 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 1398/6/29و 
بنا به مجوز شــماره 9545مورخ 1399/2/21استانداری ،تصمیمات ذیل اتخاذ شد : خانم شیرین یزدان پناه به کدملی 4420896280 و آقای سپنتا 
رشیدی شریف آباد به کدملی 4420692537 وخانم آناهید رادی به کدملی 4420802200و آقای آرمان لریان به کدملی 4420772298 و آقای پدرام 
نجمی به کدملی 4420713828 به عنوان اعضای اصلی هیئت مدیره و آقای امید افسادی زاده به کدملی 4420499593 و آقای فردین فلفلی به کدملی 

4420742526 بعنوان اعضای علی البدل هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند 2-آقای فرنام طهمورسی به کدملی 4420403373 بعنوان 
بازرس اصلی و آقای آرمان بختیاری به کدملی 4420635258 بعنوان بازرس علی البدل برای مدت یک سال انتخاب گردیدند3-صورتهای مالی منتهی 

به سال 97 مورد تصویب مجمع قرار گرفت.  شناسه آگهی)887342(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  
                    آگهی تغییرات

 شــرکت تعاونی پالیز قطران ایســاتیس به شــماره ثبت1125وشناســه ملی14007331609به استنادصورتجلســه مجمع عمومی عادی مورخ 
1399/2/16برابرتاییدیه به شماره574/26مورخ20 /1399/2اداره تعاون کارورفاه اجتماعی شهرستان اشکذرتصمیمات ذیل اتخاذشد:سرمایه شرکت 
ازمبلغ 1134000000ریال به مبلغ2134000000ریال منقسم به21340سهم100000ریالی بانام که تماماپرداخت شده میباشدافزایش یافت وماده مربوطه 
در اساسنامه اصلاح گردیدوخانم فریده اسلامی مهدی آبادی به کدملی3719054551به سمت بازرس اصلی وخانم طلعت اسلامی مهدی آبادی به 

کدملی 5519858144به سمت بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب گردیدند. شناسه آگهی )887556(
                                    اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد

 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اشکذر

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  
                    آگهی تغییرات              

 شرکت پارس افزار ساحل شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 7252 و شناسه ملی 10800100315 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده مورخ 1399/2/22تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند: - آقای 
مهرداد ربانی باوجدان به شماره ملی 3421814171 به سمت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره - آقای مرتضی پشنگ به شماره ملی 3392529567 به 
سمت نائب رئیس هیئت مدیره - حق امضا کلیه اوراق بهادار و اسناد تعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقود اسلامی و نامه 

های عادی و اداری با امضاء مدیرعامل منفردا« همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. شناسه آگهی )887546(
           اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  
            آگهی تغییرات 

 انجمن یانش وران مانتره به شماره ثبت 1249 و شناسه ملی 10840450276 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1398/6/29و بنا به مجوز 
شماره 9545مورخ 1399/2/21استانداری ، آقای سپنتا رشیدی شریف آباد به کدملی 4420692537 بعنوان مدیر عامل و رئیس هیئت مدیره و 
خانم آناهید رادی به کدملی 4420802200 بعنوان نایب رئیس هیئت مدیره و آقای آرمان لریان به کدملی 4420772298 بعنوان خزانه دار برای 
مدت 2 سال گردیدند و به استناد ماده 30 اساسنامه مصوب حق امضای کلیه اسناد و اوراق بهادار با امضای مدیرعامل و خزانه دار و در غیاب 

خزانه دار با امضای رئیس هیئت مدیره و با مهر موسسه معتبر خواهد بود. شناسه آگهی )887341(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  
                                  آگهی تغییرات        

 شرکت پارس افزار ساحل شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 7252 و شناسه ملی 10800100315 به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی فوق العاده مورخ 22/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای مهرداد ربانی باوجدان به شماره ملی 3421814171 با پرداخت 
مبلغ 89.670.000 ریال به صندوق شرکت میزان سهم الشرکه خود را از مبلغ 330.000 ریال به مبلغ 90.000.000 ریال افزایش داد. - 
آقای مرتضی پشنگ به شماره ملی 3392529567 با پرداخت مبلغ 10.000.000 ریال سهم الشرکه به صندوق شرکت در زمره شرکا قرار 
گرفت. - در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 1.000.000 ریال به مبلغ 100.670.000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح 

فوق اصلاح گردید. - تعداد اعضای هیئت مدیره از 3 نفر به 2 نفر کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. - محل شرکت در واحد ثبتی بندرعباس 
به آدرس : محله گلشهرجنوبی ، بلوار امام خمینی ، خیابان اصلی ، مجتمع تجاری نخل گلشهر ، D 2 ، طبقه اول ، کدپستی: 7916866179 تغییر یافت و ماده مربوطه 
در اساسنامه اصلاح گردید. - میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا بعد از افزایش سرمایه به شرح ذیل می باشد: - خانم آنیتا معظیمی گودرزی دارای 330.000 ریال 
سهم الشرکه - آقای مهرداد ربانی باوجدان دارای 90.000.000 ریال سهم الشرکه - آقای مهران ربانی باوجدان دارای 340.000 ریال سهم الشرکه - آقای مرتضی 

پشنگ دارای 10.000.000 ریال سهم الشرکه شناسه آگهی )887547( 
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

دختر، واژه ای که شنیدنش تو را یاد زیبایی، پاکی، 
مهربانی، طراوت و دنیایی رنگارنگ می اندازد.

دختر یعنی همدم، دلسوز پدر و مادر، دختر یعنی شور و 
نشاط خانه یعنی گرمی، دختر یعنی موهای بافته شده، 
یعنی خانه پر باشد از عروسک های رنگارنگ دختر که 

داشته باشید می فهمید زندگی رنگ دیگری هم دارد.
دختر اول بــه زندگی پدر و مادر، بعد همســر و بعد 

فرزندانش رنگ و زیبایی می بخشد .
همیشه در اسلام  سخن از جایگاه والای زن و دختر به 
میان بوده چرا که نقش و مسئولیت سخت مادر بودن را 
بر عهده داشته است.دختران امروز مادران فردا و مادران 
امروز دختــران دیروز؛ خداونــد در وجود زن صبرو 
مهربانی ذاتی قرار داد  که کودکانی را پرورش بدهند که 

کامل کننده آینده باشند.
درک بالایی لازم است برای پی بردن به مفهوم آفرینش  
دختر.دختران که مادران آینده هستند  تکمیل کننده ی 
گونه ی بشرهســتند چرا که اگر زن نبود اکنون جامعه 
بشری نیز وجود نداشــت.دنیا بدون دختر و زن مانند 
نقاشی بدون رنگ است. همانقدر که یک نقاشی بدون 
رنگ و ســایه مفهوم و معنی ندارد و رنگ لازمه ی آن 
است،  زن نیز لازمه ی جامعه است و جامعه بدون دختر 

و زن بی معنا خواهد بود .

زن گونه ای زنده از زیبایی جهان است که خدا برای زیبا 
شدن زندگی آدم آفرید، همانطور که گل را آفرید تا دنیا 

زیبا شود. 
از آنجا که همه بر جایگاه والای زن واقف هســتند در 
تقویم کشــور روزی به نام روز دختر نام گذاری  شده 
اســت که مصادف با ولادت بانوی معصوم ما حضرت 
معصومه )ص( اســت. نامگذاری ای که ظاهرش ریشه 
در ازدواج نکردن آن حضرت و مجرد بودنشان دارد و 
باطنش نیز در پی معرفی الگویی برجسته برای دختران 
مسلمان و به  ویژه شیعه اهل بیت است. در ایران باستان 
روز سپندار مذگان در 29 اسفند بعنوان روز گرامیداشت 
زن و زمین اســت و عنوانی بنام روز دختر در دوران 

باستان وجود نداشت.
نمی توان در تاریخ از انسان سخن گفت، ولی از زن سخن 
نگفت. در طول تاریخ، زن پا به پای مرد در فراز و نشیب 
 های زندگی و سازندگی مطرح است. گاه به طور مستقیم 
و گاه با ترغیب مردان و ایجاد انگیزه های لازم در آنان، 

نقش سازنده خود را در تاریخ انسانی نشان داده است.
زن، موجودی مقدس و آرامش بخش در مسیر تکامل 
جامعه بشری به وجود آمد. این موجود گرانقدر خلق شد 
تا در تقدس دختر، خواهر، همسر و در نهایت کمال، مادر  
با صبر و ایثار، عشق به ارمغان آورده را چون شمعی به 

پای بشریت هدیه دهد.
در خلقت زن و دختر هدف و مأموریت هایی والا قرار 
داده شــده که مهمترین نقش او، نقش تربیتی بر انسان 
اســت. امام خمینی)ره( در جایگاه احیاگر ارزشــها و 
تفکرات دینی در عصر حاضر با توجه به اهمیت نقش 
زن، زمینۀ رشــد و تعالی زنان را برپایه اصول بنیادین 

اسلام بنا نمود.
امام خمینی)ره(، شــغل شریف و حساس مادر و رفتار 
وی که در مقام تربیت فرزند قرار گرفته تعبیر به »معلم 
اول« نمــوده اند، معلمی که طبق یک ســری قوانین و 
قواعدی خاص با استناد به احکام اسلام فرزند خود را 
پرورش می دهد.همانطور که می بینید و می دانید دختر 
از جایگاه و منزلت مهمی چــه در قرآن و چه در نزد 
بزرگان  برخوردار است .در جای جای تاریخ و قرآن 
به لازمه ی وجود زن در آفرینش و هستی اشاره شده 
است .اگر صاحب دختر هستید قدر آن را بدانید و اگر 

دختر هستید دستان مادرتان را ببوسید.

دختر، زیبا ترین نگاره ی آفرینش
یادداشت

فاطمه هوشنگی/دریا
 fatemeh.hooshangi        @gmail.com747

دنیا بدون دختر و زن مانند نقاشی بدون رنگ است
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 سال نوزدهم شماره 3346

 افزایش شفافیت برای توسعه پایدار صنعت گردشگری 
در قشم

 زهرا غفوری ســرویس شهرســتان// معاون فرهنگــی، اجتماعی و 
گردشگری ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: برای توسعه متوازن و پایدار 
صنعت گردشــگری در قشم باید به دنبال کاهش بروکراسی های دست و 
پا گیر و افزایش شــفافیت و نظارت بر فعالیت های این حوزه باشیم. به 
گزارش خبرنگار دریا، مرتضی شیخ زاده در جلسه هماهنگی و رسیدگی 
به مشکلات فعالان حوزه گردشگری قشم، بیان کرد: خوشبختانه در حوزه 
قوانین و دستورالعمل در حوزه گردشگری کمبودی نداریم و باید به دنبال 
حذف بروکراسی های دست و پا گیر باشیم.وی با اشاره به لزوم نظارت بر 
فعالیت های مختلف در حوزه گردشگری، ادامه داد: تخلف و رعایت نکردن 
دستورالعمل ها در حوزه هایی روی می دهد که از پایش و نظارت گریزان 
هستند و در مقابل شفافیت مقاومت می کنند. معاون فرهنگی، اجتماعی و 
گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم افزود: با تکمیل پایگاه اطلاعات و داده 
های مرتبط با فعالان حوزه گردشگری و شناسنامه دار شدن بخش های 
مختلف مانند اقامتگاه ها، دفاتر خدماتی، فروشگاه های صنایع دستی و... 
می توانیم شرایط را برای نظارت بهتر و دقیق تر فراهم کرده و شاهد کاهش 
تخلفات باشیم.به گفته شــیخ زاده، طبق نظر و دستور مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد قشم برای ساماندهی وضعیت گردشگری در منطقه آزاد قشم 
درحال تدوین روش ها و دستورالعمل هایی هستیم که با اجرای آنها شاهد 
کاهش بروکراســی و افزایش شفافیت و استاندارد فعالیت ها باشیم.وی با 
بیان اینکه برنامه ریزی برای ساماندهی فعالیت های دفاتر خدماتی، سیستم 
حمل و نقل، اقامتگاه ها و همچنین ســایت های گردشگری در قشم در 
حال انجام اســت، تصریح کرد: با استفاده از سامانه های هوشمند و تهیه 
مانفیست الکترونیکی برای فعالیت در حوزه تورگردانی و گردشگری جزیره، 
می توانیم به شناسایی نقاط ضعف و قوت خدمات ارائه شده به گردشگران 
بپردازیم.معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم 
ادامه داد: با اطلاع رســانی دقیق برای گردشــگران و همچنین آموزش 
نیروهای انسانی فعال در صنعت گردشگری جزیره می توانیم، نظارت بهتری 
داشته باشــیم و از فعالیت افراد غیرمجاز و ارائه خدمات غیراستاندارد به 
گردشگران جلوگیری کنیم. شیخ زاده در پایان صحبت های خود بر لزوم 
هماهنگی و همکاری بیشــتر با نهادهای نظارتی و انتظامی برای افزایش 
کیفیت خدمات ارائه شده به گردشگران در جزیره زیبای قشم تاکید کرد.

مشاور امنیتی و انتظامی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم نیز این جلسه 
گفت: برای افزایش کیفیت خدمات ارائه شده به گردشگران باید علاوه بر 
ساماندهی مجوزها، برای افزایش آموزش به نیروهای انسانی فعال در حوزه 
گردشگری نیز برنامه ریزی صورت بگیرد.حسین رفیعی با اشاره به فعالیت 
بدون مجوز برخی افراد در بخش گردشگری جزیره قشم، خاطرنشان کرد: 
بایــد با افزایش نظارت ها میدان را برای قانون گریزان و فعالان غیرمجاز 
در این حوزه کاهش داد. وی ادامه داد: با هماهنگی و همکاری خوبی که 
میان سازمان منطقه آزاد قشم، نیروی انتظامی و فعالان حوزه گردشگری 
ایجاد شده، مراحل شناسایی، تذکر و برخورد با متخلفان می تواند با سرعت 
بیشتری انجام گیرد.مشاور امنیتی و انتظامی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشم در پایان خاطرنشان کرد: خوشبختانه دستگاه های نظارتی و انتظامی 
فعالیت و همکاری های خوبی در زمینه فرهنگ ســازی داشته اند، با این 
حال باید برخورد با افرادی که تحت عنوان گردشگر اقدام به ساختارشکنی 

و انجام اعمال خلاف عرف می کنند، در دستور کار قرار بگیرد.

خبری

شهرستان

شــهر جناح در جنوب ایران همواره به عنوان یک شهری 
تجاری در بستر زمان شناخته می شود.

  شــیوه مبادله کالا در شــهر جناح به طرق متعدد صورت
 می گرفته اســت. تجار زیادی از شهرهای مختلف جنوب 
ایران در شهر جناح فعالیت می کردند و با توجه به خاستگاه 
این تجار، هر کدام از آن ها به نوع خاصی از تجارت در شهر 
جناح مشــغول بودند. در این بیــن مکاریان جناحی که کار 
حمل و نقل مال التجاره را بر عهده داشته و کالا را از بندرلنگه 
 و بنادر کوچک تا جنــاح و از لار تا جهرم و یزد جا به جا 
می کردند، نقش مهمی در تجارت کالا داشــتند. حمل و نقل 
کالا و رساندن آن به دست بازاریان و مشتری همواره اهمیت 
زیادی در تجارت داشــته است و از سوی دیگر باعث امرار 
معاش افراد متععدی نیز می گردید. مکاریان جناحی در این 
زمینه همــواره خبره بودند. معامله و خرید و فروش اجناس 
در جناح در دوران گذشته به صورت تهاتری یا پایاپای نیز 
صورت مــی گرفت. چون در آن زمان پول نقد در بین مردم 
کمتر بود، ولی قیمت اجناس مشخص بود و به همین دلیل نیز 
مبادله کالا به کالا کمک زیادی به رشد تجارت در شهر جناح 
می نمود. پیله وران و تجار جناحی سیاســت های تجاری 
خوبی برای سرمایه گذاری دیگر تجار جنوب ایران در شهر 
جناح داشتند و با توجه به مشــخص بودن زمینه کاری هر 
تاجر، بســیاری از تجار نه تنها رقیــب همدیگر نبوده، بلکه 
کمک کار همدیگر نیز بودند. این نوشتار که با حمایت های 
فرهنگی شورای اسلامی شــهر جناح و شهردار پر تلاش و 
فرهنگ دوست این شهر جناب آقای مهندس محمد جلالی به 
رشته تحریر در می آید در نظر دارد شیوه های تجارت کالا 
در شهر جناح در بســتر تاریخ را مورد واکاوی قرار داده و 
نشان دهد که تجار جناحی برای تبدیل جناح به شهر تجاری 

از سیاست های تجاری مختلفی استفاده می نمودند.
معاملــه و خرید و فروش اجناس  به صورت پایاپای و کالا 
به کالا در جناح قدیم همواره رواج داشته است. در آن زمان 
چون پول نقــد در میان مردم کمتر بــود، معامله و خرید و 
فروش پایاپای جنس و یــا کالا به کالا صورت می گرفت. 
آقای محمد ابراهیم عباسی که از تجار بنام جناح و خاندانش 
نیز تجار معروفی بودند در تالیف خود در ارتباط با شهر جناح 
از شیوه های تجارت در جناح نام برده و از مبادلات پایاپای 
به عنوان یکی از شیوه های تجارت موفق کالا سخن به میان 
می آورد و عنوان می دارد چون در آن زمان پول نقد در میان 
مــردم کمتر بود، معامله و خرید و فروش پایاپای جنس و یا 
کالا به کالا معامله دوله) دولا( و ســه له صورت می گرفت. 
تابستان ها مردم در نخلستان بودند و نه ماه سال را در جناح 
ساکن می شــدند. مبادلات پایاپای به صورت دادن گندم و 
جو در مقابل گوشت، خرما، باقله و غیره بوده است. معروف 
ترین باقله فروشــان جناح مرحوم حاجی عبدالله علی خان 
بوده اســت که نه تنها باقله به اهالی جناح می فروخت، بلکه 
به قافله هایی که از اشــکنان و اهل می آمدند نیز به صورت 
پایاپــای می فروخت و بازار فروش خوبی هم داشــت. در 

یک زمان حاجی عبدالله علی خان اطلاع حاصل می کند که 
فردای همان روز یک قافله بسیار بزرگ خلیلی به در خانه 
حاجی محمد علی ســدهی می آیند . عبدالله علی خان فکر 
می کند که قافله به این بزرگی احتمالا مقدار زیادی باقله می 
خرند، لذا در همان شــب باقله زیادی تهیه و آن را می پزد 
و برای صبحانه آماده می کنــد. در حدود هفت صبح قافله 
آمده ولی باقله نمی خرند و به همین دلیل متضرر می گردد.

) محمد ابراهیم عباســی، 1393، ص 75 و 76( اما مبادلات 
پایاپای همچنان ادامه داشــته اســت و این مبادلات بخش 
بزرگی از مشــکلات اقتصادی جناح را حل می نموده است. 
در این ارتباط بیشــترین مبادلات پایاپای بین دامداران که 
گوشت و مواد لبنی داشته و کشاورزان و باغداران که خرما، 
گندم و جو داشــتند، صورت می گرفــت. مبادلات پایاپای 
در آن زمان در بســیاری از شــهرها و روستاهای ایران نیز 
 معمول بوده است در جناح قدیم حتی در هنگام کشاورزی، 
جمع آوری محصولات خرما، ساخت منازل و غیره کمتر از 
نیروی روزمزد استفاده می گردید، زیرا افراد با هم همکاری 
کرده و نوبت به نوبت کار همدیگر را انجام می دادند و برخی 
از افــراد نیز که صاحب باغ یا زمین کشــاورزی نبودند، در 
صورت همکاری در پایان کار به آن ها محصول کشاورزی 

و یا خرما داده می شد. 
جناح دارای تجار عمده و پیله وران معروفی بود که ابراهیم 
عباســی در ارتباط با تجار عمده و معروف جناح در گذشته 
عنوان می دارد که در حدود 60 ســال پیش تاجران و پیله 
 وران معروفــی در جنــاح زندگی می کردند کــه در زمان 
آن ها بهترین دوران پیشرفت بازرگانی و تجارت در جناح و 
منطقه بوده است. تاجرانی نظیر حاج عبدالرحیم حاج یوسف 
عباسی، حاج طالب عباسی، حاج محمد صالح یوسف پور و 
حاج عبدالواحد پور یوسف، حاج محمد علی سدهی جناحی، 
حاجی یوسف محمد شریف توکلی، یوسف خردمند، عبدالله 
خردمند، شــرفا شرفایی و محمد صالح ســعادت از جمله 
تاجران جناحی بودند.  تعداد شترهای حامل بار که در رفت 
و آمــد بودند و برای فروش و خرید اجناس در جناح اتراق 
می کردند، روزانه کمتر از یکصد شتر نبود. بارهایی که شترها 
مــی آوردند عموما جو، گندم و خرمــا برای برای فروش و 
ترانزیــت به جاهای دیگر بود و در مقابل پارچه، چای، قند، 
شکر و مشابه آن ها را می خریدند و به جاهای دیگر حمل 
می کردند که چیزی شبیه معاملات پایاپای بود. اواخر جنگ 
جهانی دوم یعنی اوایل شــروع قحطی و خشکســالی و در 
حدود 50 سال پیش شرکتی تجاری به نام اربعه که متشکل از 
حاج محمد علی سدهی رضایی، حاج عبدالواحد پور یوسف، 
حاجی محمد صالح یوسف پور و حاجی یوسف محمد شریف 
ســدهی توکلی تشــکیل گردید که برای سه الی چهار سال 
همکاری آن ها ادامه داشــت. حاجی محمد علی که در دبی 
نیز معروف بود برای خرید و ارسال اجناس به آنجا مسافرت 
می کرد و در مقابل بقیه شرکاء موظف بودند که اجناس را به 
فروش برسانند. این شرکت پیشرفت کرد و بدین منوال خرید 

و فروش انجام می گرفت. از آن جا که قحطی و خشکسالی 
ناشــی از جنگ برای مردم هم مشــکلاتی به وجود آورده 
بود، بســیاری از مردم فقیر و تنگدست شدند. لذا صاحبان 
شــرکت اربعه تصمیم گرفتند به فقرا کمک کنند بنابراین 50 
دینار معادل نیم قران بــه نیازمندان کمک کردند و این خود 
کمک خوبی بود. جالب توجه این که هر کدام از شرکای این 
شرکت چهار نفر کارگر نیز تحت فرمان خود داشتند.  از طرف 
حاجی محمد علی ســدهی فرزندش محمد صالح، از طرف 
حاجی یوسف توکلی فرزندش محمد شریف، از طرف حاجی 
عبدالواحد و حاجی محمد صالح عثمان، محمد علی عوضگر 
و محمد احمد قاســم بر کارها نظارت می کردند. این شرکت 
که شرکت فعال و پر منفعتی بود بنا به علل نامعلومی تعطیل 
گردید. البته این در اواخر جنگ جهانی دوم بود  و به تبع آن 
عرضه جنس در آن زمان کم بوده و تقاضا زیاد گردیده بود.
) همان ص 76 و 77( از مباحث جالب توجه در این ارتباط 
این است که مشارکت در کار تجاری در شهر جناح می باشد. 
چون مشــارکت و شریک بودن چند تاجر با همدیگر باعث 
مــی گردید تا کارهای تجاری رونق بیشــتری پیدا نموده و 
رقابت بین تجار نیز با مشــارکت تبدیــل به رفاقت گردد و 
از ســوی دیگر نیز خیر و خیرات این شــرکت ها به مردم 
شهر جناح می رسید. به یقین می توان گفت که افول اقتصاد 
جهانی در ســال های جنگ جهانی دوم و پس از آن، شامل 
شرکت اربعه جناحی ها نیز گردید. زیرا تقاضا برای کالاهای 
تجاری زیاد بود و عرضه کم صورت می گرفت و این شرکت 

نیز در همین راستا تعطیل گردید.تجارت جناح در آن دوران 
 بســیار پر رونق بود و راه خور به صورت مداوم محل تردد 
کاروان های تجــاری بود و حتی تاجــران اوزی کالاهای 
تجاری خود را به جناح انتقال می دادند. مردم مناطق جنوبی 
ایران جنــاح را محل قابل اعتمادی بــرای تجارت و داد و 
ســتد خود انتخاب کرده بودند. کما اینکه اگر کسی خریدار 
کالایی بود بیشــتر به جناح می امد و خریداری می نمود و 
اگر فروشــنده نیز بود به جناح می آمدند و اجناس خود را 

می فروختند.
 تعدادی از کســبه و تجار بستک مانند حاج عبدالله توفیقی، 
عبدالرحیم توفیقی و حاج عبدالرحیم شــیروانی که نماینده 
حاج عبدالرحمن فکری بود در جناح موقتا سکونت گزیدندتا 
بتوانند به راحتی و به موقع خرید و فروش و تجارت نمایند.

) همان ص 78( این مباحث به خوبی می رســاند که جناح 
توجه تمامی تجار مناطق جنوبی ایران را که در نوشتار بعدی 
به آن پرداخته می شــود، به خود جلب کرده بود. با توجه به 
قرار داشتن شهر جناح در مسیر تجارت، حمل و نقل کالا نیز 
از این شــهر به خوبی صورت می گرفت. کالاها از جناح از 
طریق مسیرهای متعدد به اســتان فارس منتقل گردیده و از 
همین مسیرها نیز غلات و دیگر اقلام وارد جناح می گردید.

شیوههایتجارتکالادرشهرجناحدربسترتاریخ

                                                           M.hassannia1354 gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا

 سرویس شهرســتان// مدیر سرمایه گذاری 
سازمان منطقه آزاد، افزایش قیمت زمین در 
کیش را عامل اصلی افزایش قیمت مســکن 
افزایش قیمت  در جزیره ندانســت و گفت: 
سراسری مسکن در کشــور نیز روی قیمت 

مسکن در جزیره نیز تاثیر گذاشته است. 
معراج نادری فصیح با اشاره به این که  سازمان 
منطقه آزاد بنای ارتزاق از محل زمین را ندارد 
گفت: ســازمان به عنوان متولی جزیره ای که 
گردشــگر محور اســت، ملزم به فراهم کردن 
شرایطی اســت که برای سرمایه گذاری جذاب 

باشــد و پایین آوردن قیمــت زمین راه ایجاد 
چنین جذابیتی نیســت. بلکه علم اقتصاد نشان 
می دهد در افزایش قیمت مسکن، افزایش قیمت 
زمین و مصالــح و مواد اولیه مانند فولاد و.....
یکی از عوامل اســت و تورم و میزان عرضه و 
تقاضای حاکم،  فشار نقدینگی به مراتب تاثیر 
بیشتری در این رابطه دارند. همان عواملی که 
باعث افزایش قیمت مسکن در تهران،  اصفهان،  
همدان و ســایر شهرها می شــود در کیش هم 

تاثیرگذار است.

او با اشــاره به فاصله معنــادار قیمت زمین و 
آپارتمــان در جزیره کیش اظهار داشــت: در 
حالی که قیمت زمین از متری ۲ میلیون شروع 
می شود و تا ۴-5 میلیون می رسد اما شاهدیم 
که قیمت آپارتمــان در همین محدوده از 13 
میلیــون تا ۴0 و حتی 50 میلیون در نوســان 
اســت.نادری این تفاوت قیمتی را ناشــی از 
نقش واســطه ها دانست و اضافه کرد: بسیاری 
از ســرمایه گذاران زمین هــا را از واســطه ها 
می خرند. قطعا دلال هــا در رونق هر بازاری 

موثرند اما اگر خوب تنظیم نشــوند، می توانند 
اثر مخرب داشته باشند. به گزارش ایرنا، مدیر 
سرمایه گذاری ســازمان منطقه آزاد در ادامه، 
حاشیه سود ســرمایه گذاری در جزیره را بالا 
دانســت و افزود: به علت افزایش قیمت هایی 
که در حوزه مسکن ایجاد می شود،  سرمایه گذار 
ســود بالایی کســب می کند بنابراین دلیلی بر 
انتقال ســرمایه اش به کشور دیگری مثل ترکیه 
وجود ندارد مگر این کــه این اتفاق به دلایل 

دیگری از جمله اخذ اقامت رخ دهد.

قیمت زمین عامل اصلی افزایش قیمت مسکن در کیش نیست

  
                                آگهی حصر وراثت
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طرح : فرشاد شمس الدینی

زهرا غفوری سرویس شهرستان// سرپرســت اداره شیلات و 
کشاورزی سازمان منطقه آزاد قشم از ورود نخستین محموله بچه 
ماهی به ارزش ۲۵۰ هزار دلار توسط شرکت پرورش ماهی در قفس 

طلایه داران امین قشم خبر داد.
 به گزارش خبرنگار دریا، منصور آزاد با اشــاره به سیاست های 
امسال منطقه آزاد قشم در راستای دستیابی به ارزآوری و جهش 
تولید بیان داشــت: باتوجه به فرامین مقام معظم رهبری در سالی 

که با شعار جهش تولید مزین شده و همچنین اعلام حمایت دولت 
از طرح های توســعه پرورش ماهی در قفس، نخستین محموله  
بچه ماهی 50 گرمی به تعداد 300 هزار قطعه از کشــور استرالیا 

وارد قشم شد.
وی ادامــه داد: شــرکت طلایه داران امین قشــم وارد کننده این 
محموله، پیش بینی برداشت 300 تنُ ماهی تا پایان سال را داشته 

و امیدوار است با صادر کردن حصول تولید شده، نقش عمده ای 
در ارزآوری کشور ایفا کند.

قاسم عسگری، مدیرعامل شــرکت طلایه داران امین قشم نیز با 
اشاره به ظرفیت اشتغال 20 نفری این شرکت گفت: پس از ذخیره 
ســازی محموله وارد شده، ظرفیت اشتغال ما به 35 نیرو افزایش 

خواهد یافت

ذخیره سازی 300 هزار بچه ماهی در مزارع پرورش ماهی در قشم

روابط عمومی  اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

معاون  نژاد سرویس شهرستان//  دبیری  سعیده 
آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان 
هرمزگان گفت: سرگروه های آموزشی در جهت 

رشد و تعالي آموزش و پرورش گام بردارند.
به گزارش خبرنــگار دریا، محمــد قویدل در 

نشســت ســرگروه هاي آموزشــي با اشاره به 
آموزش جامع و کامل به دانش آموزان افزود: با 
برنامه ریزي دقیق و بکارگیری کلیه ظرفیت های 
موجود در سطح اســتان و شهرستان مي توانیم 

زمینه ارتقاء کیفیت آموزشي را فراهم نماییم.

معاون آمــوزش متوســطه اداره کل آموزش و 
پرورش استان هرمزگان دستاوردهاي نظام تعلیم 
و تربیت را مدیون تلاش و تعامل عوامل اجرایي 
مدارس با اولیاء دانســت و اضافه کرد: سرگروه 
اولیاء  با مشــارکت حداکثري  های آموزشــی 

بایســتي با حساسیت و درک شــرایط موجود 
در جهت رشــد و تعالي آموزش و پرورش در 
راستاي آموزش دانش آموزان بهترین استفاده را 

از فضای مجازی داشته باشند.

معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان:

 سرگروه های آموزشی در جهت رشد و تعالي آموزش و پرورش گام بردارند



سلامت

  طالع بینی  

 سه شنبه 3 تیر1399

1 ذی القعده 1441

 سال نوزدهم شماره 3346

فروردین:    
اگر در دیگران انتظار های بیش از حد ایجاد کنید 
تا بعدازظهر خودتان را در شرایطی گرفتار خواهید 
دید که فرار از آن کار ساده ای نخواهد بود. همیشه 
یادتان باشد کمتر به دیگران وعده و وعید بدهید تا بتوانید بیشتر و بهتر به 
قول هایتان عمل کنید. امروز افکار شما با ثبات و در هماهنگی با ذات 
واقعی شما هستند و خواهید توانست آنچه را که در درونتان می گذرد 
را به زبان بیاورید. ولی ممکن است درباره این که چقدر از این افکار را 
می خواهید با دیگران به اشتراک بگذارید کمی محتاطانه عمل کنید. شاید 
دیگران هم تمام آن چیزی که باید با شــما در میان بگذارند را به شما 
نگویند. در هــر صورت با احتیاط پیش بروید، اما صداقت را در هیچ 

کاری فراموش نکنید.
اردیبهشت:  

شما ترجیح می دهید همان طوری که خودتان دوست 
دارید و با آمادگی کامل با تغییرات مواجه شــوید و 
وقتی سرعت تغییر و تحول افزایش پیدا می کند هراسان 
می شوید. بجای این که نگران شوید تمام تلاشتان را بکنید و منتظر نتیجه 
باقی بمانید. امروز روزی فوق العاده برای بیان احساســات شما است. 
افکارتان بسیار هوشمندانه و واضح هستند و کافی است بیان کردن آن ها 
را آغاز کنید و خواهید دید که خودشان به سادگی لبریز خواهند کرد. 
دیگران هم با دقت بسیاری به حرف های شما گوش خواهند کرد و تأثیر 
بســیار زیادی روی آن ها خواهید داشت. متوجه تأثیری که بر محیط 
اطرافتان دارید باشید و از آن به درستی استفاده کنید تا به موفقیت زیادی 

دست پیدا کنید.
خرداد: 

ذهن شما سرشار از ایده های خلاقانه و متفاوت است، 
ولی اگر بخواهید بدون فکر و برنامه ریزی مدام راجع 
به آن ها حرف زده و از شاخه ای به شاخه دیگری بپرید نمی توانید هیچ 
بهــره ای از این افکار نبوغ آمیز خود ببرید. یک ایده را در نظر گرفته و 
تا انتهای راه آن را دنبال کنید. به جای این که به فکر خوشحال کردن و 
راضی نگه داشتن دیگران باشید بهتر است طوری زندگی کنید که خودتان 
شاد باشید و از زندگیتان لذت ببرید. احساس می کنید امروز نمی توانید 
مهارت همیشگیتان در سخن گفتن را به کار بگیرید. سر حوصله و با 
دقت کلماتتان را انتخاب کنید در غیر این صورت حرف زدن با کسی که 

دوست دارید ممکن است کمی سخت و مشکل ساز شود.
تیر: 

سعی کنید با انتقاداتی ک امروز از شما می شود انگیزه 
خود را از دست ندهید. اگر از هدفتان مطمئن هستید با 
به کار گرفتن انتقادات سازنده می توانید خود را به آن 
نزدیک تر کنید. چرا از تغییرات وحشــت دارید؟ اگر شما خودتان را با 
تغییرات سازگار کنید، آن ها نیز با شما سازگار و هماهنگ خواهند شد، 
پس قدم برداشته و پیش بروید. امروز زیاد به خودتان فشار نیاورید و 
خیالتان راحت باشد که اگر برنامه منظمی داشته باشید به همه کارهایتان 
خواهید رسید. امروز به کلمات برای بیان حرف ها و احساساتتان اکتفا 
نکنید. زبان بدن و لمس کردن تاثیری بســیار بیشتر از کلمات خواهند 
داشت. با دست دادن صمیمانه به دوستان و در آغوش گرفتن عزیزان و 

نوازش همسرتان دوست داشتن خود را به آن ها نشان دهید.
مرداد: 

به همه اطلاعاتی که امروز به دست می آورید اعتماد 
نکنید، چرا که برخی از آن ها ممکن است زیاد موثق 
نباشــند و باعث گمراهی شما شــوند. اگر کسی در 
کارهایتان مانعی ایجاد کرد تسلیم نشوید و از خلاقیت خود برای دور 
زدن این مانع اســتفاده کرده و اجازه ندهید جلوی شما را بگیرد. چنین 

تجربیاتی تنها شما را قویتر می کنند. 
 شهریور:

امروز کلی کار برای انجام دادن دارید. به طور ناگهانی 
انگار شما در مرکز دنیا قرار گرفته اید و توانایی های 
ذهنی شما در معرض امتحان قرار گرفته اند. خودتان 
را برای امتحان آماده کرده اید؟ بهتر است خودتان را جمع و جور کرده 
و ذهنتان را به کار بیندازید. کافی اســت خودتان باشید و دنباله روی 

کورکورانه دیگران نباشید. 
مهر: 

به نظر می رســد که دیگران علاقه چندانی به شنیدن 
اهداف و برنامه هایی که برای خودتان در نظر گرفته اید 
ندارند و شاید حتی حرف زدن با آن ها به جای این که 
کمکی به شما بکند باعث از بین رفتن انگیزه تان هم بشود، پس به جای 
این که چیزی بگویید در خلوت خودتان به آن ها فکر کنید. امروز ذهن 

خودتان را روی لذت های کوچک زندگی متمرکز کنید. 
آبان: 

امروز به ذهن خلاق خــود توجه کنید. اکنون وقت 
بسیار خوبی برای کاشتن دانه هایی است که در نهایت 
صحت و قدرت رشد خواهند کرد و به ثمر خواهند 
نشست. شما اکنون توانای رسیدن به ثروت را دارید، اما نمی توان راه صد 
ساله را یک شبه رفت. کلید موفقیت شما این است که آرامش خود را 
حفظ کرده و به مشکلات کوچکی که سر راهتان سبز می شوند عکس 

العمل شدید نشان ندهید. 
آذر: 

امروز به خودتان انگیزه بدهید. تنها چیزی که صبحگاه 
به شما انرژی کافی برای ترک کردن رختخواب گرم و 
نرمتان و آغاز یک روز پرهیاهوی دیگر را می تواند 
بدهد انگیزه درونی شماست. تفریح و خوشگذرانی بیش از حد باعث 
می شــود انگیزه خود را از دست داده و نسبت به همه چیز بی تفاوت 

شوید، در هر چیزی حد و اندازه را نگه دارید. 
 دی: 

با وجود این که ذهنتان اطلاعات را به سرعت هر کس 
دیگری تحلیل می کند، ولی شما توانایی فوق العاده ای در 
نظم و ترتیب دادن به افکارتان و عملی کردن آن ها دارید. 
از این توانایی خود استفاده کنید تا خیلی زود به خواسته هایتان برسید. 
امروز ذهنی آرام خواهید داشت و روابطتان با دیگران خیلی خوب پیش 
خواهند رفت و به راحتی خواهید توانست منظور و حرف هایتان را به 

دیگران انتقال بدهید.
بهمن: 

امروز ذهنتان علاقه بسیاری به حل پازل و معما های 
پیچیده دارد، ولی مسئولیت های زیادی که در محل 
کارتان دارید به شما اجازه این کار ها را نمی دهند. چرا 
از این علاقه در حل مشکلات کارتان استفاده نمی کنید؟ سینه تان را سپر 

کرده و سرتان را بالا بگیرید و به خودتان ببالید.
اسفند: 

امروز با خیال راحت می توانید تنبلی کنید. تا وقتی که 
مجبور نشده اید به خودتان تکان ندهید. ولی این را هم 
به خاطر داشته باشید که نمی توانید دیگران را به انجام کاری مجبور بکنید 
مگر این که خودشان هم بخواهند. طبیعت انعطاف پذیر شما ممکن است 
به معرض امتحان گذاشته شود و شما مجبور شوید خودتان را با آن ها 

هماهنگ کنید. 
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هورمون  بالا  میزان   // ســلامت  سرویس 
استرس موســوم به کورتیزول با افزایش 
خطر مرگ در بین بیماران مبتلا به کووید 

1۹ مرتبط است.
به گفته محققــان کالج امپریال لندن، یافته ها 
می تواند به شناســایی بیماران کووید 19 که 
بیشتر نیاز به مراقبت های ویژه دارند، کمک 

کند.
میزان کورتیــزول زمانی افزایش می یابد که 

بدن به دلیل بیماری، تحت فشــار و استرس 
است. میزان بالا این هورمون خطرناک بوده 
و منجر به افزایش ریسک عفونت و شرایط 

نامناسب برای سلامت می شود.
در این مطالعه، محققان 535 بیمار مشکوک 

به کووید 19 را که بین 9 مارس تا ۲۲ آوریل 
در سه بیمارســتان لندن پذیرش شده بودند 

بررسی کردند.
یافته ها نشــان داد میزان هورمون کورتیزول 
در ۴03 بیمار که بیماری کووید 19 شــأن 

تأیید شد در مقایسه با افراد فاقد این بیماری، 
به مراتب بالاتر بود.

میزان کورتیزول در زمان سلامت و استراحت 
فرد 100 تــا nm/L 300 و در طول مدت 
خواب، تقریباً صفر است. میزان این هورمون 

در بیمــاران مبتلا به کوویــد 19 به اندازه 
3۲۴1 بالا بود. حتی ایــن رقم بعد از یک 

عمل جراحی مهم از 1000 بیشتر می شود.
نتایج نشــان داد در بین بیماران کووید 19، 
بیمــاران دارای میزان کورتیــزول 7۴۴ یا 
کمتر، بــه طورمیانگین 36 روز زنده ماندند، 
درحالیکه در افــراد دارای میزان کورتیزول 
بــالا 7۴۴، میانگین مدت زنــده ماندن 15 

روز بود.

»والجیت دیلو«، سرپرست تیم تحقیق، در این 
باره می گویــد: »از دیدگاه متخصصان غدد، 
این یافته ها بدین معناســت که ناخوش ترین 
بیماران مبتلا به کووید 19 دارای میزان بالا 
هورمون کورتیزول هســتند و این میزان بالا 

نگران کننده است.«
به گفته محققان، وجود چنین نشانگر اولیه ای 
می تواند به پرسنل بیمارستانی در تشخیص 

سریع بیمار کمک کند.

 یافته محققان انگلیسی؛

میزان هورمون استرس شدت بیماری کووید 1۹ را نشان می دهد

 این روزها که هرمزگان در وضعیت قرمز نه بهتر است 
بگوییم سیاه کرونا قرار گرفته و آمار فوتی ها کرونایی 
هایش در مرز عبور از ۲۰۰ نفر است، مسئولین امر از 
متولیان ستاد کرونا گرفته تا مجمع نمایندگان مجلس 
و حتی اعضای شــوراهای اسلامی شــهرها به ویژه 
بندرعباس با بیان ســخنانی بیش از آنکه به دنبال 
تلاش برای فروکش کردن جو و آمار کرونا باشــند 
ظاهراً به دنبال ثبــت یادگاری های خبری در اذهان 

خود هستند. 
هرمــزگان این روزها حال و روز خوبی ندارد و ســایه 
نگرانی بر افکار هر هرمزگانی افراشته شده و شاید ادامه 
این وضعیت و نزدیک شدن به فصول پایانی سال و نبود 
تجهیزات مناسب درمانی که هرمزگان را سال ها در زمره 
محروم ترین استان های کشور قرارداده سبب شده مردم 
انتظار بیشتری از مسئولان استانی در برطرف کردن این 

مشکلات دارند.
خبرهایی با شعارهای تبلیغاتی و نامه نگاری های مختلف 
از رئیس جمهــور گرفته تا معاون وزیر هر روز تیتر یک 
رســانه های محلی است اما آنچه برای مردم رخ می دهد 
بی نتیجه ماندن شعارهاست، شــعارهایی که در اخبار، 
صفحات اینســتاگرام، توییتر و یا پیام رسان های با لوگو 
ســبز و آبی تلفن های همراه لحظه به لحظه دست به دست 

می چرخد.
شاید مردم اســتان به امید عملی شدن وعده و سخنانی 
که در گلویشــان باقیمانده به آن مسئول اعتماد کرده یا 
نماینده ای را راهی بهارســتان یا صحن شورای اسلامی 
شهر کرده اند اما ظاهراً آن مسئول هم خود را همانند مردم 
می داند و تنها به بیان مشــکلات و ژست خبری به جای 

پیگیری و حصول وعده ها اکتفا می کند.
تهیه برخی اقلام درمانی و بهداشتی در اواخر هفته گذشته 

و سه مصاحبه مختلف از سوی سه مقام رسمی استان که 
هرکدام تأمین آن را به واسطه تلاش خود می دانستند، امری 
عجیب به نظر می رســید که بیش ازپیش نشان داد ژست 

خبری در مسئولان استان بیش ازپیش پر رنگ است!
در همین خصوص جامعه شــناس ارتباطات و مدرس 
دانشــگاه آزاد اسلامی در گفت وگو با ایسنا، افزود: یکی 
از مباحثی که در خصوص کنترل و مدیریت کرونا بحث 
هماهنگی ساختاری نهادهای مسئول و ستادی در عمل 
کردن است نه اینکه هرکسی خود را شاخه ای مهم در نظر 

بگیرد و عملًا ستاد را بی معنا کند.
مرکز کنترل ستادی به افراد خاص تقلیل 

پیدا کرد
دکتر رضا هاشمی زاده با بیان اینکه اتفاقی که در کشور 
و استان افتاد همین شاخه ای عمل کردن است و به نوعی 
مرکز کنترل ســتادی به افراد خاص تقلیــل پیدا کرد، 
خاطرنشان کرد: این در حالی است که مشاهده می کنیم 
امروز دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان که متولی 
نخست درمان و مدیریت ســلامت جامعه است، امروز 
تنها به ارائه آمار می پردازد و افرادی دیگر ادعا می کنند 
کــه در تلاش برای مدیریت و کنتــرل کرونا چه در بعد 
سخت افزاری چه در بعد نرم افزاری هستند. وی با اشاره به 
اینکه این ادعا بیشتر جنبه ظاهری بود و در عمل چندان 
نتیجه ای را مشاهده نمی کنیم، اظهار کرد: مشکل هرمزگان 
از سالیان قبل در بحث درمان با کمبود شدیدی مواجه بود 
و علاوه بر ضعف در ســاختار منابع انسانی کادر درمان 
و نیروی متخصص، از نظر تجهیزات و امکانات اســتان 
برخورداری نبود و بحران کرونا از حد توان و قواره استان 
هرمزگان خارج است.تنها عایدی شعار دادن، خستگی و 

تزلزل کادر درمان است

عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس 
با بیان اینکه با شــعار دادن مشکلی حل نمی شود و تنها 
عایدی این شعارها را می توان در خستگی و تزلزل کادر 
درمان استان هرمزگان مشاهده کرد، عنوان کرد: صدای 
هرمزگان خوب و رســا به مرکز کنترل مدیریت بیماری 
کرونا نمی رســد و باید مســئولان امر از متولیان ستاد 
مدیریت کرونا گرفته تا مجمع نمایندگان تلاش بیشتری 
در این وادی انجام دهند. وی ادامه داد: با گرم تر شــدن 
هوا نه تنها از شدت کرونا کاسته نشد بلکه با روند افزایشی 
شیوع کرونا و تبدیل شدن آن به یک بحران جدی استان 
هرمزگان روبه رو شــدیم و اکنون مشــکلات جدی در 
زمینه سلامت اجتماعی مردم و حوزه پشتیبانی درمان در 

هرمزگان را شاهد هستیم.
تنها با نامه نگاری  مشكلی از کمبودهای 

درمان استان حل نمی شود
این جامعه شــناس ارتباطات با بیان اینکه در هرمزگان 
تحرک خاصی از ســوی مســئولین امر ندیده ایم و جز 
نامه نگاری های بی حاصل از ســوی مجمع نمایندگان 
هرمزگان در مجلس موردی مشاهده نکردیم، خاطرنشان 
کرد: چالش سلامت مردم بسیار جدی است و با بسنده 
کردن به نامه نگاری شــاید نتوان این چالش را مدیریت 
کرد و نیاز به جنب وجوش و تحرک بیشتری است.وی با 
اشاره به اینکه وظیفه مسئولین و نماینده دولت در استان 
پیگیری جدی این موضوع و تحلیل های درست وضعیت 
به مرکز است، افزود: تعطیلی سه روز آخر هفته که خودش 
تعطیل است چندان نمی تواند در کنترل کرونا مؤثر باشد 
و باید به فکر تدابیر و محدودیت های مناسب تری باشیم 
تا وضعیت از این بدتر نشــده است. هاشمی زاده با بیان 
اینکه با رسیدن فصول پاییز و زمستان و بالا رفتن شیوع 

آنفلوانزا ممکن اســت وضعیت حادتری را شاهد باشیم، 
عنوان کرد: از اکنون باید به فکر تأمین تجهیزات و همچنین 
استفاده از خیرین سلامت هرمزگان در کشورهای حاشیه 
خلیج فارس باشیم تا با استفاده بودجه و تجهیزات کشور 
در کنار هم بتوانیم این مشــکل و ضعف استان در نبود 

تجهیزات درمانی را ارتقا ببخشیم و برطرف کنیم.
 وی با اشاره به اینکه هرمزگانی ها در شرایط عادی برای 
درمان اکثراً به شــهرهای یزد و شیراز مراجعه می کردند 
پس نشان دهنده مشــکلات وضعیت درمانی هرمزگان 
است، افزود: اکنون که به اوج کرونا در هرمزگان رسیدیم 
باید از کادر درمان استان های معین استفاده کرد و از این 

ظرفیت بهره برد.

شایســته قطب اقتصادی کشور نیست مردم برای تست 
کرونــا در صفــوف طولانی بمانند به گزارش ایســنا ؛ 
جامعه شناس ارتباطات و مدرس دانشگاه آزاد اسلامی با 
تأکید بر اینکه تمامی مشکلات بدون پیگیری و هماهنگی 
و همگرایی مســئولان در استان و دوری از حرکت های 
فردی محقق نمی شــود، تصریح کرد: شایســته قطب 
اقتصادی کشور نیست که مردم برای درمان یا تست کرونا 

اینچنین در صفوف طولانی باقی بمانند.
وی در پایان گفت: باید دل مشغولی های نبود تجهیزات و 
امکانات و کمبود کادر درمان و نیروی متخصص را هرچه 
ســریع تر برطرف کنیم تا کرونا در هرمزگان فراگیرتر از 

شرایط کنونی نشده است . 

تنهاعایدیشعارها،خستگیوتزلزلکادردرماناست

 سرویس سلامت // با فرا رسیدن فصل 
بیماری  تداوم همه گیری  و  تابســتان 
کووید-1۹ کارشناسان سلامت هشدار 
داده اند که انجام فعالیت های تابستانی 
می تواند شــرایط را برای شیوع هرچه 

بیشتر این بیماری فراهم کند. 
کارشناســان بیماری های عفونی هشدار 
دادند که کروناویروس با آغاز ســفرها، 
حضور در رستوران ها، کافه ها و استخرها 
که از جمله تفریحات فصل تابســتان به 
حســاب می آیند، همچنان تهدید جدی 
برای سلامت عمومی خواهد بود.پیش تر 
این امیدواری وجود داشــت که فعالیت 
ویروس  همچون  جدیــد  کروناویروس 
آنفلوآنزا با افزایش دما کاهش پیدا کند اما 
به گفته بسیاری از متخصصان، گرم شدن 
هوا تاثیری بر توقف یا کاهش فعالیت این 
ویروس نخواهد داشت. علاوه بر این، به 
گفته محققان در حال حاضر عدم مصونیت 
بشر در برابر کروناویروس، فاکتور اصلی 
در تشدید شــیوع این ویروس در فصل 
تابستان و تداوم آن در فصل پاییز است.
متخصصان با بیــان اینکه ویروس عامل 

بیمــاری کوویــد-19 همچــون دیگر 
ویروس های فصلی در برابر وضعیت آب و 
هوایی حساس است اما این حساسیت به 
اندازه ای نیست که بتواند بر روند گسترش 
آن تاثیر داشته باشــد، یادآور شدند که 
نمونه این مطلب، گســترش سریع این 
ویروس در کشورهای گرمسیری همچون 
برزیل و اکوادور است.در فصل تابستان 
شرایط برای انجام بسیاری از فعالیت ها 
در فضاهای باز فراهم اســت و به اعتقاد 
کارشناسان، احتمال انتقال کروناویروس 
در این فضاها نســبت بــه محیط های 
سرپوشیده به مراتب کمتر است. به گفته 
کارشناسان شواهد قابل توجهی مبنی بر 
انتقال کروناویروس در فضاهای باز وجود 
ندارد و اگرچه احتمال ابتلا در فضاهای 
باز صفر نیست اما به میزان قابل توجهی 
کمتر است. با این حال این واقعیت را نیز 
باید در نظر گرفت که با گرم شــدن هوا، 
امکان حضور طولانی مدت در فضاهای 
باز معمولا وجود ندارد و مردم به فضاهای 
سرپوشــیده و خنک تر پناه می برند و به 
همین دلیل رعایت دستورالعمل ها، فراهم 

ساختن شرایط تهویه مطلوب، استفاده از 
ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
از جمله نکات ضروری در چنین شرایطی 
است.بر اســاس یافته های تحقیق انجام 
گرفته در رســتورانی در چین مشخص 
شد حتی در مواقعی که افراد در میزهای 
جداگانه از فرد آلــوده به کروناویروس 
نشسته باشند درصورتیکه در مسیر جریان 
هوای تجهیزات سرمایشی باشند ممکن 
اســت به ویروس آلوده شــوند. توصیه 
می شود به منظور جلوگیری از گسترش 
کروناویروس در رستوران ها فاصله میان 
میزها بیشــتر شده و وضعیت تهویه فضا 
بهبود پیدا کند.از دیگر مــواردی که در 
رابطه با خطر ابتلا به کروناویروس مطرح 
اســت انجام فعالیت های بدنی و ورزش 
کردن در فضاهای باز اســت. مطالعاتی 
ارائه شده است که نشان می دهد ورزش 
کردن بدون ماســک می تواند خطرساز 
باشد اما کارشناسان بیماری های عفونی 
بر این باورند که با حفظ فاصله مناســب 
از دیگران، نگرانی در مورد خطر ابتلا به 
بیماری کووید-19 وجود نخواهد داشت. 
همچنین مسافرت های جاده ای با غیر از 
اعضای خانواده از دیگر موارد مساله ساز 
اســت. فضای بســته خودرو و حضور 
چندین نفر برای مدت چند ســاعت در 
این فضای بسته خطرساز است. می توان 
خطر ابتلا به بیماری کووید-19 در فضای 
خودرو را با باز کردن شیشــه، استفاده از 
ماســک و در صورت امــکان رعایت 
فاصله گذاری کاهش داد.   علاوه بر این، 
شواهدی مبنی بر انتقال کروناویروس از 
طریق آب وجــود ندارد و بنابراین خطر 
ناشــی از حضور در اســتخرها به عدم 
رعایت نکات بهداشتی در این فضاها و 
ازدحام و تماس با افراد حاضر در محوطه 
استخر پیش از شنا کردن مربوط می شود.

تداوم شیوع کرونا و توصیه هایی برای انجام فعالیت های تابستانی

  
                               آگهی مزایده نوبت دوم 

 شــعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگســتری بندرعباس به موجب پرونده اجرایی960687 ب در خصوص دعوی شرکت تعاونی 
اعتبار امید جلین با وکالت مع الواســطه شــرکت اعتباری کاسپین علیه محمد شــمس الدین و محمد ولی نژاد ترکمانی که محکوم 
به پرداخت1/527/177/721 ریال گردیده که در این راســتا یک دســتگاه ســواری زانتیا از اموال محکوم علیه مذکور به شرح ذیل به 
مزایده گذاشــته می شود موضوع مزایده: یک دســتگاه خودرو سواری زانتیا الف( مشخصات خودرو: یک دستگاه خودرو به شماره 
انتظامی391س 63 ایران 84 سیستم :سواری زانتیا رنگ :آنقره ای تعداد سیلندر: 4 نوع سوخت :بنزینی شماره موتور :140248شماره 
شاسی:528368 مدل :1385ب (وضعیت حاضر:  اطاق: سالم داشبورد :سالم مستهلک صندلی و تودوزی :سالم ومستهلک شیشه ها چراغ 

ها و سپر: سالم موتور :خاموش گیربکس :به نظر سالم تایرها :50 درصد مستهلک دیفرانسیل :به نظر سالم آثار پوسیدگی بر روی بدنه رنگ سقف از بین رفته با توجه به 
توقیف در پارکینگ در اثر نور آفتاب رنگ و بدنه و قطعات داخلی مستهلک و بعضی فرسوده شده اند فاقد بیمه نامه شخص ثالث از سال 97 که جهت اخذ بیمه حدوداً 
30/000/000 ریال از ارزیابی کسر گردیدبه علت توقف باطری از کار افتاده است هزینه پارکینگ برای 578 روز باکسر ایام تعطیل از مورخ 96/11/8لغایت98/10/30  
روزانه 80/000 ریال  که مبلغ47/000/000 ریال از ارزیابی کسر میگردد خودرو مذکور دارای600/000 ریال  خلافی می باشد که از مبلغ ارزیابی کسر می گردد ج( 
ارزش وسیله با توجه به شرح فوق وضعیت حاضر و سایر شرایط ذکر شده ارزش پایه فعلی دستگاه مذکور مبلغ هفتصد میلیون ریال معادل هفتاد میلیون تومان ارزیابی 
میگردد 1- فروش نقدی است .و حداکثر مهلت پرداخت بها ءیک ماه می باشد. 2- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است 
3- پیشنهاددهنگان باید قبل از انجام  مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 10% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شماره 
2171295409008 نزد بانک ملی شعبه دادگستری  تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4-. اجرای احکام دررد یا قبول پیشنهاد مختار است 5- مزایده 
در  ساعت 13مورخ 1399/4/15در محل دفتر شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید 
بهشتی بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید/6-  در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت 
از پرداخت بهاء مورد مزایده   خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید  مزایده حاصل شود  خواهد بود که بدوا از سپرده او استیفا میشود 
و سپرده تا تعیین کسر قیمت وخسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به  شعبه دوم اجرای احکام مدنی 

دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند. 
دادورز شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس-زارعی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی مناقصه عمومی  شماره  99-33

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و شرايط كلی 
ذيل از طريق برگزاری مناقصه  ، به شركت های واجد شرايط واگذار نمايد.  الف ( شرح مختصر كارها :

ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی 
ج( شرايط متقاضی :  1 – داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشتن توانايی ارائه ضمانت نامه بانكی شركت در فرآيند ارجاع 
كار و ضمانت نامه انجام تعهدات  3–دارا بودن رتبه 5 رشته راه و ترابری . لذا متقاضیانی كه دارای شرايط مذكور در بند 
» ج « فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه از ساعت 15:00 مورخ  99/04/04  
 www.setadiran.ir لغايت ساعت .12:00 مورخ 99/04/11 به پايگاه اينترنتی سامانه تداركات الترونیكی دولت به آدرس
مراجعه نمايند، آخرين مهلت تحويل اسناد مناقصه، ساعت 12:00 مورخ  99/04/23 و بازگشايی پاكات مناقصه ساعت 
09:00 مورخ 99/04/24 بود. جهت كسب اطلاعات بیشتر به آدرس اينترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمايید. ضمنا 

هزينه درج آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود .
شناسه آگهی :888002

 

موضوع پروژه

بازگشایی و زیرسازی 
راه روستایی ماشاری 

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند 
ارجاع کار )ریال(

406.259.406

مدت پیمان
)ماه(

6

شهرستان

روستای ماشاری
مبلغ برآورد)ریال( 

 8.125.188.117

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای  

اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان هرمزگان

سرویس ســلامت//مدیر  روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان گفت: در پی افزایش کودکان مبتلا به 
کرونا بخش کووید۲ بیمارستان کودکان در هرمزگان راه 

اندازی شد.
بــه گزارش خبرنگار دریا ، فاطمه نوروزیان در مراســم 
افتتاح بخش کووید ۲ بیمارستان کودکان در بندرعباس بیان 
داشت: با توجه به افزایش آمار مبتلایان به کرونا ویروس 
طی هفته گذشــته، بخش کووید۲ بیمارستان آموزشی، 

پژوهشی و درمانی کودکان جهت بستری این بیماران راه 
اندازی شد.

نوروزیــان عنوان کرد: با توجه به افزایش آمار بســتری 
بیماران مبتلا به کرونا و نیاز به افزایش تخت، بخش کووید۲ 
بیمارســتان کودکان با ظر فیت 1۲ تخت، راه اندازی شد. 
در حال حاضر دو بخش بستری و یک بخش ویژه برای 
بستری بیماران مبتلا به کووید -19 دربیمارستان  کودکان 

اختصاص داده شده است.

راه اندازی بخش کووید۲ بیمارستان کودکان
 به دلیل افزایش مبتلایان



امام رضا )ع( :از نشانه های فهم، خویشتن داری و دانستن است
) روضه بحار ج ۲ ص 338(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
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سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

این روزهــا همه جا حرف از ویروس کروناســت. 
ویروس ناخوانــده ای که اکنون بیش از چهار ماه از 

حضورش در کشور می گذرد. 
  در این مدت تعداد زیادی از هم  وطنانمان را درگیر 
خود کرده و جان بیش از نــه هزار نفر از هم وطنان 
را گرفته است. به گفته مسوولان بهداشتی، گروه های 
مختلفــی از جمله بیماران دیابتــی، قلب و عروقی، 
ســالمندان و ... در معرض آسیب بیشتر این بیماری 
قــرار دارند. به همین دلیل این افــراد نیز باید توجه 
بیشــتری در زمینه مراقبت از خود داشته باشند. اما 
در این بین یک گروه از مردم هســتند که مبتلا شدن 
آنها نیز خطرناک اســت و این گروه، مادران باردار 
هســتند که باید بیــش از پیش به نــکات و موارد 
بهداشــتی توجه داشته باشند تا به کرونا آلوده نشوند. 
اما مادران بارداری که به کرونا آلوده می شــوند، در 
زمان زایمان و در بیمارستان تحت درمان و مراقبت 
قرار می گیرند تا سلامتی خود را بازیابند. چند سالی 
است که بیمارســتان خلیج فارس بندرعباس پس از 
آغاز عملیات بازسازی و تعمیر بیمارستان شریعتی 
به بیمارستان جامع زنان و زایمان استان تبدیل شده و 
مادران باردار برای تولد فرزند خود به این بیمارستان 
مراجعه می کنند. با شناسایی کرونا در کشور و همه گیر 
شدن این ویروس، اکنون تعداد زیادی از مادران باردار 
نیز به این ویروس آلوده می شوند اما روند ارائه خدمت 
به آنها در بیمارســتان مانند سابق انجام شده و برای 
درمان بیماری کرونا نیز تحت مراقبت قرار می گیرند. 
در این خصوص گفتگویی با دکتر مریم امیری مدیر 
درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان انجام شده است 
که از نظر می گذرد. مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
هرمزگان گفت: مــادران باردار یکی از گروه های در 
معرض خطر در مواجهه با ویروس کرونا محســوب 
می شــوند  و باید نکات بهداشــتی را بیش از پیش 
رعایت نمایند.دکتر مریم امیری افزود: مادران باردار  
برای پیشگیری از کرونا کلیه پروتکل های بهداشتی 
را رعایت نمایند بطورمثال مرتب دست های خود را با 
آب و صابون بشویند یا با مواد ضدعفونی کننده حاوی 
الکل تمیز کنند. امیری اظهارداشت: از دیگر اقداماتی 

که این مادران باید رعایت کنند این اســت که فاصله 
خود را با دیگران رعایت کنند و از رفتن به مکان های 
شلوغ پرهیز نمایند. مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
به زایمان مادرانی با مثبــت بودن آزمایش کرونا در 
بیمارستان خلیج فارس اشــاره و خاطرنشان کرد: از 
اسفند ماه سال گذشــته که ویروس کرونا در کشور 
شناسایی شد، بیمارستان تامین اجتماعی خلیج فارس 
بندرعباس بیمارستان معین سانتر زنان و زایمان در 
اســتان هرمزگان در شیوع کرونا ویروس بوده است. 
وی ادامه داد: در این بیمارســتان خدمات درمانی و 
زایمان برای مادران بــاردار دارای علائم یا مبتلا به 

کرونا انجام می شــود . از اســفند ماه تا کنون بطور 
 متوســط ماهیانه 450 زایمان در بیمارستان صورت 
می گیرد که از اســفند ماه تا پایان خرداد 14 زایمان 
مادر باردار مبتلا به کوید 19 مثبت داشتیم .  متاسفانه  
از ابتدای شیوع کرونا ویروس ، 98 مورد مادر باردار 
مشــکوک با علائم کرونا به بیمارستان خلیج فارس 
مراجعــه کرده اند که پس از تســت 48 مورد مثبت 
قطعی شناسایی و خدمات درمانی دریافت کرده اند 
وی عنوان کرد: این مادران در بخشــی مجزا از دیگر 
بیماران و با رعایت پروتکل های بهداشتی تحت نظر 
قرار می گیرند .این مسوول اظهارداشت: در بیمارستان 
خلیج فارس تمامی پروتکل های بهداشــتی رعایت 
می شود و مادران باردارمی توانند بدون نگرانی برای 

دریافت خدمات بهداشتی و درمانی مراجعه نمایند. 
وی گفت: از زمان شــیوع کرونا، کادر درمانی وقت 
و انرژی بیشتری را برای مقابله و درمان این بیماران 
گذاشــته اند و اکنون نیز این بیماری در استان رو به 
افزایش است. امیری اضافه کرد: وضعیت استان مناسب 
نیست و نیاز است مردم بیشتر رعایت کرده و در خانه 
بمانند و اگر نیاز است که از خانه خارج شوند حتما 
از ماســک استفاده کرده و فاصله گذاری اجتماعی را 
رعایت کنند تا به این بیماری مبتلا نشــوند چرا که 
اکنون فشــار مضاعفی به کادر درمانی وارد شــده و 
آنها را خسته و فرسوده کرده است. مدیر درمان تامین 
اجتماعی هرمزگان در پایان خاطرنشان کرد: با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و عدم خروج غیرضروری از 
منزل هم به کادر درمانی کمک کرده ایم و هم خود از 
این ویروس مصون می مانیم.بیمارستان تامین اجتماعی 
خلیج فارس بندرعباس در این ایام، روزهای شلوغی 
را سپری می کند و اگر این روند ادامه پیدا کند و مردم 
نکات بهداشتی را رعایت نکنند، فشار زیادی بر کادر 
درمانی استان وارد می شــود و همچنین خانواده ها 
و عزیــزان زیادی را درگیر خواهد کرد بنا براین فرد 
فرد هم اســتانی ها باید برای ریشه کنی این ویروس 

همکاری نماییم.

گروه گزارش // میدان میوه و تره بار جدید بندرعباس 
پس از کش و قوس فــراوان و نگرانی از اینکه میدان 
قدیم میوه و تره بار به سرنوشت بازار ماهی فروشان در 
شیوع کرونا دچار شود، قرار بود یکم تیرماه و همزمان با 
روز اصناف به بهره برداری برسد اما به سرانجام نرسید. 
   به گزارش  تسنیم ، میدان فعلی میوه و تره بار بندرعباس 
که فقط 8 هزار مترمربع مســاحت دارد با قدمتی در حدود 
نیم قرن و فرسودگی، امروزه جوابگوی نیاز شهر بندرعباس 
نیست. به دلیل تراکم بالای جمعیت در فضای کوچک میدان، 
امکان فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی 
در آن وجود ندارد و از طرفی دیگر مشاهدات حاکی از این 
اســت که در این میدان کمتر از ماسک استفاده می شود و 
این مسائل فضا را برای شیوع گسترده ویروس کرونا مستعد 
می کند.اما آن ســوی شهر از ســال های پیش ساخت یک 
میدان میوه و تره بار جدید برای شهر بندرعباس آغاز شده 
است و چندین هفته است که بحث از افتتاح آن نقل محافل 
مســئولین بندرعباس است اما همچنان این اتفاق به تاخیر 
می افتد.میدان جدید میوه و تره بار بندرعباس 30 برابر میدان 
 فعلی مساحت دارد و حدود 100 غرفه برای عرضه میوه و 
تره بار را در خود جای داده است.از طرفی دیگر قفل شدن 
ترافیک جلوی میدان فعلی از ســحرگاه تا ساعات ابتدایی 
صبح باعث گلایه شهروندان و رانندگان شده است و ورود و 
خروج از میدان برای خودروهایی که قصد بارگیری یا تخلیه 
دارند هم زمان بر اســت اما در میدان جدید شاهد همچنین 
مشکلی نیســتیم.میدان جدید میوه و تره بار بندرعباس که 
24 هکتار مساحت دارد، دارای مغازه خرده فروشی میوه، 
غرفه سبدسازی، رستوران و فست فود، سوپرمارکت، دفتر 
حمل و نقل، سوئیت و میهمان پذیر، غرفه بسته بندی، وانت 
تلفنی و تاکسی تلفنی، شعب بانک، نانوایی، ایستگاه پلیس 
و آتش نشــانی، غرفه خیمه دوزی، دفترخدمات پســتی، 
غرفه فــروش کارتن، مجتمع تعمیرگاهی، خدمات موبایل، 
نمازخانه و سرویس های بهداشــتی، دو دستگاه باسکول، 
محوطه جهت پارک گاری ها و پارکینگ های مسقف برای 
پرسنل و کسبه، کارگاه های تولید سبد، مجموعه تعمیرگاهی 
برای خودروهای ســبک وســنگین، دفتر سازمان میادین 
و ســاماندهی مشاغل شــهرداری بندرعباس، 13 هکتار 
پارکینــگ و معابر، 5 هکتار فضای ســبز با پکیج تصفیه 
فاضلاب جهت اســتفاده از پساب برای آبیاری فضای سبز 
و.... است که قابل مقایسه با میدان قدیمی نیست و به همین 
دلیل ضرورت داشــت این میدان زودتر مورد بهره برداری 
قرار می گرفت. میدان جدید میوه و تره بار که در فروردین 
 1390 بصــورت رســمی و با حضور وزیر وقت کشــور 
کلنگ زنی و وارد فاز اجرا شــد، از ســال 95 بارها وعده 
افتتاح آن داده شده است اما تاکنون به بهره برداری نرسیده 
 و با شــیوع کرونا، ضرورت بهره بــرداری از میدان جدید 

میوه و تره بار بندرعباس و انتقال حجره داران از میدان قدیم 
به میدان جدید میوه و تره بار بارها مورد تاکید مســئولان 
مختلف قرار گرفته اســت و انتظار می رفت عرضه میوه و 
تره بار در میدان جدید و با رعایت پروتکل های بهداشــتی 
آغاز شود که متاسفانه تاکنون این مهم محقق نشده است. این 
موضوع سبب تذکر مسئولان دانشگاه علوم پزشکی استان 
برای متوجه کردن مســئولان به جلوگیری از کانون شیوع 
کرونا در میدان میوه و تره بار شــده است و مدیر سلامت 
محیط و کار دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان نیز با هشدار 
نســبت به شرایط نامناسب بهداشــتی میدان میوه وتره بار 
فعلی تاکید کرده است: به هیچ وجه شرایط بهداشتی میدان 

را تایید نمی کنیم و جهت جابه جایی و اتخاذ رویکردهایی 
که دستورالعمل های مناســب بهداشتی در آن رعایت شود 
با شــهرداری، فرمانداری و متولیان مربوطه و دستگاه های 

نظارتی مکاتبه شــده اســت و اخطار و هشدارهای لازم 
داده شده است.ماشــاالله مریدی گفت: به غرفه داران و... 
نیز اعلام کرده ایم که در میدان میوه و تره بار با شــرایط 
موجود امکان شــیوع و افزایش مبتلایان به کرونا وجود 

دارد و به همین دلیل آموزش های لازم بهداشتی داده شده 
 و بر لزوم رعایت دستورالعمل ها و پروتکل های بهداشتی به 
غرفه داران تاکید شــده است. حدود 35 حجره دار میدان 
فعلی نیز بارها مهمترین درخواست شان را در این جابجایی 

توافق عادلانه با شــهرداری بندرعباس در خصوص نقل 
و انتقال و واگذاری حجره ها اعــلام کرده اند و واگذاری 
حجره ها در میدان جدید به آنها بایســتی به گونه ای باشد 
که آنها ملزم به پرداخت هزینه نباشند و حق کسب و پیشه 
آنها مدنظر قرار گیرد و بهترین حالت را در این واگذاری ها، 
بصورت کلید به کلید عنوان می کردند و انتظار می رفت در 
جلساتی که بین حجره داران و شهرداری برگزار می شود، 
به توافقات لازم و فی مابین دست یابند و آنها با رضایت 
کامــل به میدان جدید منتقل کنند و عرضه میوه و تره بار 
در میدان جدید با حضور حجره داران میدان جدید و قدیم 
با ســرعت عملیاتی شود و در روز اول تیرماه همزمان با 
روز اصناف که بارها وعده داده شده بود، این مهم عملیاتی 
شود که متاسفانه اینگونه نشد.انتظار می رود شورای شهر 
بندرعباس نیز زمینه توافقات مــورد انتظار حجره داران 
میدان قدیم میوه و تره بار را با شــهرداری فراهم کند و تا 
قبل از شیوع گسترده کرونا در این میدان، نسبت به انتقال 
میدان اقدام کرده و در میــدان 240 هزار مترمربع جدید 
هم عرضه میوه و تره بار بــا رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی صورت پذیرد. در مصاحبه ای که عزیزاله کناری 
فرماندار بندرعباس داشتیم او باز هم از تلاش برای افتتاح 
این میدان در هفته آینده گفت و اظهار داشــت: در میدان 
جدید نواقصی وجود دارد که تلاش می شود برطرف شود.

این هفته هم که هفته آینده هفته گذشــته بود گذشت و ما 
همچنان منتظریم ببینیم آیا میدان میوه و تره بار جدید و در 
خور شان بندرعباس به بهره برداری خواهد رسید یا نه؟       

میدانجدیدمیوهوترهباربندرعباسبازهمافتتاحنشد

,,
میــدان جدیــد میــوه و تــره بــار 
بندرعباس ۳0 برابر میدان فعلی 
مســاحت دارد و حدود 100 غرفه 
بــرای عرضه میوه و تــره بار را در 

خود جای داده است

,,
مادران باردار  برای پیشگیری 
از کرونــا کلیه پروتــکل های 
بهداشــتی را رعایــت نمایند 
بطورمثــال مرتب دســت های 
خود را با آب و صابون بشویند 
یا با مــواد ضدعفونــی کننده 

حاوی الکل تمیز کنند

           امین زارعی/ دریا

daryaz           @gmail.com1359

  

گروه گزارش// یکصد و هشتاد و یکمین جلسه 
شورای اسلامی شهر بندرعباس با دستورکار 
نرخ تاکسی سرویس مدارس در سال 1۳۹۹-
1۴۰۰ برگزار شد که منجر به تصویب افزایش 
۳۵ درصدی نرخ تاکســی سرویس مدارس 

گشت.
    به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور 
دریا؛ رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس در نطق 
پیش از دستور خود در این جلسه ضمن گرامیداشت 
یاد وخاطره شــهیدان والا مقام جامعه اصناف، این 
روز را به همه تلاشــگران عرصه تولید، توزیع و 
اقتصاد شهرستان بندرعباس تبریک و تهنیت عرض 
نمود و از تلاش ها و خدمات ارزشــمند این قشر 
فهیم و زحمتکش در راستای کمک به رونق تولید 
ایجاد اشتغال و ارتقای فضای کسب و کار قدردانی 
کرد و اظهار داشــت: اصناف در مــورد بیماری 
 کرونا شــاید زودتر از ستاد ملی کرونا در خیلی از 
زمینه ها آمادگی خودشــان را اعلام کردند و برای 
سلامت شهروندانمان همکاری لازم را در این زمینه 
داشــتند.فاطمه جراره در ادامه پیشاپیش ولادت 
حضرت فاطمــه معصومه )س( بانــوی کرامت،  
وفاداری و مظهر فضایل کــه به عنوان روز دختر 
نامگذاری شده است را تبریک گفت و افزود: امیدوارم 
این بانوی بزرگوار سرمشق و الگویی برای دختران 
نوجوان و جوان و زمینه ساز تعالی معنوی، اخلاقی 
و علمی شان را بیش از پیش فراهم سازد.وی افزود:  
این میلاد فرخنده و همچنین پیشاپیش آغاز دهه 
کرامت را به همه مسلمانان جهان به ویژه شهروندان 
متدین و وارسته شهرســتان بندرعباس تبریک و 
تهنیت عرض  می کنم.رئیس شــورای اســلامی 
شــهر بندرعباس ضمن تشکر از قشر زحمتکش 
و کادر درمانی اســتان هرمزگان به ویژه شهرستان 
بندرعبــاس که در این روزهای ســخت همچنان 
فداکارانــه خدمت می کنند و از جان شــهروندان 
وبیماران  محافظت می کنند، افزود:  با توجه به تمام 

کمبودها و مظلومیتی که همیشه استان داشته است، 
این شرایط کنونی  در حال حاضر جان  و سلامت 
شهروندان ما را نشانه گرفته است و ما تا الان منتظر 
بودیم که ستاد ملی کرونا تصمیماتی را برای استان 
 هرمزگان و شهرستان بندرعباس داشته باشد که این 
نشان دهنده این بود که تصمیماتی که ستاد ملی کرونا 
می گیرید کمی دیر است و خود شهرستان و استان 
ســریعتر به این نتیجه می رسند و امید داریم خود 
استان با توجه به شرایط تصمیمات صحیح را بگیرد.

وی ادامه داد: اکنون ســتاد ملی کرونا به این نتیجه 
رسیده است که خود استان تصمیمات را اتخاذ نماید 
که البته شاید کمی هم دیر بوده است اما  امیدواریم که 
زودتر تصمیماتی گرفته شود که سلامت شهروندان 
ما بیشتر از این به خطر نیفتد و ما متاسفانه  با توجه 
به این بیماری و مشــکلاتی که وجود داشت افراد 
زیادی از جمله یکی از کارمندان زحمتکش سازمان 
پسماند را از دست دادیم که به همکاران و خانواده 
محترمش تســلیت عرض می نماییم. جراره در 
بخش دیگری از سخنان خود در رابطه با افزایش 
نرخ تاکسی ســرویس مدارس گفت: باید در نظر 
بگیریم که بعضی از خانواده ها چندین دانش آموز 
دارند و خودمان باید به فکر یکدیگر باشــیم و به 
هم کمک کنیم تا مبادا فشــار اقتصادی بر خانواده 
ای تحمیل شود.وی تصریح کرد: درست است که 
رشــد زیادی در هزینه سوخت داشته ایم ولی این 
موضوع هم باید در نظر گرفته شــود که اقشاری 
هم که می خواهند  از این ســرویس ها اســتفاده 
 کنندنباید متحمل فشــار اقتصادی زیادی بشوند.

جراره تاکید کــرد: اکنون حدود 70 الی 80 درصد 
 ســرویس های مدارس به صورت آزاد خدمات 
می دهند و درصدی به شــرکت های مورد تایید 
 پرداخت نمی کننــد بنابراین مبالغ کمتری دریافت 
مــی کنند که از اینرو خانــواده ها ترجیحا به این 
سرویس ها روی می آورند تا هزینه کمتری برایشان 
داشته باشد، ما هم نگاهمان این است که اگر قرار 

است خدماتی ارائه شود در غالب شرکتها باشد که 
مســوولیت این قضیه بر عهده این شرکت ها باشد 
که امنیت خاطر خانواده ها تامین شود بنابراین باید 
 در افزایــش نرخ مواردی در نظر گرفته شــود که 
خانواده ها ترغیب شوند و  از شرکت ها سرویس 
بگیرند. فرزانه آرامش، رئیس کمیسیون عمران گفت: 
در جلسه کمیسیون عمران که با حضور نمایندگان 
آموزش و پــرورش و نمایندگان شــرکت های 
سرویس مدارس و نمایندگان حمل و نقل برگزار 
شد نظر کمیسیون بر این شد که افزایش نرخ تاکسی 
ســرویس مدارس 35 درصد اعلام شود.وی ادامه 
داد: در سال98 نسبت به قبل افزایش 15 درصدی 
داشتیم در حالیکه برای ۴ ســال قبل آن افزایش 
قیمتی نداشتیم.حیدری زاده؛ عضو شواری اسلامی 
شهر بندرعباس اذعان داشت: براساس افزایش 35 
درصدی در صفر تا 3 کیلومتر ۴0 هزار تومان،3تا 
6کیلومتر ۴8 هــزار تومان،6تا9 کیلومتر56 هزار 
تومان،9تا 1۲ کیلومتر6۴ هزار تومان و 1۲ تا 15 
کیلومتر 7۲ هزار تومان نسبت به سال قبل افزایش 
می یاید.اسماعیل بواشه، عضو شواری اسلامی شهر 
بندرعباس: با اشاره به شرایط گرانی و رکود اقتصادی 
چند وقت اخیر اظهار داشــت: با افزایش نرخ 35 
درصدی مخالف اســت و افزایش ۲5 درصدی را 
معقول تر می داند.وی افزود: خانواده ای که 3 یا ۴ 
فرزند دانش آموز دارد به سختی از عهده پرداخت 
این هزینه ها بر می آید.کیانوش جهانبخش: افزایش 
سال گذشته بر اساس تثبیت قیمت ها بوده است که 
جهش ۲هزار تومانی برای قیمت بنزین نداشتیم اما 
اکنون آنالیز کلا بر اســاس قیمت سوخت فعلی و 
افزایش قیمت لوازم یدکی و... غیره دیده شده است 
 که بر این اساس افزایش 35 درصدی معقول به نظر 
می رســد.مجید عســکری زاده ، عضو شورای 
اسلامی شهر بندرعباس گفت: آموزش و پرورش 
هیچ مسوولیتی در قبال ســرویس دانش آموزی 
ندارد و مسوولیت اول تا آخرش به عهده شهرداری 

است، هر ساله شــهرداری نرخ پیشنهاد می دهد 
و شــورا تصویب می کند.وی افزود:  باید شرایط 
خانواده های بســیاری در  بلوار امام حسین)ع( 
و یا شــهرک پیامبر اعظم)ص( زندگی می کنند و 
دارای دو یا ســه فرزند هم هستند را هم در نظر 
بگیریم چراکه در آن مکان ها امکانات آموزشــی  
مناسب هم وجود ندارد و هر سال تاکید می کنم که 
شهرداری موظف است وسائط حمل و نقل عمومی 
و ارزان قیمت برای شهرک پیامبر اعظم )ص( در 
نظر بگیرد.عســکری زاده  اذعان داشت: از طرفی 
هم باید به رانندگان توجه کرد که افزایش نرخ بنزین 
و نرخ چند صد درصدی خودرو را داشتیم.محمد 
بی نیاز، معاونت سازمان حمل و نقل ترافیک در 
این جلسه گفت: شهر بندرعباس نیازمند سرویس 
مدارس برای ۲0 هزار دانش آموز است که اگر به 
طور متوسط در هر ماشین ۴ دانش آموز حضور 
داشته باشد در حدود5 هزار دستگاه خودرو تاکسی 
ســرویس مدارس نیازمند هستیم که این عدد در 
حال حاضر 73۴ دستگاه است که کمتر از حدود 
15 درصد این آمار اســت.بی نیاز  افزود: در آبّان 
سال گذشــته به دلیل افزایش نرخ سوخت خیلی 
از رانندگان اعلام کــرده بودند که یا باید افزایش 
کرایه داده شــود ویا لغو قرارداد که چون افزایش 
کرایه مصوبه ای نداشــت در نهایت منجر به لغو 
قرارداد شد که برای خیلی ازخانواده ها معضل به 
 وجود آمده بود. وی خاطرنشان ساخت: سازمان 
حمل بار و مسافر دخل و تصرفی در این قراردادها 
ندارد و مبلغ قراردادهای منعقده بین شرکت ها و 
خانواده بسته می شود که 5 درصد سهم پیمانکار، 
دو ونیم درصد سهم کارگروه مدرسه و 85درصد 
سهم راننده و هفت و هشت دهم درصد هزینه بیمه 

قرارداد است.
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گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان از 
تمدید بیمه درمان تکمیلی تا پایان شهریور ماه خبر داد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، رضا کمالی زرکانی گفت : بدنبال هماهنگی 
و توافقات به عمل آمده با ســازمان تامین اجتماعی مقرر شد از روز 
شنبه مورخ ۲۴ خرداد ماه دفترچه درمانی آن دسته از اعضای صندوق 
که در اسفند ماه سال 98 بیمه درمانی برقرار بوده و به دعوت صندوق 
از ابتدای سال حق بیمه ســه ماهه اول سال جاری خود را پرداخت 
نکرده اند تا پایان شهریور ماه ســال جاری تمدید شد.وی در ادامه 
افزود : در خصوص اعضایی که به فراخوان های قبلی صندوق اعتماد 
داشته و هیچ اقدامی )اعم از اخذ فیش و یا پرداخت حق بیمه( به عمل 
نیاورده اند برابر توافقات به عمل آمده و مستندات دریافتی از سازمان 

تامین اجتماعی مقرر شد حق بیمه و سرانه درمان فروردین ، اردیبهشت 
و خرداد ایشان از سوی صندوق مستقیما به حسابی که به تفکیک هر 
بیمه شده توسط سازمان تامین اجتماعی اعلام شده است واریز شود.

مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی ادامه داد : در خصوص آن دسته 
از اعضایی که مبادرت به دریافت فیش پرداخت از ســازمان تامین 
اجتماعی نموده ، اما وجهی بابت ســهم بیمه خود به حساب سازمان 
پرداخت نکرده اند این امر باعث شــده است تا صرفا با همان فیش 
پرداخت حق بیمه امکان پذیر باشد باید برابر مبلغ درج شده در فیش 
دریافتی که متناسب با ماه های تعیین شده از سوی بیمه شده متفاوت 
است نسبت به پرداخت مستقیم به حساب آن سازمان در مهلت قانونی 
اقدام نمایند.کمالی زرکانی یادآور شد : مقرر شد تا به استناد اطلاعات 

دریافتی از سازمان تامین اجتماعی ، صندوق نسبت به استرداد حق 
بیمه و سرانه درمان سه ماهه اول سال به این دسته از اعضا اقدام نمایند.
وی در مورد آن گروه از اعضایی که علی رغم اطلاع رســانی های 
مکرر مبادرت به پرداخت سهم بیمه خود به حساب سازمان نموده اند 
 اشاره کرد و افزود : برابر مصوبه هیئت مدیره مقرر شد تا اقدامات لازم 
)به استناد اطلاعات دریافتی از سازمان تامین اجتماعی ( در خصوص 
اســترداد وجه محاسباتی حق بیمه و سرانه درمان سه ماهه اول سال 
عضو در ماه های آتی از طریق واریز به حساب شبا اعلامی از سوی 
عضو که در ســامانه عضویت صندوق اعلام و ثبت شــده است و یا 
از طریق هنر کارت اختصاصی عضو که بزودی برای آن ها ارســال 
خواهد شد اقدام نماید.وی در پایان بیان کرد : از آنجایی که پرداخت 
 حق بیمه سهم عضو توسط صندوق مختص سه ماهه اول سال جاری 
می باشد لذا از ابتدای تیرماه دریافت برگ پرداخت حق بیمه و واریز آن 
به حساب سازمان توسط بیمه شده به روال عادی برگشته و بیمه شده 

موظف شده به پرداخت سهم خود در موعد قانونی اعلام شده است.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان : 

بیمه درمان تکمیلی هنرمندان تا 31 شهریور ماه تمدید شد


